
 رئیس سازمان وظیفه عمومی ناجا با اشاره به اینکه ابلاغیه ضوابط و مصادیق بخشش 
اضافه خدمت سنواتی کارکنان وظیفه از سوی ستاد کل نیرو های مسلح به کلیه یگان های 
خدمتی ابلاغ شده است، افزود: مواردی مانند سرباز نمونه، موفقیت در ثبت ابتکار منجر 
به تولید محصول و یا مقاله علمی معتبر، همچنین حافظ حداقل یک جزء قرآن کریم، 
گذراندن دور های تخصصی موردنیاز یگان نیرو های مسلح و... در صورت تایید فرماندهان 

اضافه خدمت سربازان بخشیده می شود.
رئیس سازمان وظیفه عمومی نیروی انتظامی ضمن ردشایعه بخشش اضافه خدمت 
سنواتی سربازان حین خدمت به مناسبت روز پدر، ضوابط و مقررات بخشش اضافه خدمت 

سنواتی کارکنان وظیفه حین خدمت را تشریح کرد.
سردارتقی مهری با تکذیب شایعه بخشش اضافه خدمت سربازان به مناسبت روز پدر، 
اظهارکرد: در حال حاضر ابلاغیه جدیدی مبنی بر بخشش اضافه خدمت سنواتی سربازی 

ارسال نشده و سربازان حین خدمت می توانند برابر ضوابط قبلی از بخشش اضافه خدمت 
سنواتی بهره مند شوند.

وی درباره ضوابط و مقررات مربوطه، گفت: در صورتی که در سوابق خدمتی سربازان 
حسن خلق، جدیت در وظایف محوله، ابراز شجاعت و فداکاری و... از سوی فرماندهان تایید 
شود، تمام یا بخشی از اضافه خدمت سنواتی آنان برابر ضوابط مورد بخشش قرار می گیرد.
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اضافه خدمت سربازان بخشیده می شود.

تلویزیــون تئاتر ایران کم کــم دارد راه خودش را پیدا 
می کند و به قول معروف روی ریل می افتد و به نظر می رسد 
این اتفــاق خوش یمن، بالاخره در حال رخ دادن اســت. 
به شــخصه تجربه دیدن نمایش از این پلتفرم را با »نگاهم 
به دریاســت تا کســی آب را نبرد« رقــم زدم و از طریق 
این پلتفرم به تماشــای این نمایش نشســتم با طراحی و 
کارگردانی حســن سبحانی. این نمایش که رضا گشتاسب 
متن آن را نوشــته، اول بار ســال ۱۳۹۹ در جشنواره سی 
و نهم تئاتر فجر و در تماشــاخانه ایرانشــهر تالار اســتاد 
ســمندریان روی صحنه رفت و در بخش موســیقی برنده 
جایزه اول شد و در چند جشنواره دیگر تئاتر هم جوایزی 
در بخش هــای مختلف به دســت آورد و همین مرور روی 
اســم و رســم نمایش به دیدنش ترغیبم کرد. داستان از 
آنجا شروع می شــود که قاسم در گیرودار جنگی نامعلوم، 
وظیفه دارد تا در جزیره ای دورافتاده، تک و تنها از دکلی 
نفتــی مراقبت کند. اینکه چطور تنها شــده را نمی داند و 
همچنین این را که بیشتر باید نگهبان دکل باشد یا مراقب 
»مم ســیاه دریا« که می خواهد آب را بدزدد. او باور دارد 
که اگر آب کم شــود بلایی بر ســر معصوم، زنش خواهد 
آمــد. در همین حین زنبوری به نام موک معصوم را نیش 
می زند و باور بر این اســت که معصــوم باید قبل از موک 
خودش را به آب برســاند تا جان ســالم بــه در ببرد. در 
نمایش حس رازآلودی وجود دارد و شاید همین حس که 
در بافت نمایش تنیده شــده زمینه یک رئالیسم جادویی 
را باعث می شــود و در اتفاقی مهم که به شیوه ای سیال و 
برهم ریخته در لحظه رخ می دهد، یک شــمایل بی پایان و 
حســی جاودانه نضج می گیرد. قاسم سال ها پس از جنگ، 
هنوز تمام فکر و ذهنش در جنگ مانده و از باور هایش به 
یک سنگر می گوید و همچنان از بودن در یک امر و دستور 
مشــخص دفاع می کند و پایداری اش رابطه اش با همسر و 
مادرش را هم تحت الشــعاع قرار داده و این زنده ها هنوز با 
مردی که گویا در جنگ کشــته شــده هم نفسی می کنند. 
مشــخصاً کارگردان در این کار به درستی توانسته درنگی 
دقیق بر لحظه و آنات گذشــته و حالش داشــته باشد و از 
نشانه های پویا برای برخورداری از میزانسن های مؤثر بهره 
ببرد. او همچنین بر آیین های بومی و موســیقی هرمزگان 
تســلط و آشــنایی دارد و در »نگاهم به دریاست تا کسی 
آب را نبــرد« از آن به عنوان عنصــر پایدار و اصلی برای 
شــکل دادن به ساختار اجرا ســود برده است. این نمایش 
از آن دســت نمایش هایی اســت که می شود تماشایش را 
بــه علاقه منــدان تئاتر پیشــنهاد داد و مطمئن بود که از 
تماشــای آن احساس پشــیمانی و ضرر نمی کنند. آن هم 
نمایشــی در موضوع جنگ، که اگر چه از آن بســیار الهام 
گرفته شــده اما هنوز بســیار جا دارد تا آثار فاخر و البته 
هنرمندانه در جزئیاتش خلق شــوند؛ شما هم اگر دوست 
داشــتید سری به پلتفرم تلویزیون تئاتر ایران بزنید و این 
نمایــش، یا نمایش های دیگری را که در این ســایت قابل 

ببینید. هستند  تماشا 

لئو بازیکن آزاد شد
لیونل مســی که نمادی از عظمت بارســلونا در سال های 
اخیر است، حالا یک بازیکن آزاد شده است. قرارداد او دیروز 
۳0 ژوئن به پایان رسید و علی رغم تلاش های خوان لاپورتا 
رئیس باشگاه بارســا برای تمدید قرارداد، دو طرف هنوز به 
توافقی نرســیده اند. این فوق ستاره آرژانتینی یک سال قبل 
مایل بود تا بارســلونا را ترک کند ولی جوزپ ماریا بارتومئو، 
رئیس وقت بارسا حاضر نبود کاپیتان اسطوره ای تیمش را از 
دســت بدهد و با توسل به بند جدایی 700 میلیون یورویی 
و تهدید به شــکایت و درخواست غرامت، مسی را مجبور به 
ماندن کرد. با این حال، لاپورتا می دانست که باید این شرایط 

را به گونه ای دیگر هدایت کند.
 او در طول مبارزات انتخاباتی اش به خود می  بالید که لئو 
مسی به او اعتماد دارد زیرا همیشه به هرچه گفته، عمل کرده 
است. با تکیه بر روابط خوبی که لاپورتا با مسی دارد، او شروع 
به کار کرد تا ببیند چگونه می تواند یک قرارداد نجومی و یک 
پروژه ورزشــی برنده و قابل توجــه به کاپیتان بدهد. چیزی 
که از اســاس برای مسی برنامه ریزی شده باشد. مطمئناً یک 
پروژه خوب بسیار بیشتر از پول برای اسطوره کاتالان ها اهمیت 
خواهد داشت اما تقریباً 4 ماه از ریاست لاپورتا می گذرد ولی 
هنوز توافقی بین طرفین به وجود نیامده است. چندین مورد 
وجود دارد که هنوز حل نشــده و در روزهای اخیر همچنان 
درباره آنها مذاکره می شود. ممکن است ظرف فقط چند روز 
دو طرف به توافق برسند یا مذاکرات مدت زمان بیشتری طول 
بکشد اما لاپورتا خواهان حل و فصل سریع این ماجراست و 
او اصلًا از اینکه مســی را بدون قرارداد و بازیکن آزاد ببینند، 

خوشش نمی آید. 
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رقیبان انتخاباتی میهمان رئیس جمهوری منتخب بودند
 پایان دوران رقابت انتخاباتی 

در شــرایطی که کشور بیش از هر زمانی به وفاق میان نیروهای سیاسی برای 
حل مسائل پیش رو نیاز دارد؛ رئیس جمهوری منتخب روز گذشته از شش رقیب 
انتخاباتی اش میزبانی کرد تا به این ترتیب بر این موضع خود تأکید کند که »دوران 
رقابــت انتخاباتی پایان یافته و دوره رفاقت و همکاری و همدلی برای مشــکلات 

مردم آغاز شده است.«
به گزارش ایســنا، سید امیر حسین قاضی زاده هاشمی، سعید جلیلی، محسن 
رضایی، علیرضا زاکانی، محسن مهرعلیزاده و عبدالناصر همتی روز گذشته به دعوت 
سید ابراهیم رئیسی در دفتر او حضور یافتند و در دیداری صمیمانه درباره وضعیت 
کشــور و راه های حل مشــکلات موجود با رئیس جمهوری منتخب هم اندیشی و 
تبادل نظر کردند. آنها همچنین متقابلًا بر پایان یافته دانســتن دوران رقابت و بر 
آمادگی خود برای همکاری با دولت آینده تأکید کردند. رئیس جمهوری منتخب 
در پایان این نشســت، دیدار دو ســاعته خود با کاندیداهای انتخابات سیزدهمین 
دوره ریاســت جمهوری را جلسه ای بسیار خوب توصیف کرد و گفت: دوستان در 
این جلسه دیدگاه ها و نظرات خود را مطرح و اولویت هایی که فکر می کنند دولت 

آینده باید در این یک ماه پیگیری نماید، بیان کردند.
وی افزود: در این جلسه راهکارهای مختلفی که برای حل مسائل کشور وجود 
دارد و بخشــی از آنها در مناظرات انتخاباتی نیز مطرح شــد، مورد بحث و بررسی 
قرار گرفت. مسلماً همه دوستان دغدغه کشور، انقلاب، رفع مشکلات و گره گشایی 
از زندگی مردم را دارند که این خیلی مهم است. به گفته رئیسی، دوره رقابت های 
انتخاباتــی پایان پذیرفته و اکنون دوره رفاقت، همدلی، همراهی و همکاری برای 
رفع مشکلات مردم است که یک دغدغه همگانی است. او با ابراز امیدواری نسبت 
به تداوم این نوع جلســات، همراهی و همکاری برای رفع مشــکلات مردم را یک 
دغدغه همگانی دانســت و افزود: ان شاءالله همدلی و هم اندیشی ها منحصر به این 
جلســه نبوده و این روش ادامه می یابد و مردم هم باید احســاس شان این باشد 
که همه نگاه های سیاســی و دیدگاه ها منتهی به رفع مشکلات و گره ها از زندگی 

آنها خواهد بود.
عبدالناصرهمتی که در میان کاندیداهای ریاســت جمهوری رقیب اصلی سید 
ابراهیم رئیسی به شمار می رفت، پس از نشست دیروز در رشته توئیتی به تشریح 
محتــوای آن پرداخت و نوشــت: »صبح امروز ۹ تیرمــاه ۱400 به دعوت رئیس 
جمهوری منتخب، به اتفاق بقیه نامزدهای انتخاباتی با ایشان دیدار و مذاکره کردیم. 
در این جلسه خبری از تهمت ها و تخریب ها نبود و فرصتی شد دغدغه های کلان 
سیاســتگذاری مبتنی بر علم اقتصاد را که در جریان رقابت های انتخاباتی مطرح 

کرده بودم، مجدداً طرح کنم.«
به گزارش ایلنا، همتی با فهرســت معضلاتی کــه پیش روی دولت آینده قرار 

دارد، افزود: »برنامه های کوتاه مدت برای تأمین ارز کالاهای اساســی و ضروری، 
چاره جویی درخصوص کسری بودجه ۱400، کنترل نقدینگی و تورم ناشی از آن 
موضوعاتی است که اگر چاره جویی نشود در ماه های آینده به معضل اصلی کشور 
بدل خواهد شد.« همتی در ادامه تأکید کرد:»در میان مدت نیز ضرورت چاره جویی 
برای تعارض منافع در کشور مطرح است؛ گروه های ذینفعی بدون پرداخت مالیات 
در اقتصــاد تســلط دارند، به طوری که ۵0 درصد تولیــد ناخالص داخلی عملًا از 
چتر مالیاتی خارج اســت و باید با اصلاح ســاختارهای اقتصادی به سرعت برای 
این مشــکل چاره اندیشی شود.« او در ادامه افزود: »در سطح کلان هم حکمرانی 
اقتصادی مبتنی بر شــفافیت، اصلاح ساختار اقتصادی که متأسفانه در چند دهه 
سلطه مالی بر سیاست پولی حاکم کرده و تورم ساختاری را تداوم بخشیده مطرح 

و خواستار اقدام آقای رئیسی در چهارچوب یک عزم ملی برای حل آن شدم.«
محسن رضایی هم  با انتشار عکس دیدار کاندیداهای انتخابات ریاست جمهوری 
با رئیس جمهور منتخب در توئیتر نوشت: »در نگاه رهبر بزرگوار انقلاب، »مردم« و 
»همه ی کسانی« که برای تحقق حماسه ۲۸ خرداد گام برداشتند مصداق برندگان 
انتخابات هســتند. در مسیر دشــوار پیش رو، باید تلاش کنیم حماسه سیاسی را 
تبدیل به پیروزی بزرگ برای ملت عزیز ایران کنیم.« سیدامیرحســین قاضی زاده 
هاشــمی نیز در حساب توئیتر خود نوشت: » در جلسه امروز کاندیداهای ریاست 
جمهــوری با رئیس جمهور منتخب، اینجانب ضمن تأکید بر نیاز مبرم کشــور به 
اصلاحات اساســی ساختار اداری، مجموعه برنامه ها و کتاب های دولت سلام را به 

ایشان تقدیم کردم.«
تصویری که از این نشســت در رسانه ها منتشر شد، تصویر هفت نامزد ریاست 
جمهوری بود که نه در برابر هم برای نقد دیدگاه های یکدیگر بلکه حول یک دایره 
با مرکزیت منافع ملی نشسته بودند تا از قبال رایزنی میان خود برای حل مشکلات 
پیش رو تلاش کنند. این نشست و تصویر یادگاری که کاندیداهای انتخابات ریاست 
جمهوری سیزدهم، با رئیس جمهوری منتخب در پایان نشست ثبت کردند اگر چه 
در وهله نخست اقدامی ابتکاری و نمادین می نمود اما در واقع یادآور نیاز انکارناپذیر 
شــرایط حال کشور به تغییر رویکردهایی بود که سبب شده اند با وجود مشکلات 
ناشی از تحریم و در واقع جنگ اقتصادی تحمیل شده بر کشور بسیاری از تصمیم 
گیری های مهم در گرو رقابت های سیاســی باقی بمانند. رئیس جمهوری منتخب 
اما با ابتکار دعوت از رقبا برای گفت و گو پیرامون مشــکلات کشــور و راه حل های 
پیشنهادی آنها در شرایطی که دو مدعو او از جریان سیاسی دیگری بودند، نشان 
داد که می توان در این برهه از تاریخ کشور به همداستانی حتی فراتر از آنچه رخ 
داده اندیشــید و در انتخــاب راه حل به ایده های برآمــده از همه نخبگان فارغ از 

خاستگاه جناحی شان فرصت داد.

زندگی در باور یک سرباز

با برگزاری انتخابات ریاســت جمهوری و مشخص شدن فرد و جناح 
پیــروز، مدت زمان باقیمانده تا اســتقرار دولــت جدید و تکیه زدن بر 
مســند اجرایی، روزهای سرنوشت ساز و حساســی است. روزهایی که 
سرنوشــت چهار یا هشت ســال کشور   را تعیین خواهد کرد.  در واقع 
کل جامعــه از هر صنف و طبقه ای هر ســخن و حرکت رئیس جمهور 
جدید را زیرنظر دارند که چه واژگانی بکار می برد، چه قول و وعده های 
جدیــدی می دهد، روی چه چیزهایی تأکید می کند، چه اشــخاصی را 
بــه کابینه خود دعوت می کند و به بیان دیگــر چگونه و با چه نیروها 
و ابزارهایی وارد دنیای جنجالی و پرهیاهوی سیاســت می شود.واقعیت 
این اســت که مسائل اجتماعی-اقتصادی بسیار پیچیده بوده و دائماً در 
حال تغییر هستند. پرسش هایی مثل مسیر درست حرکت آینده کشور 
چیست؟ سیاست های اقتصادی درست چگونه شناسایی و انتخاب شود 
و بدرستی اجرا شود و پایدار بماند و با گذشت زمان منحرف و متوقف 
نشود؟ نظام اداری چگونه با اهداف دولت همراه شود و نتیجه گرا باشد؟ 
ازجمله پرسش های مهم و سختی هستند که پاسخ روشن واحد از پیش 

آماده ندارند و مشروط و اقتضایی هستند.
انتظار می رود مسئولان نه فقط »قیدوبندهای معتبر« بر اعمال خویش 
وضع کنند بلکه علائم معتبری به شهروندان مخابره کنند که این دفعه 

واقعاً به قول و وعده خویش عمل خواهند کرد.
گام اول شناخت مقدورات و امکانات و موانع و محدودیت ها است و 
اینکه در مقطع فعلی در مســیر توسعه کشور چه کارهایی واقعاً شدنی 
و چه کارهایی نشدنی است و از بین کارهای شدنی کدامیک اساسی تر 
است و از کجا باید شروع کرد. در چالش توسعه اقتصادی، عده ای مشکل 
را اندک بودن منابع مالی و سرمایه ها می دانند درحالی که مهمتر از منابع، 
انگیزه ها و اطلاعات است چرا که انگیزه های مشوق تولید و سازوکارهای 
بازخورد اطلاعات برای گرفتن تصمیمات بهتر از ضروریات است. علاوه 
بر نقش انگیزه و اطلاعات در استفاده بهتر از منابع، طرف های گوناگون 
دخیل در جهاد توسعه کشور، باید انتظارات معینی شکل دهند تا تلاش ها 
موفقیت آمیز باشد. در غیاب انتظارات مناسب، شهروندان و سیاستگذاران 
موفق به اجرای تعهدات ضروری و سرمایه گذاری های موردنیاز نمی شوند.

انتظارات را دیدگاه افراد در رابطه با وضعیت آتی متغیرهای کلیدی 
تعریــف می کنیم. انتظارات نقش مهمی در فرایند توســعه ایفا می کند 
چون بســیاری از مسائل توسعه به شکل »مسأله اقدام جمعی« هستند 
که راه حلش مســتلزم هماهنگی گســترده بین تعــداد زیادی از مردم 
اســت. برای غلبه بر مشکل ناهماهنگی، افراد باید در رابطه با کاری که 
دیگران می خواهند انجام دهند به اطمینان برسند تا آنها هم مطابق آن 
واکنش نشــان دهند. برای مثال در مورد مالکیت زمین، هرکسی باید 
انتظار داشته باشد حقوق مالکیتش تضمین می شود و از سوی دیگران 
مورد احترام خواهد بود. در غیاب چنین انتظاراتی، اصلاحات مدنظر یا 

شروع نشده یا تداوم نخواهد یافت.
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 یارانه ۵۵ تا 2۰۵ هزار تومانی به مرحله 2۰ رسید
دولت دهم تیرماه، مرحله بیســتم از یارانه معیشــتی را از محل افزایش 
قیمت بنزین به حســاب سرپرســتان خانوار واریز می کند و فعلا از ثبت نام 
جاماندگان خبری نیست. پرداخت جدید یارانه معیشتی طی روزهای آینده 
در حالی صورت می گیرد که این پرداخت از آبان ۱۳۹۸ و با افزایش قیمت 
بنزین در دســتور کار قرار گرفت و با پرداخت به ۱7.7 میلیون خانوار آغاز 
شــد، ولی آنچه تازه ترین گزارش سازمان هدفمندی یارانه ها منتشر کرد از 
افزایش خانوارهای دریافت کننده به بیش از ۱۹.7 میلیون خانوار با جمعیتی 

حدود۶0 میلیون حکایت داشت.
کمک های معیشتی به تناسب اعضای خانوار بین ۵۵ تا ۲0۵ هزار تومان 
متغیر اســت؛ به گونه ای که خانواده هــای یک نفره ۵۵ هزار تومان، دو نفره 
۱0۳ هزار، ســه نفره ۱۳۸ هزار، ۱7۲ هزار تومان و خانواده های پنج نفره و 

بیشتر ۲0۵ هزار تومان یارانه معیشتی دریافت می کنند.
بابت پرداخت کمک معیشــتی به این ۶0 میلیون نفری که از بین یارانه 
بگیران گزینش شــده اند، در سال حدود ۳۱ هزار تومان هزینه می شود و در 

صورت ثبت نام از متقاضیان جامانده این هزینه می تواند افزایش یابد.
این در حالی اســت که بــه دنبال تکلیف قانون بودجــه برای ثبت نام از 
جاماندگان از یارانه نقدی و معیشتی، دولت اخیرا آئین نامه مربوطه را تصویب 
و قرار شد که وزارت رفاه با آماده سازی بسترهای لازم امکان ثبت نام را فراهم 

و در دستور کار قرار بگیرد.

در پی برگزاری نخستین جلسه هیات تشخیص استانی 
شورای حل اختلاف استان تهران در سال ۱400 بیش از 
۲۱۹ هزار فقره پرونده مختومه غیرضروری غیرسمپی و 
غیرضروری سمپی در اختیار سازمان اسناد و کتابخانه ملی 
قرار گرفت که این اقدام ضمن کمک به کاهش هزینه های 
اداری و استخدامی در مجموعه دستگاه قضایی، منجر به 

کشف پرونده های بسیار مهم و ملی می شود.
به گزارش سازمان اسناد و کتابخانه ملی ایران، جلال 
طاهری مدیرکل فراهم آوری و ارزشــیابی اسناد سازمان 
اســناد و کتابخانه ملی ایران گفــت: در اجرای ماده ۱۸ 
آئین نامه اجرای بند الف ماده ۱۳۱ قانون برنامه توسعه؛ 
نخســتین جلسه هیات تشخیص اســتانی شورای حل 
اختلاف استان تهران در سال ۱400، برای تصمیم گیری 
در مورد پرونده های مختومه غیرضروری غیرســمپی و 
غیرضروری سمپی برگزار شد.وی ادامه داد: این جلسه با 
حضور مقامات دادگستری استان تهران، دادستانی شهر 
تهران، شورای حل اختلاف استان تهران، سازمان قضایی 
نیروهای مسلح، حفاظت اطلاعات شورای حل اختلاف و 

اداره کل فراهم آوری و ارزشیابی اسناد برگزار شد.طاهری 
افزود: در این جلسه پس از بحث و تبادل نظر؛ ۱۲۳هزار 
و ۶00 فقره پرونده مختومه غیرضروری غیرسمپی و ۹۵ 
هزار و ۸۵0 فقره پرونده مختومه غیرضروری سمپی و در 

مجموع ۲۱۹ هزار و 4۵0فقره پرونده مختومه غیرضروری 
با موضوعات مختلف مشمول مقررات مذکور در ماده ۱۸ 
آئین نامه اجرایی بند الف ماده ۱۳۱ قانون برنامه توسعه 
شــناخته شد و برای ارزشیابی و تعیین تکلیف نهایی در 

اختیار ســازمان قرار گرفت.وی ادامه داد: موضوعات این 
 پرونده ها شامل تامین دلیل، تامین خواسته، مطالبه وجه، 
مطالبه اجور معوقه، تخلیه ملک مســکونی، رفع تصرف، 
مزاحمت و ممانعت از حق، تصادفات خسارتی، مفقودی، 
مطالبه مهریه، مطالبه نفقه، استرداد جهیزیه، الزام به تنظیم 
سند، مخدوشی شناسنامه، فک پلمپ، فحاشی و ضرب و 
جرح، جلب ثالث، اعسار، فسخ اجاره نامه، مطالبه وجه چک 
و مسدودی چک مربوط به مجمتمع های تهران است که 
مقرر شد برای ارزشیابی و تعیین تکلیف نهایی در اختیار 
سازمان اسناد و کتابخانه ملی جمهوری اسلامی ایران قرار 
گیرد.طاهری درخصوص ارزش و اهمیت این مسئولیت 
که بر عهده سازمان قرارگرفته است، خاطرنشان کرد: در 
اجرای قانون و تکالیف مقرر؛ این امر ضمن کمک به کاهش 
هزینه های اداری و استخدامی در مجموعه دستگاه قضایی 
و امکان استفاده مجدد از فضاهای نگهداری این پرونده ها؛ 
تفکیک و ارزشیابی سوابق مذکور در سازمان منجر به کشف 
پرونده های بســیار مهم و ملی می شود که موجب غنای 

بیشتر منابع اسنادی و ارتقاء جایگاه سازمان خواهد شد.

تحویل بیش از ۲۱۹ هزارپرونده مختومه قضایی به سازمان اسناد و کتابخانه ملی

تولید ۱۲۰ هزار دستگاه خودروی سواری از ابتدای امسال

مشاور رییس جمهور در جمع مدیران کل امور مجلس دستگاه هاي اجرایي مطرح کرد؛

مناطق آزاد ابزار رفع موانع و مشکلات اقتصادی کشور

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو از آغاز اجرای تعهدات خودروی تارا 
ظرف چند روز آینده خبر داد و گفت: تارا با گیربکس اتوماتیک در شهریور 

ماه تحویل مشتریان خواهد شد.
به گزارش شاتا، فرشاد مقیمی در مراسم امضای تفاهم نامه همکاری میان 
سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران ایران )ایدرو(، شرکت های خودروسازی 
ایران خودرو و ســایپا با بنیاد شهید و امور ایثارگران و بانک مرکزی؛ ضمن 
تکریم مقام شهدا و جانبازان و بزرگداشت روز شهدای هفتم تیر، به رشد ۲۲ 
درصدی تحویل خودرو به مشتریان از ابتدای امسال تا هفته نخست تیرماه، 
نسبت به مدت مشابه سال قبل اشاره و عنوان کرد: از ابتدای امسال، حدود 

۱۲0 هزار دستگاه خودروی سواری در ایران خودرو تولید شده است.
وی با اشــاره به افزایش دو برابری تولید خودروی تجاری نیمه سنگین و 
سنگین در سال جاری نسبت به سال قبل، افزود: از ابتدای امسال تا روز هفتم  
تیرماه هزار و ۱۳۲ دستگاه خودروی سنگین و تجاری با افزایش چهار برابری 
محصولات داخلی تولید شد، این عدد در مدت مشابه سال گذشته ۶۱۱ دستگاه 
بوده است؛ برنامه پیش بینی شده برای تولید سال ۱400، حدود چهار برابر 
عملکرد سال گذشته خواهد بود.مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو با اشاره 

به رشد تولید در خودروهای باری و مسافری بیان کرد: از زمان شروع نهضت 
داخلی سازی قطعات و آغاز تولید اتوبوس، تولید این محصول را از ۵۸ هزار 
یورو ارزبری به 44 هزار یورو رساندیم و در سال ۱400 نیز برنامه کاهش این 
میزان به ۳۳ هزار یورو را هدفگذاری کرده ایم که تا به امروز توانستیم حدود 

۱۳ میلیون یورو از این رقم را محقق کنیم.
وی با اشاره به ظرفیت و توانمندی ایران خودرو دیزل در تامین خودروهای 
حمل و نقل عمومی، ابراز امیدواری کرد ایران خودرو بتواند نیازمندی های 

کشور در این حوزه را مرتفع کند.به گفته مقیمی، تولید انبوه گیربکس نیمه 
اتوماتیک از شهریورماه و هم زمان با هفته دولت آغاز خواهد شد و خودروی 
مجهز به این گیربکس نیز از آبان ماه به مرحله تولید خواهد رســید.گفتنی 
اســت، این مراســم در محل وزارت صمت و با حضور علیرضا رزم حسینی، 
وزیر صمت، محســن صالحی نیا، معاون وزیر صمت، سعید اوحدی، رییس 
بنیاد شهید و امور ایثارگران و نیز سرپرست بانک مرکزی برگزار و تفاهم نامه 
همکاری میانه سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران )ایدرو(، شرکت های 
خودروســازی ایران خودرو و سایپا با بنیاد شــهید و امور ایثارگران و بانک 
مرکزی به امضا رســید.به موجب این تفاهم نامه، هماهنگی و همکاری در 
واگذاری ۳0 هزار دســتگاه خودرو به صورت اقساط پنج ساله به جانبازان، 
خانواده های معظم شــهدا و مدافعین حرم توســط دو شرکت خودروسازی 
ایران خودرو و سایپا با هدف تسهیل در تردد جانبازان و خانواده های معظم 
شــهدا صورت خواهد گرفت.ســهم گروه صنعتی ایران خــودرو از مجموع 
خودروهای تحویلی، ۱۸ هزار دستگاه از شش محصول پر فروش شامل پژو 
 ۲0۶ تیپ دو، پژو پارس TU۵، ســورن پلاس، رانا پلاس، دنا پلاس اتوماتیک

 و سمند ال ایکس است.

 خبر

»حمیدرضا مومنی« مشاور رییس جمهور 
و دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی، 
در نشســت شوراي مدیران کل امور مجلس 
وزارتخانه ها، سازمان ها و دستگاه هاي اجرایي 
کشور که با حضور »حسینعلی امیری« معاون 
امورمجلس ریاست جمهوری برگزار شد گفت: 
مناطق آزاد ابزار رفع موانع و مشکلات اقتصادی 

کشور است.
به گزارش پایگاه خبری فرینا، حمیدرضا 
مومنی در این نشســت به تدوین گزارش ۸ 
ســاله دولت تدبیر امید اشــاره کرد و گفت: 
در این گزارش ۸ ســاله دو رویکرد اولین ها 
و رکوردها مد نظر قرارگرفته است، آمارها به 
وضوح نشــان می دهد اقداماتی که در دولت 
یازدهم و دوازدهم در مناطق آزاد انجام شده 

از زمان تاسیس این بی سابقه بوده است.
مومنی با بیان اینکه مناطق آزاد به منظور 
ایجاد فرصت در کشور تاسیس شده اند اظهار 
داشــت: برای اولین بار در سه سال گذشته 
تراز تجاری مناطق آزاد مثبت شده است. در 
حوزه لجستیک هم اقدامات جدی در دست 
انجام است، در این حوزه سالانه یک میلیارد 
تن کالا از طریق کانال سوئز ترانزیت می شود 
که در صورتی که پنج درصد این ترانزیت ها از 
طریق مناطق آزاد وارد کشور انجام شود علاوه 
بر اشتغالزایی در این مناطق، درآمد و ارزآوری 
چشمگیری برای مناطق آزاد و کشور به همراه 

خواهد داشت. 
او از افتتاح بورس بین الملل در ششمین 
دوره افتتاح پروژه های مناطق آزاد با حضور 

رییس محترم جمهور خبر داد.
مشاور رییس جمهور ادامه داد: بیش از ۸0 
درصد گلوگاه های کلیدی کشور در حوزه در 
مناطق آزاد است. اگر انتظار داریم مناطق آزاد 
توســعه پایدار داشته باشند و بتوانند اهداف 
تعریف شده اشــان را محقق کنند ضروری 

است بازبینی جدی در ماموریت ها و وظایف 
و اختیارات مناطق آزاد اتفاق بیافتد.

مومنی به احصاء ۱۸۲ مشکل در 7 دستگاه 
اجرایــی در مناطــق آزاد در دوره حضورش 
در دبیرخانه شــورایعالی مناطق آزاد و ویژه 
اقتصادی اشاره کرد و گفت: اقدامات در این 
زمینه در دو فاز رفع مشــکلات و تشــکیل 
شــوراها صورت گرفت. به جز ارزش افزوده 

سایر مشکلات احصاء شد.

دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی 
در پایان خاطرنشــان کرد: در صورت اصلاح 
قانون مناطق آزاد، اجرای صحیح برنامه هفتم 
توسعه کشور و بازنگری در فرصت ها و مزیت 
هــای مناطق آزاد می توان به گونه ای عمل 
کنیم که اشکالات موجود در مناطق آزاد فعلی 

در مناطق آزاد جدید تکرار نشود. 
  تلاش مدیران کل امور مجلس در 

دولت تدبیر و امید قابل تقدیر است

معاون امور مجلس ریاست جمهوری نیز 
در این نشســت ضمن تسلیت به مناسبت 
سالگرد شــهادت آیت الله بهشتی و 7۲ تن 
از یاران حضرت امام )ره( گفت: متاسفانه به 
خاطر شرایط کرونا جلسات معاونان پارلمانی 

خیلی محدود شد.
 اواخــر دولــت دوازدهــم هســتیم و 
لازم اســت از همــکاری و تــلاش مدیران 
 کل امــور مجلــس و دســتگاه های اجرایی 

جداگانه تقدیر شود.
حســینعلی امیری افزود: اگر تلاش ها و 
احساس مسئولیت های شما نبود کار دولت 

می توانست با سختی روبرو شود. 
معاون پارلمانی دولت گفت: لوایح دولت 
در مجلس شــورای اســلامی، بیان نظرات 
 دولــت و تلاش بــرای منطقی کــردن آنها

 متناســب با امکانات کشــور جای تقدیر و 
سپاسگزاری دارد.

گفتنی اســت؛ در این نشســت هر یک 
از مدیــران کل امــور مجلــس وزارتخانــه 
ها، ســازمان ها و دســتگاه هــاي اجرایي 
کشــور نظرات و پیشــنهادات خود در باره 
 بهبــود تعامل و همــکاری میــان دولت و

 مجلس به ویژه در پیشبرد برنامه های مناطق 
آزاد ارائه کردند. 

ویژگی های دولت کارآمد 
جامعه و اقتصاد آزمایشگاه نیست که نظرات تجربه نشده را در 4 سال پیش رو 
امتحان کرد؛ توصیه می کنم که دولت جدید براساس تجربیات اجرا شده که موفق 

هم بوده، حرکت کند.
در صحبت کاندیداهای ریاســـــت جمهــــوری و حــال کـــه نتیجـــه 
انتخابات مشخص شده و ابراهیم رئیسی، رئیـــس جمهـــــوری منتخب مردم 
ایران شده است درباره دولت کارآمد و ویژگی های آن، موضوعات مختلفی مطرح 
شد. از این رو با توجه به عملکرد دولت های گذشته و مواردی که در اولویت کاری 
آنها قرار گرفته، می خواهیم در یادداشت پیش رو درمورد ویژگی های دولت کارآمد 
از منظر اقتصادی که رئیس جمهوری جدید کشورمان هم طی روزهای اخیر به 

آن اشاره کرده است، بپردازیم.
اولیــن و مهم تریــن ویژگی یک دولت کارآمد، چابک و چــالاک بودن آن و 
همچنین فاصله گرفتن و به حداقل رساندن پیچیدگی های بوروکراتیک و اداری 
است. بوروکراسی های زائد مهم ترین مانع در رشد و توسعه فعالیت های اقتصادی 
است به همین خاطر دولتی که بتواند بوروکراسی را به حداقل برساند دولتی است 

که می تواند تحرکی در اقتصاد ایجاد کند.
علت اصلی که کارشناسان خواهان کاهش بوروکراسی های موجود هستند فسادزا 
بودن آن است. بوروکراسی بیش از حد قدرتی را برای کارمندان دولت ایجاد می کند 
که باعث سوء اســتفاده هایی می شود؛ برخی از آنها برای اینکه موانع از پیش روی 
فعالان اقتصادی برداشــته شود، مطالبه مالی می کنند، بخصوص اینکه برخی از 

کارمندان دولت در امرار معاش با مشکلات مالی روبه رو هستند.
 لذا این امر علتی می شود تا مطالبات غیرقانونی از ارباب رجوع داشته باشند. 
اصلاح نظام اداری که رئیس جمهوری ســیزدهم بر آن تأکید کرده و در اولویت 
کاری خود قرار داده اســت، می تواند بســیار مفید و اثرگذار باشد چرا که در این 
راستا فعالیت های اقتصادی گسترش پیدا می کند و حداقل موانع جدی موجود 
برای پیشبرد فعالیت های اقتصادی تا حدی زیاد کاهش پیدا می کند. مسأله دیگر 
آنکه، ضرورت دارد قوانین و مقررات نظام اداری به روز و علمی باشــد و در واقع 
به نوعی می توان گفت که باید منافع شخصی فعالان اقتصادی را در سمت وسوی 

منافع اجتماعی ساماندهی کرد.
این مهم ترین هدفی اســت که در یک نظام اداری می توان دنبال کرد. اصلاح 
نظام اداری ضمن اینکه می تواند موانع تولید را مرتفع کند، می تواند کمک کند تا 
میزان فساد بخصوص فسادهای کوچک و ریز را که در سیستم و دستگاه اداری 
وجــود دارد تا حد قابل ملاحظه ای کاهش دهــد. دومین ویژگی دولت کارآمد، 
شفافیت است. بر این اساس تقسیم کارها در دولت باید، شفاف و مشخص باشد و 
همه بدانند چه کسی، مسئول چه کاری است و اینکه دستگاه های اجرایی نتوانند 
مســائل و مشــکلاتی را که در اقتصاد وجود دارد به گردن هم بیندازند. اینکه 
می بینید خیلی از دستگاه ها پاسخگو نیستند و فرافکنی می کنند این بخشی اش 
برمی گردد به آنکه شفافیت لازم در شرح وظایف و مأموریت های آنها وجود ندارد. 
بدین جهت اگر چالش و مشکلی در عرصه اقتصاد به وجود می آید همه باید بدانیم 
که کدام دستگاه باید پاسخگو باشد؛ این گفته از باب مؤاخذه کردن آن دستگاه 
نیست، بلکه به جهت ریشه یابی است و اینکه متوجه شویم مشکل اقتصاد به کجا 
مربوط می شــود؟ و چرا دستگاه مربوطه نتوانسته مشکل را حل کند؟ متأسفانه 
در دولت های قبل خط  کشی واضح و شفافی در مسئولیت و وظایف دستگاه های 
مختلف وجود نداشت.امیدواریم در دولت جدید این مشکل حل شود. دستگاه ها 
نباید دیگری )دستگاه( را مقصر اعلام کنند؛ این مسأله باید تمام شود. در هیچ کدام 
از دولت ها، دستگاه ها پاسخگوی مشکلات جاری نبودند. به عنوان مثال اگر نرخ 
تورم بالا است، دستگاه مربوطه باید توضیح دهد و صادقانه بگوید که به چه دلیل 

در کنترل تورم موفق عمل نکرده است.
با صداقت کامل به مردم توضیح دهد. برنامه های دولت هرچقدر خوب و علمی 
طراحی شده باشد اما اگر پشتوانه مردمی نداشته باشد و اعتماد لازم، نسبت به 
دولت در مردم نباشد، برنامه ها موفقیت آمیز نخواهد بود. البته پاسخگویی باید بوی 
صداقت بدهد نه اینکه بوی فریبکاری بدهد. توصیه می کنم که پاسخگویی صادقانه 
در مسئولان وجود داشته باشد و مدیران خود را ملزم بدانند که بی پرده مسائل 
و مشکلاتی را که مردم با آن مواجه هستند برای مردم توضیح دهند. قاعدتاً این 
رویکرد می تواند کمک کند که دولت سیزدهم سریع تر و با هزینه کمتری به اهداف 
خود دسترسی پیدا کند. در جمع بندی باید عنوان کنم که یک نظام اداری چالاک 
و چابک با حداقل میزان فساد شرط لازم برای موفقیت دولت ها است و همچنین 
نظام اداری باید در همه زمینه ها شفافیت زیادی داشته باشد و البته پاسخگو هم 
باشد. اینکه شما می بینید در دولت های مختلف نزاع های درون دستگاهی اتفاق 
می افتد و دستگاه های مختلف همدیگر را متهم به کم کاری و سیاستگذاری نادرست 
می کنند، نشان دهنده تیم ناهماهنگ است که قادر به رفع مشکل هم نیستند. 
لذا هماهنگی همه دستگاه ها ضرورت دارد و آنها باید به نقش و وظیفه خودشان 
واقف باشند و مسئولیت تصمیماتی را که گرفتند، بر عهده بگیرند.در دولت کارآمد 
شکست یک دستگاه شکست کل کابینه است. یعنی کل کابینه مسئولیت آن را 
باید بر عهده بگیرد. به تعریف دیگر، سایر وزرا در رابطه با مسائل و مشکلات مسئول 
هستند و نمی توانند یک چالش را متوجه یک دستگاه کنند. نکته پایانی این است 
که دولت سیزدهم در نظر داشته باشد که نباید سمت دیدگاه های خیلی جدید که 
آزموده و تجربه نشده است، برود. این نکته مهمی است که امیدوارم دولت جدید 
مدنظر قرار بدهد؛ جامعه و اقتصاد آزمایشگاه نیست که نظرات تجربه نشده را در 
4 ســال پیش رو امتحان کرد. توصیه می کنم که دولت جدید براساس تجربیات 
اجرا شده که موفق هم بوده، حرکت کند.نگران هستم برخی از افرادی که در تقابل 
با دانش اقتصاد، دیدگاه های جدیدی را مطرح می کنند بخواهند نظرات شان را 
که شاید روی کاغذ منطقی است طی 4 سال پیش رو امتحان کنند، قطعاً تبعات 
چنین امری مردم را گرفتار می کند لذا امیدوارم دولت ســیزدهم بر اساس دانش 

روز که تجربه شده، فعالیت کند.

 
تولیدات مشترک میان دو کشور افزایش می یابد  

الزام قانونی در خصوص ارائه مستندات مجامع عمومی احزاب

دومین نشســت تجاری فناوری شرکت های دانش بنیان و خلاق ایرانی 
تجار و فناوران ارمنی در ایروان آغاز شد.

به گزارش معاونت علمی ریاســت جمهوری، ۵0 شرکت دانش بنیان و 
خلاق ایرانی با هدف توسعه بازار جهانی محصولات و خدمات ایران ساخت 
راهی کشور ارمنستان شــدند تا در نشست های رودررو با همتایان ارمنی 
خود فضای کار اشــتراکی میان دو کشور را تسهیل کنند. این کار به ورود 
محصولات و خدمات دانش بنیان ایرانی به بازار اوراسیا نیز کمک می کند.

بازار ارمنســتان ظرفیت بالایی برای پذیرش شرکت های دانش بنیان  و 
خلاق دارد و تبادلات تجاری با این کشــور می تواند نقشــی تاثیرگذار در 
توســعه روابط دوجانبه داشته باشد. به همین دلیل پس از اعزام نخستین 
گروه فناورانه ایرانی به ارمنستان در بهمن ماه سال گذشته، برای دومین بار 
شرکت های دانش بنیان و خلاق ایرانی به این کشور اعزام شدند تا همکاری ها 

میان دو کشور تقویت شود.

برگزاری »نشســت تخصصی بین شــرکت های ایرانی و ۱۲0 شرکت 
ارمنســتانی در حوزه های مختلف فناورانه«، »نشست تخصصی میان ۱۵ 
شــرکت ایرانی و 40 شــرکت ارمنی در زمینه فناوری هــای ارتباطات و 
اطلاعات« و »بازدید از مراکز و زیرساخت های فناورانه این کشور« از جمله 

برنامه های این سفر است.
کشور ارمنستان به واسطه داشتن جمعیت ۸ میلیونی خارج از مرزهای 
خود و در کشورهای اروپایی، آمریکا و کانادا فرصت و ظرفیت مناسبی برای 
اجرای پروژه های فناورانه این کشورها دارد. اما با توجه به جمعیت ۳ میلبون 
نفری خود توان انجام همه طرح ها را ندارد به همین دلیل در تلاش است تا 

با استفاده از ظرفیت دیگر کشورها این پروژه ها را اجرایی کند.
بر همین اســاس یک تیم فناورانه از شرکت های فعال در حوزه صنایع 
خلاق و آی تی به ویژه برنامه نوســی سفارشــی توسط کارگزار تخصصی 
معاونت علمی و فناوری در این کشــور شکل گرفته است تا روند صادرات 
محصولات و خدمات دانش بنیان کشــورمان به ارمنستان را سرعت دهد و 

تولیدات مشترک میان ۲ کشور افزایش یابد.
شرکت های اعزام شده به این کشور در حوزه صنایع خلاق، مواد، ماشین 

آلات و تجهیزات صنعتی، تجهیزات پزشکی و غیره فعالیت می کنند.

دبیر کمیســیون ماده ۱0 احزاب از تشــکیل جبهه شــورای هماهنگی 
اصولگرایان اســتان قم با اطلاع اعضای کمیســیون خبر داد و اظهار داشت: 
فعالیت این جبهه با عضویت حزب اســلامی قانون، جامعه زینب و انجمن 
اســلامی فرهنگیان استان قم به مدت یک سال در سطح استان قم مطابق 
ضوابط قانونی بلامانع می باشد.به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت کشور؛ 
حمزه امرائی مدیرکل سیاسی و دبیر کمیسیون ماده ۱0 قانون نحوه فعالیت 
احزاب و گروه های سیاســی با گرامی داشت یاد و خاطره  شهدای گرانقدر 
هفتم تیر ماه و تبریک ایام هفته قوه قضاییه گفت: در جلسه امروز کمیسیون 
ضمن بررســی و تبیین ســاز و کارهای  ارتقای شان و جایگاه کمیسیون و 
اثرگذاری تصمیمات آن همچنین نقش احزاب در فضای مشارکت افزایی و 
ایفای مسئولیت اجتماعی آنها مورد تاکید قرار گرفت.مدیرکل دفتر سیاسی 
وزارت کشور با اشاره به اینکه نهاد تحزب از جمله ملزومات مشارکت افزایی 

و نقش آفرینی مردم در چارچوب قانون و ضوابط می باشند گفت: کمیسیون 
در این خصوص تاکید بر توامان بودن حقوق و مسئولیت های حزبی و فعالیت 
احزاب در چارچوب قوانین و منافع ملی دارد.وی اضافه کرد: در جلســه بر 
استفاده از ظرفیت های رسانه ی از جمله ظرفیت رسانه ی در اختیار اعضای 
کمیســیون تاکید شد.دبیر کمیســیون ماده ۱0 احزاب در بخش دیگری از 
صحبت هایش بر ضرورت تقویت نقش نظارتی دبیرخانه کمیسیون ماده۱0  
احزاب در چارچوب وظایف قانونی آن و به منظور واقعی کردن فعالیت های 
حزبی تاکید کرد و گفت: تقویت فضای تعامل و هم اندیشی با احزاب ملی و 
استانی و ضرورت ایفای نقش احزاب در تحقق و تقویت مسئولیت اجتماعی 
از دیگر محورهای بود که در جلســه کمیســیون بررسی و مورد تاکید قرار 
گرفت.وی گفت: نهادهایی از قبیل خانه احزاب می توانند در تحقق این مهم 
فعال باشند.موضوع ارائه گزارش و مستندات قانونی مجامع عمومی احزاب و 

گروههای سیاسی پروانه دار به دبیرخانه کمیسیون  از دیگر محورهای مورد 
بررسی و  تاکید  در جلسه امروز  کمیسیون بود و گفت:  برخی احزاب به رغم 
برگزاری مجامع  عمومی سالیانه مستندات قانونی مجامع شان را جهت انجام 
روال قانونی به دبیرخانه کمیسیون  ارائه نکردند و در این خصوص  مقرر شد 
احزاب  در راستای انجام وظایف قانونی مستندات  مجامع عمومی خود را در 
مهلت مقرر جهت رسیدگی کمیسیون به دبیرخانه ارائه نمایند و بدیهی است 
در صورت عدم اقدام به موقع احراب مطابق ضوابط قانونی رسیدگی مقتضی 
معمول خواهد شد.دبیر کمیسیون ماده ۱0 احزاب همچنین از تشکیل جبهه 
شورای هماهنگی اصولگرایان استان قم با اطلاع اعضای کمیسیون خبر داد و 
اظهار داشت: فعالیت این جبهه با عضویت حزب اسلامی قانون، جامعه زینب 
و انجمن اسلامی فرهنگیان استان قم به مدت یک سال در سطح استان قم 

مطابق ضوابط قانونی بلامانع می باشد.
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روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران

ایده روز 
پنجشنبه  1400/04/10

شماره : 1129

معاون طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت از 
ابلاغ دستورالعمل اجرایی تامین مالی بنگاه های اقتصادی 
) طرح رونق تولید(در سال ۱400، توسط وزیر صمت به 
استانداری های سراسر کشور خبر داد و گفت: اولویت اصلی 
پرداخت تسهیلات موضوع این دستورالعمل، بنگاه  هایی 
هســتند که با دریافت این تســهیلات قادر به راه  اندازی 
و بازسازی ســریع و همچنین تثبیت و یا افزایش تولید 
و اشتغال هســتند.به گزارش شاتا، سعید زرندی یکی از 
حمایت های وزارت صمت از بنگاه های اقتصادی را تامین و 
پرداخت تسهیلات به این واحدها عنوان کرد و گفت: بخشی 
از حمایت وزارت صمت برای تداوم حمایت از بنگاه های 
اقتصادی فعال و همچنین تکمیل و راه اندازی پروژه های در 
دست اجرا و اولویت دار در سال تولید، پشتیبانی ها و مانع 
زدایی ها در قالب پرداخت و تامین تسهیلات انجام می شود.

معاون طرح و برنامــه وزارت صمت با بیان اینکه این 
کار در راســتای هموارسازی مسیر تولید ملی در دستور 
کار وزارت صمت قــرار گرفت، تصریح کــرد: به منظور 
تامین تسهیلات برای نگهداشت و افزایش تولید و اشتغال 
در بنگاه  های اقتصادی و یا نوســازی و بازسازی بنگاه  ها و 
صنوف تولیدی و تکمیل طرح  های نیمه  تمام با پیشرفت 
فیزیکی بیش از ۶0درصد دستورالعملی مشخصی تدوین 
و توسط وزیر صمت به استاندار ها و روسای کارگروه های 

استانی در سراسر کشور ابلاغ شد.

 بنگاه های صرفا دارای مشکلات نقدینگی، در 
اولویت دریافت تسهیلات

زرندی با تاکید بر اینکه اجرای دســتورالعمل تامین 
مالــی بنگاه های اقتصــادی در راســتای تقویت تحرک 

اقتصادی در بنگاه  هایی اســت که بــه   علت محدودیت 
در تأمین نقدینگی امــکان فعالیــت کامل نــدارد و با 
دریافت تســهیلات امکان تثبیت و یا افزایش اشــتغال 
و تولید آنهــا فراهــم می  شــود، اظهار داشــت: اولویت 
این دســتورالعمل،  پرداخت تســهیلات موضوع  اصلی 
آن دســته از بنگاه  های اقتصادی اســت که عمدتاً دارای 
مشــکلات نقدینگی بوده و از لحــاظ ظرفیــت تولید، 
دانش  فنــی، تــوان مدیریــت و بازار، مشــکلی که مانع 
راه  اندازی یا افزایش تولید باشد، ندارند؛ بنابراین با دریافت 
این تســهیلات قادر به راه  اندازی سریع، انجام نوسازی و 
بازسازی لازم و تثبیت و یا افزایش تولید و اشتغال هستند.

وی میزان تسهیلات قابل پرداخت به هر بنگاه  را براساس 
نیاز واقعی بنگاه و تأیید کارگروه استانی اعلام کرد و گفت: 
این تسهیلات برای بازسازی و نوسازی بنگاه  های اقتصادی 
و صنوف تولیدی مشمول و به منظور کاهش مصرف انرژی 
و آلایندگی، افزایش بازدهی، ارتقای کیفیت و همچنین 
تکمیل و راه  اندازی طرح های نیمه  تمام تولیدی با پیشرفت 
فیزیکــی بیش از ۶0 درصدی  و یا معــادن دارای پروانه 

بهره  برداری پرداخت می شود.

 لزوم ثبت همه مراحل در سامانه
معــاون طرح و برنامه وزارت صمــت در ادامه با بیان 

اینکه بنگاه های متقاضی دریافت این تسهیلات در صورت 
داشتن شرایط لازم، باید از طریق ثبت نام در سامانه و ثبت 
درخواســت به صورت الکترونیکی اقدام کنند، بیان کرد: 
بعد از بررسی درخواست های ثبت شده در سامانه توسط 
کمیته های بررسی و طرح موارد در کارگروه های استانی، 
مصوبات کارگروه در این خصوص به بانک های عامل برای 

انعقاد قرارداد و پرداخت تسهیلات ابلاغ خواهد شد.

 امکان پایش لحظه ای و نظارت بر حسن اجرای 
دستورالعمل

بر اســاس توضیحات زرندی انجام تمامی مراحل فوق 
از ثبت نام تا پرداخت تسهیلات در سامانه، امکان پایش 
لحظه ای را فراهم می کند و در صورت عدم پذیرش در هر 
مرحله، دلیل آن باید توسط مسئولان مربوطه در سامانه 

ثبت شود.
وی در بخش دیگر صحبت های خود به موضوع نظارت 
بر حســن اجرای این دستورالعمل اشــاره کرد و افزود: 
به  منظور پایش اثربخشی پرداخت تسهیلات برای تحقق 
اهداف تعیین  شده )تثبیت و یا افزایش اشتغال و تولید(، 
کمیته نظارت با مســئولیت نماینده سازمان های استانی 
در هر یک از بخش  های ذیربط )شــامل صنعت، معدن، 
صنوف تولیدی، کشاورزی و صنایع تبدیلی مرتبط، میراث 
فرهنگی، صنایع دســتی و گردشگری( موظف است پس 
از پرداخت تسهیلات به بنگاه اقتصادی، نسبت به بازدید 
و تکمیل فرم مربوط در ســامانه اقدام کند و گزارش  های 
تحلیلی وضعیت پرداخت تســهیلات و اثربخشی آن، از 
طریق ستاد وزارت صنعت، معدن و تجارت در سطح ملی 

و استانی منتشر خواهد شد.

 
  

 
دولت جدید فرصت مناسبی برای یکسان سازی نرخ ارز است

یک کارشناس مسائل اقتصادی گفت: ارز چند نرخی زمینه ساز ایجاد 
رانت اســت و شروع دولت جدید فرصت مناسب برای یکسان سازی نرخ 

ارز است.
هادی حق شــناس، کارشناس مســائل اقتصادی درباره باید و نباید 
دخالت دولت سیزدهم در بازار ارز گفت: یکسان سازی نرخ ارز چنانچه 
در دولت ســیزدهم مورد پیگیری قرار گیرد و به آن اعتقاد داشته باشد، 
هــم  زمینه رانت اقتصادی به خاطر مابه التفاوت قیمت ها از بین خواهد 
برد و هم قیمت ها به شــکل واقعی درمی آید که این مسئله یک علامت 

مهم برای تولید به حساب می آید.
وی در ادامه اضافه کرد: تا زمانی که قیمت ها واقعی نباشد، تولیدکننده  
علامت مناسبی برای تولید دریافت نمی کند. بخشی از مشکلات اقتصاد 
ایران این است که قیمت ارز واقعی نیست، بنابراین هم زمینه سوءاستفاده 
و ایجاد رانت را به وجود می آورد و هم دلالی، قاچاق و واســطه گری را 
افزایــش می دهد. پس درصورتیکه دولــت یک راهبرد در بخش اقتصاد 
پیدا کند، آن هم واقعی سازی و یکسان سازی نرخ ارز باشد، کمک مهمی 

برای بخش تولید خواهد بود که در کنار آن رانت نیز از بین می رود.
این کارشناس مسائل اقتصادی در این رابطه یادآور شد: مسئله دیگر 
راهبرد کنترل نرخ تورم اســت. به این معنا؛ نمی توان درباره نرخ ارز به 

بحث پرداخت، اما به نرخ تورم اشــاره  نکرد. اقتصاد یک بسته سیاستی 
محســوب می شــود، یعنی در عین حالیکه باید سیاست ارزی صحیحی 
تنظیم کرد، نیاز است تا سیاست پولی درستی را نیز مورد توجه قرار داد 
و در کنار این سیاست پولی و ارزی سیاست مالی صحیحی را نیزدر نظر 
داشت. مجموعه این سیاست ها در حوزه اقتصاد  می تواند نتایج مطلوبی 

را در پیش رو رقم زند. 
حق شــناس درباره بــازار فعلی ارز مطــرح کرد: تمــام این نرخ ها 

)نیمایی،4۲00 و ...( در واقع منجر به این می شــود که به ذخایر بانک 
مرکزی فشــار آید تا ارز ارزان قیمت وارد شــود. در همین قضیه مرغ 
مشــخص شــد علیرغم آنکه فعالان اقتصادی در ایــن حوزه ارز4۲00 
تومانی دریافت کرده بودند ، اما قیمت مرغ متناسب با ارز 4۲00 تومان 
نبود، بنابراین شــروع دولت جدید فرصت مناســبی برای یکسان سازی 

نرخ ارز است.
وی درخصــوص نحوه مدیریــت بانک مرکزی و بانک هــا نیز اظهار 
داشــت: تمام مطالب فوق به خصوص درباره سیاست های پولی و تورم 
در حوزه بانک مرکزی است و این موضوع را روشن می کند درصورتیکه 
بانک مرکزی اســتقلال یافته ای داشته باشــیم که بتواند سیاست های 
پولی درستی را تنظیم کند، بخشی از آرامش به بازارها برخواهد گشت. 

این کارشناس اقتصادی در ادامه چنین توضیح داد: بانک های مرکزی 
دنیا که اســتقلال داشتند از شــاخص های مطلوب تری برخوردار بودند 
و بانک هــای مرکزی که فاقد این مهم هســتند پیرو سیاســت ها پیش 
خواهند رفت که نتیجه آن نرخ تورمی دورقمی یا به طور کلی سیاست 
پولی نامناســب اســت. بنابراین درصورتیکه بنا باشد یک سیاست پولی 
درســت تعیین و اجرایی شود، شرط آن یعنی استقلال بانک مرکزی را 

باید پذیرفت.

دستورالعمل اجرایی تأمین مالی بنگاه های اقتصادی کوچک و متوسط ابلاغ شد

نقش افزایش نرخ ارز و کمبود قطعات در تصادفات جاده ای
متاســفانه در چند ماه گذشته با توجه به روند کاهش قرنطینه و افزایش 
مســافرتهای کاری و شخصی کشور ما شــاهد افزایش تصادفات و حوادث 
جاده ای بســیار مهلکی بوده اســت که طی بررسی های کارشناسان عوامل 
مختلفی از جمله خطای راننده، مشــکلات جاده، نقص فنی و غیر استاندارد 

بودن خودرو در این حوادث نقش داشــته است.
اگر به نمودارهای تصادفات با توجه به قرنطینه های موجود و کم شــدن 
سفرهای تفریحی در کشور در طی یک سال و نیم گذشته نگاهی بیاندازیم 
خواهیم دید ســطح تصادفات و تلفات علی رغم کاهش مســافرت ها بسیار 
بالا اســت؛ چراکه اگر محدودیت های سفر نبود و با حجم وسیعی از سفرها 
مواجه بودیم چه بســا با فاجعه ای بســیار هولناک تر رو به رو خواهیم بود.

اگــر به آمار کارشناســان پلیس راه توجه کنیم صــرف نظر از خطاهای 
انسانی و جاده ای متوجه نقش بسیار بزرگ نقص فنی خودرو بابت قطعات 
و غیر ایمن بودن و نداشــتن استاندارد کافی در تولید خودرو خواهیم شد. 
متاسفانه در تصادفات جاده ای نقش ماشین های داخلی خصوصا تصادفات 
منجر به فوت بســیار پررنگ است و خودروهای ژاپنی، کره ای و یا اروپایی 

نقش بســیار کمتری در تصادفات و یا تلفات دارند.
 حال اگر مشــکل بســیار مهم دیگری نیز به این شــرایط اضافه کنیم 
فاجعه بیشــتر نمایان می شــود؛ کمبود و گرانــی قطعات در حال حاضر و 
عدم ثبت ســفارش و یا روند کنــد آن و تخصیص ارز برای قطعات خودرو 
که معمولا از خارج وارد می شــود و در گذشته نیز بسیاری از قطعه سازان 
بــدون مــارک آنها را وارد می کردند و لیبــل و مارک خود را به آن الصاق 
می نمودند باعث گردیده که ناوگان شــخصی و تجاری در کشور در تمامی 
ســطوح دچار فرســودگی وحشتناکی گردیده اســت و مردم چه در بخش 
تجاری و چه غیر تجاری قدرت خرید لوازم یدکی را ندارند و معمولا ســعی 
می کنند با آن قطعه معیوب زندگی را ســپری کنند.فرســایش لاســتیک، 
جلوبنــدی، گیربکس، موتور، سیســتم ترمز و برق نقش بســیاری در این 
تصادفات داشــته و قیمت قطعات و ســرویس دوره ای به صورت چند برابر 
افزایش یافته اســت و بخش وسیعی از مردم که شغل کارمندی و یا پایینی 
از لحاظ درآمد دارند و حقوق هایشــان در حد ۵ تا ۱0 میلیون تومان نیز 
است به هیچ عنوان توانایی تعمیر و تعویض قطعات را ندارند.در بخش حمل 
و نقل جاده ای تجاری نیز اتوبوس ها، کامیون ها و کامیونت ها با فرسوذگی 
وحشتناکی رو به رو بوده و از فرسایش لاستیک، لنت، جلوبندی و غیره به 
شــدت رنج می برند و این معضل در حال حاضر نقش اساسی در تصادفات 
جاده ای و تلفات داشته و مسئولین می بایست هرچه زودتر تا تلفات جاده 
ای افزایــش نیافته فکری به حال تامین لــوازم یدکی اورجینال و با قیمت 
پایین نمایند وگرنه با کم شــدن قرنطینه و باز شدن فضای مسافرت شاهد 
افزایش تلفات و تصادفات خواهیم بود که هم از لحاظ جانی و هم از لحاظ 
مادی هزینه های زیادی را به بخشــرهای مختلف از جمله، مردم، دولت و 
شــرکت های بیمه ای وارد خواهد نمــود. عدم واردات خودروهای خارجی 
که دارای تکنولوژی های بســیار در ســاختار بدنه و موتور و آیرودینامیک 
و همچنین ترمز و سیســتم سوخت رسان بوده نیز باعث گردیده که سطح 
تکنولوژی تولیدات داخل حداقل ۳0 ســال از سطح تکنولوژی خارج عقب 
باشــد که این موضوع با توجه به جان و مال مردم می بایســت مورد توجه 

مســئولین تصمیم گیر کشور در مجلس و دولت باشد.

  بازگشت به برجام و دو سناریوی دولت سیزدهم در اقتصاد
یک کارشــناس اقتصادی با بیان اینکــه برجام معادلات اقتصادی دولت 
بعد را شکل می دهد و بر نقدینگی، نرخ ارز و تورم تاثیر می گذارد، گفت: با 
برجام، دولت می تواند برای مدیریت اقتصاد برنامه ریزی دقیق داشته باشد.

دولت ســیزدهم جمهوری اسلامی ایران با هشتمین رئیس جمهور چند 
ماه دیگر کار خود را آغاز می کند. اما این دولت باید مســئولیت های داخلی 
و خارجــی دولت قبلی را به عهده بگیرد و در راســتای مدیریت اقتصادی 
که یکی از مهم ترین دغدغه های شــهروندان است گام بردارد. اما این دولت 
تا ســال ۱404 با چه اتفاقاتی مواجه اســت و تحلیل گران آینده اقتصادی 

دولت بعد به ویژه در حــوزه کنترل تورم را چگونه پیش بینی می کنند؟
وحید شقاقی شهری، کارشناس اقتصادی درباره این موضوع به خبرنگار 
ایبِنــا گفت: بحث تورم بحث کلیدی در اقتصاد ایران اســت. میانگین تورم 
دهه ۹0، ۲4 درصد شــد و ما جزو پنج کشــور با تورم بالا قرار گرفتیم؛ در 
حالی که در بســیاری از کشورها که شــاهد ناامنی بالا هستیم و یا شرایط 
جنگی در آن کشــورها حاکم اســت )مثل افغانستان و عراق و سوریه( ولی 
با همه این احوال در هیچ کدام این کشــورها شاهد تورم های بالا نیستیم.

وی افزود: این نشــان می دهد که در کشور ما عوامل کلیدی وجود دارد 
کــه تورم را در اقتصاد ایجاد کرده و افزایش می دهند.

شــقاقی شــهری با بیان اینکه پیش بینی تورم در سال ۱400 بر پایه دو 
ســناریو تحلیل می شود، اظهار کرد: ســناریوی اول آن است که در دولت 
دوازدهم برجام نهایی می شــود و دولت ســیزدهم با نهایی شدن برجام کار 

خود را آغاز می کند.
این کارشــناس اقتصادی خاطرنشــان کرد: این سناریو را من محتمل تر 
می دانــم که برجــام در همین مهلت باقی مانده دولــت دوازدهم به نتیجه 
برســد و دولت ســیزدهم بتواند با برجام و فواید آن کار خود را پیش ببرد.

وی سناریوی دوم را در این دانست که برجام به مشکل برمی خورد و به 
این زودی ها به نتیجه نرســد و ادامه داد: در ســناریوی اول با نهایی شدن 
برجام قطعا انتطارات تورمی فروکش خواهد کرد و با فروکش کردن انتظارات 
تورمی و کاهش نااطمینانی ها در اقتصاد ایران ما شــاهد کشیده شدن ترمز 
تورم هم خواهیم بود.شــقاقی شــهری تصریح کرد: به عبارت دیگر، درست 
است که ریشه اصلی تورم یعنی رشد نقدینگی به سرعت از بین نمی رود ولی 
اگر آن انتظارات تورمی فروکش کند ما شاهد کنترل تورم هم خواهیم بود.

وی اضافه کرد: این شــبیه آن اســت که شــما انباری پر از کاه را دارید 
ولی کبریتی روشن نشده است. در واقع انبار پر از کاه همان رشد نقدینگی 
اســت. یعنی رشد نقدینگی ادامه خواهد داشت اما چون انتظارات تورمی به 
واســطه برجام فروکش خواهد کرد. بنابراین جرقه فعلا روشن نخواهد شد.

شــقاقی شهری با اشــاره به سناریوی دوم اضافه کرد: در سناریوی دوم، 
اگر برجام نهایی نشــود همچنــان انتظارات تورمی فزاینده خواهد بود و در 
کنار رشــد نقدینگی ما همچنان شاهد تلاطم های قیمتی در بازار دارایی ها 
و بــه تبع آن در بازار کالا و خدمات خواهیم بود.این کارشــناس اقتصادی 
در پاســخ به این ســوال که اگر برجام موفقیت آمیز باشــد پول هایی که از 
فروش نفت به دســت می آید را چگونه باید مدیریت کرد؟ اظهار کرد: اگر 
برجام به نتیجه برســد از چند محل منابع ارزی وارد کشــور خواهد شد که 
این منابع ارزی اگرچه عددهای بالایی نیستند اما در کوتاه مدت می توانند 

اثر گذار باشند.

سرپرست معاونت امور معادن و صنایع معدنی وزارت 
صمت در نشست مشترک با اعضای انجمن فولاد آذربایجان 
شرقی، تشکیل شورای آهن و فولاد را در راستای حمایت از 

انجمن ها و کل زنجیره تامین و تولید دانست.
به گزارش شــاتا، اسدالله کشاورز با بیان اینکه وزارت 
صمــت تمایلی به قیمت گذاری در حــوزه فولاد و آهن 
نــدارد، گفت : از طریق برنامــه ریزی های میان مدت و 
بلند مدت و اقدامات اجرایی پیش بینی شده در تلاشیم 
به تمامی زنجیره های فولاد کمک کنیم و تمامی انجمن 
ها از نتایج برنامه ها منتفع شوند.وی در ادامه با تاکید بر 
توانمندی های موجود در کشــور بویژه استان آذربایجان 
شرقی در زمینه تولید و صادرات فولاد، تصریح کرد :وزارت 
صنعت، معدن و تجارت ضمن حمایت از شــورای آهن و 
فولاد که تمامی انجمن ها در آن حضور دارند، نظارت های 
لازم را نیز اعمال می کند.سرپرست معاونت امور معادن 
و صنایع معدنی وزارت صمت ، خاطر نشــان کرد : ما در 
کنار صنعتگران ، تولید کنندگان و فعالین اقتصادی عرصه 

صنعت و معدن هستیم و در صددیم تعامل و هدایت خوبی 
به منظور توسعه و تداوم تولید انجام شود.

وی بر ضرورت هم افزایی و تعامل بیش ازپیش اعضای 

انجمن های مختلف حوزه فولاد و آهن تاکید کرد و اظهار 
داشــت : انجمن ها باید با احصای مسائل و چالش های 
پیش روی صنایع خود، به ارتقا صنعت ارزآور و اشتغالزای 

کشور، با ارائه راهکار کمک کنند.کشاورز، ادامه داد : مقام 
عالی وزارت دیدگاه بسیار مثبتی نسبت به صنایع فولادی 
دارند و در سال تولید،پشتیبانی ها و مانع زدایی ها تمام 

تلاشمان با برنامه محوری در جهت تحقق این امر است.
در ادامه این نشست مشترک اعضای انجمن فولاد استان 

به بیان دیدگاهها، نظرات و پیشنهادات خود پرداختند.
گفتنی است مشکلات واحدهای نوردی و صادراتی در 
جلسه یادشده موردبررسی قرار گرفت و از تامین مواد اولیه 
، قیمت گذاری در بورس و نرخ پایه صادراتی به عنوان ۳ 

مساله عمده واحدهای فولادی استان یاد شد.
براساس اعلام انجمن فولاد استان، آذربایجان شرقی 
تنها استانی است که به همت بخش خصوصی در زمینه 
فولاد فعال بوده و از نظر تعداد واحدهای فولادی شــامل 
واحدهای ســرد و گرم ۲4 درصد از سهم کل کشور را به 
خود اختصاص داده است .همچنین استان آذربایجان شرقی 
از نظر تولید ۱۵ درصد و از نظر صادرات ۸ درصد از سهم 

کشوری را در اختیار خود دارد.

در نشست مشترک سرپرست معاونت امور معادن و صنایع معدنی وزارت صمت با اعضای انجمن فولاد آذربایجان شرقی مطرح شد 

تشکیل شورای آهن و فولاد در جهت حمایت از انجمن ها و زنجیره تامین و تولید

 
بازدید مشاور رییس جمهور و دبیرشورایعالی مناطق آزاد و ویژه   

اقتصادی از »منطقه ویژه صنعتی کاوه«
همزمــان بــا »روز ملی صنعت و معدن« مشــاور رئیس جمهور و دبیر 
شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی، با حضور در منطقه ویژه اقتصادی 

کاوه از شهر صنعتي مستقر در این منطقه بازدید کرد.
به گزارش پایگاه خبری فرینا، »حمیدرضا مومنی« و هیات همراه در این 
ســفر یک روزه از ایستگاه راه آهن اختصاصی و هاب سوخت، تصفیه خانه 
پساب صنعتی، انبارهای منطقه ویژه اقتصادی، شرکت سام استیل، شرکت 
کارا ماشین آرنا و همچنین شرکت پرسام رابر فارمد و شرکت پتروفند بین 
الملل بازدید کردند.در ادامه ســفر مشاور رییس جمهور و دبیر شورایعالی 

مناطق آزاد و ویژه اقتصادی نشســت هم اندیشی نیز با حضور مدیرعامل، 
مدیران و مسئولین منطقه برگزار شد.

گفتنی است؛ »منطقه ویژه اقتصادی کاوه« در بزرگ ترین شهر صنعتی 
کشــور با همین نام و در فاصله حدود ۱۲0 کیلومتری پایتخت در حوالی 
شهر ساوه واقع شده است. پیوستن این شهر به جرگه مناطق ویژه اقتصادی 
کشور در سال ۱۳۹0 و با گرایش صنعتی، خدماتی و تجاری به زمره مناطق 
ویژه اقتصادی کشور اتفاق افتاد و در نهایت در سال ۱۳۹۳ این منطقه ویژه 

اقتصادی فعالیت های عملیاتی خود را آغاز کرد.

اهمیت ویژه فولاد شادگان در کنار فولاد خوزستان
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت باتبریک روز ملی 
صنعت و معدن به کلیه صنعتگران و معدن کاران گفت: 
فولاد شادگان نسبت به سایر طرح های فولادی کشور و 
نزدیکی شرکت قدرتمند فولاد خوزستان باعث شده تا 

از اهمیت ویژه ای برخوردار باشد.
به گزارش شاتا، وجیه اله جعفری امروز بعد از بازدید 
از کارخانه فولاد شادگان در نشست با مسئولان شرکت 
گفت : به دلیل اینکه شــرکت قدرتمند فولاد خوزستان 
در کنار فولاد شــادگان قرار دارد این شرکت از اهمیت 
ویژه ای برخوردار اســت همچون فولاد سفید دشت که 
به دلیل همجوار بودن با فولاد مبارکه در استان اصفهان 

دارای اهمیت است.
وی گفت: شرکت های فولادی که در کنار شرکت های 
بزرگ فولادی هستند با سرعت بیشتری فعالیت خواهند 

داشت و نسبت به سایر طرح های فولادی تفاوت خاصی 
در کشور دارند.

رییس هیات عامل ایمیدرو ادامه داد: با وجود اینکه 
فولاد خوزستان از این شرکت حمایت مالی می کند باید 
هرچه زودتر مشکل شرکت پیمانکاری که باعث بعضی از 

مشکلات گردیده برطرف شود.

معاون وزیر صمت با تاکید بر لزوم رفع این مشکل با 
همفکری وزاتخانه گفت: فعالیت این شرکت درپول ملی 
تاثیــر دارد و اگر در زمان های تعیین شــده طرح ها و 
تولیدات شرکت انجام نشوند منابع کشور به هدر می روند.

وی افزود: اثر اقتصادی فولاد خوزستان در کشور بسیار 
مشهود است و توقع بسیار زیادی در این زمینه از فولاد 

شادگان و خوزستان وجود دارد.
معاون وزیر صمت بیان کرد : مجتمع فولاد شادگان 
۲۵0 فرصت شــغلی به صورت مستقیم در مرحله اول 
، 400 فرصت شــغلی در مرحلــه دوم و چهار هزار نفر 
اشــتغالزایی غیرمستقیم داشته اســت در فاز اول 700 
هزار تن ظرفیت تولید آهن ســنگین و یک میلیون تن 

ظرفیت تولید فولاددارد.
فولاد شــادگان یکی از شــرکت های تولیدی نیمه 
دولتی در جنوب خوزســتان اســت که با هدف تحقق 
شــعار جهش تولید به رغم وجود مشکلات اقتصادی و 
تحریم های ظالمانه، بــا همه توان و ظرفیت به فعالیت 

خود ادامه داده است.
شهرستان شادگان در 70 کیلومتری مرکز خوزستان 

و در جنوب این استان واقع است.
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بیش از ۹۰ درصد مطالبات گندم کاران پرداخت شده است
دویســت و سی و هفتمین جلسه ستاد 
هماهنگی اقتصادی دولت به ریاست رئیس 
جمهور برگزار شــد، در ابتدای این جلسه 
ســازمان برنامه و بودجه گزارشی از تامین 
و پرداخت خرید تضمینی کالاهای اساسی 

مردم ارایه کرد.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی وزارت 
جهاد کشــاورزی ، براســاس این گزارش 
خرید گندم تولید داخلی، انجام و تاکنون 
بیش از ۹0درصد مطالبــات گندم کاران 
پرداخت شده است و براساس برنامه ریزی 
های انجــام گرفته مطالبــات باقی مانده 
کشــاورزان نیز تا پایان ماه تسویه خواهد 
شــد. همچنین تلاش شده است علاوه بر 
تامین کافی ذخایر، در مسیر تامین نیازهای 
آینده بگونه ای برنامه ریزی و اقدام شــود 
که در ادامــه کار در دولت آینده نیز هیچ 

گونه مشکلی وجود نداشته باشد.
حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن 
روحانی گفــت: عوارض اقتصادی ناشــی 
از محدودیت های پاندمــی کرونا موجب 
افزایش قیمــت های جهانــی در تمامی 
کالاها به ویژه کالاهای اساسی شده است 

و از ســوی دیگر خشکســالی هــم تولید 
برخی محصولات را کاهش داده اســت از 
این روی دولت با برآورد واقع بینانه، پیش 
بینــی های لازم را انجــام داده و با وجود 

همه مشــکلات بویژه دو مانع بزرگ کرونا 
و جنگ اقتصادی، اجازه نخواهد داد دولت 
سیزدهم در آغاز فعالیت خود با مشکلی در 
زمینه تامین کالاهای اساســی روبرو شود.

همچنین در این جلسه پیرو مباحث مطرح 
شــده درخصوص تامین کالاهای اساسی، 
بانک مرکزی گزارش مدیریت بهینه منابع 
ارزی و تامین کالاهای اساســی مورد نیاز 

را ارائه کرد.
دکتر روحانــی با بیان اینکه با مقاومت 
مردم امروز شــاهد طلیعه های امید بخش 
شکست جنگ اقتصادی دشمن و لغو تحریم 
های ظالمانه علیه ملت ایران هستیم، گفت: 
با آزادسازی منابع ارزی کشور که به ناحق 
و غیرقانونی در کشــورهای مختلف بلوکه 
شده است، ان شا الله شاهد به ثمر نشستن 
مقاومت ملت ایران در برابر جنگ اقتصادی 
و اعتراف دشــمن به ناکارآمدی تحریم ها 
خواهیــم بود.رییس جمهــور افزود: نحوه 
هزینه منابع ارزی آزاد شــده می بایســت 
بگونه ای برنامه ریزی شــود که بر سرعت 
و سهولت جریان تامین کالاهای اساسی و 
مواد اولیه تولید داخلی کشور افزوده شود 
و مناسبات بانکی بین المللی در مسیر رونق 
تولید کشــور تقویــت گردد.دکتر روحانی 
همچنین اســتفاده از منابــع ارزی برای 
تسریع واکسیناسیون عمومی چه از طریق 
تولید داخل و چه از طریق واردات واکسن 
را با توجه به اهمیت واکسیناســیون همه 
افراد جامعه در ســریع ترین زمان ممکن 

مورد تاکید قرار داد.

 
 

سازمان دامپزشکی کشور نسبت به خطر بروز بیماری تب کریمه کنگو 
با افزایش گرما و کشتار غیر مجاز دام در منزل با نزدیک شدن به روز عید 

قربان هشدار داد.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی وزارت جهاد کشــاورزی، مدیرکل دفتر 
بهداشت و مدیریت بیماری های دامی سازمان دامپزشکی کشور به خبرنگار 
ما گفت: تب کریمه کنگو، بیماری مشترک میان انسان و دام است و انتقال 
این بیماری ویروسی به انسان با خونریزی شدید همراه است و در مواردی 

منجر به مرگ فرد آلوده می شود.
علیرضا اکبرشاهی با بیان این که با شروع فصل گرما و فعالیت کنه ها در 
بدن دام، این بیماری مشاهده می شود، افزود: امسال در استان های گیلان، 
مازندران و اردبیل سه مورد انسانی از این بیماری دیده شده که خوشبختانه 

منجر به فوت نشده است.
وی تاکید کرد: برای جلوگیری از بروز و انتقال این بیماری، مردم از کشتار 
غیر مجاز دام در منزل خودداری کنند و دام خود را برای ذبح به کشتارگاه 
های مجاز منتقل کنند.اکبرشاهی اظهار داشت: در کشتارگاه ها، دامپزشکان 
حضور دارند و ضمن معاینه دام با تجهیزات و امکانات، لاشه دام ۲4 ساعت 

به طور کامل در دمای سردخانه و یخچال نگهداری می شود و ویروس در 
فرآیند جمود به راحتی از بین می رود.وی ادامه داد: اگر کشــتار غیر مجاز 
دام انجام شود، خطر انتقال این بیماری ویروسی از طریق ترشحات دام مبتلا 
و یا طی فرآیند پاکســازی و قطعه کردن گوشت وجود دارد.مدیرکل دفتر 
بهداشــت و مدیریت بیماری های دامی سازمان دامپزشکی کشور در عین 
حال از عموم مردم خواست، گوشت مورد نیاز خود را از مراکز مجاز تهیه و 

با خیال راحت مصرف کنند.
وی همچنین به دامداران توصیه کرد که مبارزه با کنه را در دستور کار 
خود قرار دهند و به طور متناوب مکان دام ها اعم گوســفند، بز و گاو را با 

سموم متفاوت سمپاشی کنند.
اکبرشــاهی افزود: دامداری ها باید پاک و خالی از کود و فضولات دامی 
باشــد و دیوارها نیز ســیمانکاری شود تا کنه ها هنگام سمپاشی در داخل 
سوراخ های دیوار از دسترس سم دور نمانند.وی با بیان این که دامداران به 
علت ســر و کار داشتن با دام در معرض گردش کنه ها و ورود این ویروس 
در بدن شان هستند، گفت: دامداران هنگام معاینه دام و مواجهه با کنه، از 
ترکاندن آن با دست خودداری کنند، زیرا ممکن است منجر به انتقال آلودگی 
به بدن شود.اکبرشاهی خاطرنشان کرد: ایران طی چندین سال گذشته با تب 
کریمه کنگو درگیر شده و این بیماری در جمعیت دامی علائمی ندارد به جز 

تب مختصر که در اکثر موارد دامداران متوجه آن نمی شوند.
وی درباره آمار مبتلایان به تب کریمه کنگو در ســال ۹۹ اذعان داشت: 
در سال گذشته 40 نفر در ۱۲ استان کشور به تب خونریزی دهنده کنگو 

مبتلا و از این تعداد ۵ نفر فوت شدند.

هشدار سازمان دامپزشکی نسبت به خطر بیماری تب کنگو با افزایش گرما

 گواهینامه مجتمع دوســتدار آب به مجتمع های مسکونی کم 
مصرف شهر اراک اهداء شد

همزمــان با  هفته صرفه جویــی در مصرف آب )7-۱تیرماه(  از مجتمع 
های مسکونی کم مصرف در شهر اراک با اهداء »گواهینامه مجتمع دوستدار 

آب » قدردانی شد .
 به گزارش روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب استان مرکزی ، مهندس 
ســعید سرآبادانی مدیر امور آب و فاضلاب شهرستان اراک  و زهرا طراوتی 
مدیر دفتر روابط عمومی شــرکت آب و فاضلاب استان مرکزی با حضور در 
مجتمع مســکونی ارکیده واقع در فاز ۲ کوی شــهید بهشتی شهر اراک از 
ساکنان این مجتمع به واسطه رعایت الگوی مصرف و استفاده درست از آب 

قدردانی نموده و گواهینامه مجتمع دوســتدار آب را  به آنها اعطا نمودند.
  طــی هفته صرفه جویی در مصرف  آب ، دفتر روابط عمومی شــرکت 
آب و فاضلاب اســتان مرکزی با حضور در مجتمع های مسکونی که الگوی 
مصرف را رعایت نموده اند نســبت به اهداء گواهینامه مجتمع دوستدار آب 

، نصب بنر قدردانی و اهداء گل به ســاکنان  اقدام نمود.

 ناوگان صیادی ایران در رتبه دوم اقیانوس هند
رئیس ســازمان شیلات ایران با اشاره به اینکه ناوگان صیادی ایران رتبه 
دوم نــاوگان اقیانوس هند را در اختیــار دارد، گفت: صیادی باید به عنوان 
مشاغل سخت و زیان آور شناخته شود.به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت 
جهاد کشاورزی به نقل از خبرگزاری صدا و سیما، آقای نبی الله خون میرزایی 
در مراســم روز جهانی دریانورد که با حضور وزیر راه و شهرسازی و روسا و 
فرماندهان نهاد های دریایی کشــور در مرکز آموزش دریانوردان برگزار شد، 
با اشاره به اینکه در سال های گذشته اقدامات بی سابقه ای در حوزه شیلات 
کشــور صورت گرفته است، افزود: میانگین سرمایه گذاری در بخش شیلات 
کشــور دو برابر شده است.وی افزود: در بخش توسعه سواحل مکران برنامه 
ویژه ای برای این کار تنظیم شــده است.معاون وزیر جهاد کشاورزی افزود: 
در حــوزه صید و صیادی بیش از ۱40 هزار نفر مشــغول به کار داریم و با 
بیش از ۱۱ هزار فروند شناور های صیادی در رتبه دوم منطقه اقیانوس هند 
هستیم.خون میرزایی با یادآوری اینکه در سال ۱۳۹۹ حدود 700 هزار تن 
صید داشــتیم، گفت: با وجود شرایط دشــوار وظیفه تامین غذایی را انجام 
دادیم و از سازمان های مربوط می خواهیم در این رابطه همکاری با شیلات 
را بیشــتر کنند.وی همچنین خواستار شناخته شدن و تصویب صیادی در 

گروه مشاغل سخت و زیان آور شد.

 27 درصد مخازن سدهای کرمانشاه خالی است
مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای استان کرمانشاه، هم اکنون ۲7 درصد 

حجم مخازن سدهای کرمانشاه خالی است.
محمودرضا شهلایی از ذخیره ۹۸۱ میلیون مترمکعبی آب پشت سدهای 
اســتان خبر داد و گفت: هم اکنون 7۳ درصد از حجم یک میلیارد و ۳۵0 
میلیون مترمکعبی ســدهای اســتان پر و مابقی آن خالی است. وی عمده 
ذخیره سدهای استان را نیز مربوط به سد گاوشان با 4۲۲ میلیون مترمکعب 
اعلام کرد و افزود: آورد سدهای استان از ابتدای سال آبی جاری)اول مهرماه 
۱۳۹۹( تاکنون نیز ۸77 میلیون مترمکعب بوده اســت.مدیرعامل شــرکت 
آب منطقه ای اســتان کرمانشاه خاطرنشــان کرد: در مدت مشابه تقریبی 
سال گذشــته، میزان ذخایر سدهای استان ۸۹7 میلیون مترمکعب بوده و 
امســال وضعیت بهتری نسبت به ذخایر سدها در سال قبل داریم. شهلایی 
دلیل این ذخیره مناســب را مدیریت آب در اســتان دانست و عنوان کرد: 
نگران آن هستیم که کم بارشی ها تا فصل پاییز هم ادامه پیدا کند و بارش 
مناسبی نیز در فصل آبی جدید نداشته باشیم، از همین رو مجبور به حفظ 
 ذخایر سدها هستیم. وی تاکید کرد: اگرچه وضعیت ذخیره سدهای استان

 مناســب اســت، اما نباید فراموش کنیم هنوز سه ماه پرمصرف از نظر آب 
پیش رو داریم و اگر مردم همکاری نکنند با مشکل جدی مواجه خواهیم شد

هرکیلوگرم ماهی، بخش شــیلات استان متاثر از خشکسالی تاکنون بین 
۲0 تا ۲۳ میلیارد تومان متحمل خســارت شده است.

 ایران از تغییرات اقلیمی مستثنی نیست
 معاون امور آب و آبفای وزیر نیرو در یکی از شبکه های اجتماعی نوشت: 
تغییرات اقلیمی اکثر کشــورهای جهان را درگیر کرده و کشورما نیز از این 
موضوع مستثنی نیست. قاسم تقی زاده خامسی با انتشار ویدئویی از تغییرات 
اقلیمی که تعدادی از مناطق جهان را متاثر کرده است، نوشت: پیش نویس 
گــزارش چهار هزار صفحه ای لورفته از گــزارش پنل بین المللی تغییرات 
اقلیمی )IPCC( به ســازمان ملل بیانگر تحقق بدترین ســناریوی تغییرات 
اقلیمی اســت.وی افزود: بر اساس این گزارش موج های گرمای ناسازگار با 
زندگی انســان، قحطی های عظیم، آســیب شدید شهرهای ساحلی و موج 
پیاپی بیماری های واگیر نه تا ســال ۲۱00 میلادی بلکه پیش از ۲0۵0 و 
نه با دو درجه افزایش دما نســبت به قبل از انقلاب صنعتی بلکه با همین 

افزایش فعلی  ۱.۱ تا ۱.۳ تجربه خواهند شــد.
 ipcc مدیر عامل شرکت مدیریت منابع آب ایران نوشت: گزارش های
بیشــتر به پیش بینی هــای آخر الزمانی ناظران اقلیمــی مانند«گای مک 

فرسون« شباهت پیدا می کند.
تقی زاده خامسی ادامه داد: »گای مک فرسون« بومشناس مشهور مدعی 
است که بشریت تا سال ۲0۲۶ در مسیر انقراض خواهد رفت و تغییر اقلیم در 
خطرناک ترین نقطه تاریک تاریخ قرار گرفته است، او یک تفکر آخرالزمانی 

داردکه مخالفان و طرفداران بسیار دارد.
وی نوشت: آب و هوا این روزها در غرب کانادا و مرگ ده ها نفر در این 
کشور از گرمای ۵0 درجه بخشی از آمریکا نام او را مجدد زنده کرده است.

معاون وزیر نیرو افزود: در آمریکا ذخیره آب سد هوور )بزرگ ترین ذخیره 
آب پشــت سد این کشور( به تنها ۳۵ درصد حداکثر ظرفیت رسیده است.

تقی زاده خامســی ادامه داد: دریاچه مید بعد از ســاخت ســد هووربر 
رودخانه کلورادو به وجود آمده بود و اکنون روستاهای متروک و قایق های 
مغروق یکی یکی ســربیرون می آورند.وی نوشت: در پایین دست این سد، 
آب مصرفی 40 میلیون نفردر آمریکا و مکزیک و الکتریسیته ۸ میلیون نفر 
آمریکایی تحت تاثیر قرار گرفته و شــرایط اضطراری اعلام و دستور صرفه 

جویی صادر شده است. 
مدیرعامل شــرکت مدیریت منابع آب ایران ادامه داد: نیمه غربی ایالات 
متحده آمریکا )از ریوگرانده در جنوب تا کوه های راکی در شمال( در بیست 
و دومین سال یک خشکسالی عظیم قرار دارد و تابستان سال ۲0۲۱ برای 

این منطقه خشــک ترین و گرم ترین در هزار سال اخیر است.
تقی زاده خامسی افزود: موج گرمای شدید که دلیل آن سکون جبهه های 
هوایی ناشــی از سینوسی شدن و تکه تکه شدن جریان جت استریم است، 
به این موضوع اضافه شده و در پایین دست سد هوور محصولات کشاورزی 
با مصرف آب بالا رها شــده اند.وی نوشــت: در غرب کانادا این هفته دمای 
4۲.۹ درجه به ثبت رســیده و ۱۳4 نفر کشته گرفته است.معاون وزیر نیرو 
افزود: تغییرات اقلیمی نا گهانی به وســعت جهان و ســرعتی فراتر از همه 
پیش بینی ها اتفاق می افتند و به مرزها اهمیتی نمی دهند و کشــور ما از 
این تغییرات مســتثنی نیســت، روز گذشته معاون وزیر نیرو در امور آب و 
آبفا و مدیرعامل شــرکت مدیریت منابع آب ایران گفت: هیچ راه عملی غیر 

از ســازگاری با کم آبی در مدیریت منابع آب نیست.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان کرمانشاه

۴۶۰ روستای استان کرمانشاه با کم آبی روبرو است
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان کرمانشاه با اشاره به تنش آبی 
در استان بر اثر خشکسالی گفت: 4۶0 روستای استان کرمانشاه با جمعیت 

حدود 70 هزار نفر جمعیت با تنش آبی و کم آبی روبرو است.
»علیرضا کاکاوند« افزود: این شرکت در این راستا حفر 70 حلقه چاه در 
مناطق مختلف روستایی استان برای جبران کمبود آب شرب و همچنین 
مقابله تنش آبی روستاها در دست اقدام دارد و منتظر تخصیص اعتبارات 
آن هســتیم. وی با بیان اینکه امسال با کمک نمایندگان استان کرمانشاه 
در مجلس شــورای اسلامی و استاندار اعتبارات حوزه آبرسانی به روستاها 
۲0 برابر افزایش یافته است، گفت: اعتبارات بخش آب روستایی امسال این 
شــرکت حدود ۵00 میلیارد تومان است اما تاکنون هیچ مبلغی تخصیص 
نیافته است. کاکاوند با بیان اینکه پنج دستگاه حفاری چاه این شرکت به 
صورت شــبانه روز مشغول حفاری اســت، توضیح داد: هفت دستگاه تانکر 
آب رســانی ســیار نیز به حدود ۳00 روستا استان به صورت شبانه روزی 
در حال آبرسانی اند که در این خصوص نیازمند هم افزایی بیشتر دستگاه 
های اجرایی درباره در اختیار قرار دادن تانکر، وسایل و تجهیزات هستیم.او 
در بحث مشکل آب شرب روستاهای شهرستان ثلاث باباجانی بیان داشت: 

با افزایش بار قدرت پمپ مشکل آبرسانی روستاها مرتفع شده البته هنوز 
هم با قطعی ۲ تا سه ساعت در شبانه روز مواجه هستیم.

 حفر 7۰ چاه برای رفع مشکلات آب روستاها
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان کرمانشاه در ادامه با بیان اینکه 
در پنج سال گذشته در کل استان ۱۳ حلقه چاه برای آبرسانی به روستاها 

حفر شــده اســت، گفت: اما در طول یکسال گذشته ۲۸ حلقه چاه حفر و 
آب  برای استفاده روستاییان وارد مدار شده است.کاکاوند  همچنین افزود: 
تا پایان سال 70 حلقه چاه در مناطق روستایی حفر می شود که این امر 
یک جهش اساســی در راســتای تامین آب پایدار روستایی خواهد بود،او 
همچنین از دیگر مشکلات اساسی در امر آبرسانی به روستاها را اول بحث 
معارضان خطوط انتقال آب و از آن مهمتر روش اشتباه استفاده غیر مجاز 
از آب شرب برای آبیاری باغات و مزارع عنوان کرد و خواستار جدی گرفتن 

بحث کنتور گذاری در روستاها شد.
کاکاوند تصریح کرد: از ۲ هزار ۵۶0 روستای استان هزار و ۸۸0 روستا 
تحت پوشش شرکت آبفا اســت و متاسفانه مابقی روستاها تحت پوشش 
نیســتند.او  از شهروندان خواســت الگوی مصرف آب شرب که سقف آن 
۱۵ متر مکعب در ماه است را رعایت کنند و گفت: مشترکانی که بتوانند 
در مــاه پنج متر مکعب معادل پنج هزار لیتر آب مصرف کنند، تعرفه آب 
برای آنها رایگان حساب می شود. کاکاوند سرانه مصرف آب شرب در شهر 
کرمانشاه را ۵۳ لیتر بیشتر از میانگین کشوری یعنی ۲۲۳ لیتر در شبانه روز 
اعلام کرد و افزود: این سرانه در کشور ۱70 لیتر و در دنیا ۱۵0 لیتر است.

 
 

بازرس جامعه حرفه ای اقامتگاه های بوم گردی کشور از اجرای طرحی برای 
رونق گرفتن کسب و کار در اقامتگاه های بوم گردی خبر داد.

یاور عبیری بااشاره به گذشت حدود یک سال و نیم از شیوع بیماری کرونا، 
اظهار کرد: در این مدت به واسطه کاهش آمار مسافرت ها، اقامتگاه های بوم 
گردی به عنوان یکی از اماکن اقامتی نوپا دچار خسارت های زیادی شده اند.

وی تصریــح کرد: علیرغم اینکه دولت برنامه های حمایتی از جمله پرداخت 
تســهیلات را برای این اماکن در نظر گرفته بود، اما متاســفانه اجرای آن با 
مشــکلاتی همراه شد، بنابراین بدنبال راهی برای کمک به اقامتگاه های بوم 
گردی بودیم. بازرس جامعه حرفه ای اقامتگاه های بوم گردی کشــور افزود: 
در نهایت با صندوق کارآفرینی امید رایزنی هایی را  آغاز کردیم که منجر به 
انعقاد تفاهم نامه ای با این صندوق شد تا براساس آن به هرکدام از واحدهای 
بوم گردی کشور که  دارای یک طرح باشند، وام کم بهره پرداخت شود. وی 
خاطرنشان کرد: طبق این تفاهم نامه، هرکدام از واحدهای بوم گردی که در 

بحث تولید و بسته بندی محصولات روستایی ورود کنند، حدود ۵0 میلیون 
تومان تسهیلات با نرخ سود چهار درصد پرداخت می شود.

عبیــری تاکید کرد: هرچند فعالیت اصلی اقامتگاه های بوم گردی بحث 
اقامت گردشــگران است، اما بسیاری از آنها در کنار این فعالیت، به کارهای 
دیگری همچون تولید محصولات روستایی اقدام می کنند و آن را به فروش 
می رســانند.وی ادامه داد: بنابراین با کمک این تسهیلات در روزهای رکود 
گردشــگری می توانند چرخ واحدهای خود را به حرکت درآورند و از این راه 
کســب درآمد کنند.بازرس جامعه حرفه ای اقامتگاه های بوم گردی کشور 
اعلام کرد: طبق برنامه ریزی انجام شــده، واحدهای بوم گردی شــهری نیز 
هرکدام می توانند حدود ۱00 میلیون تومان تســهیلات با همین نرخ سود 
دریافت کنند، اما باتوجه به اینکه این واحدها امکان ورود به تولید محصولات 
را ندارند، بنابراین هر واحد بوم گردی شهری پشتیبان تعدادی واحد بوم گردی 
روستایی می شود و محصولات آنها را خریداری کرده و در قالب یک نمایشگاه 

یا فروشگاهی آن را برای فروش عرضه می کند.وی با بیان اینکه تاکنون یک 
مرحله فراخوان به اقامتگاه های بوم گردی کشور برای دریافت این تسهیلات 
داده شده، گفت: در مرحله اول حدود ۲0 اقامتگاه بوم گردی در کشور اعلام 
آمادگی کردند که لیســت آنها را برای پرداخت تسهیلات در اختیار صندوق 
قرارداده ایم.نایب رئیس جامعه حرفه ای اقامتگاه های بوم گردی کرمانشــاه 
اضافه کرد: از این تعداد حدود پنج اقامتگاه مربوط به استان کرمانشاه هستند 
که درحوزه تولید روغن حیوانی، میوه های خشــک، صنایع دستی و ... قرار 
است فعالیت کنند. وی خاطرنشان کرد: دراستان کرمانشاه حدود ۳۵ اقامتگاه 
بوم گردی روستایی و یک اقامتگاه بوم گردی شهری داریم که برای فراخوان 
بعدی امیدوارم با اعلام آمادگی از این تسهیلات برخوردار شوند. بازرس جامعه 
حرفه ای اقامتگاه های بوم گردی کشور در پایان از همراهی و حمایت ویژه 
مدیرعامل، مدیر تحقیقات و مشاور توسعه کسب و کارهای گردشگری صندوق 

کارافرینی امید کشور قدردانی کرد.

امیدی برای روشن ماندن چراغ بوم گردی ها

اجرای برنامه سازگاری با کم آبی تعادل بخش منابع آب است
 وزیر نیرو به تدوین سندسازگاری با کم آبی اشاره کرد و گفت که اجرای 
این برنامه منجر به تعادل  بخشی و جلوگیری از افت بیشتر آبخوان  ها و گام 
بلندی در چارچوب ارتقای پایداری منابع آب زیرزمینی ایران خواهد شد.

رضا اردکانیــان، در کنفرانس مجازی بین المللــی آب آلمان افزود:در 
برنامه سازگاری با کم آبی، کاهش ۱۹.۶ درصدی به ترتیب از برداشت  های 
آب زیرزمینی و ســطحی، برنامه  ریزی برای مصارف مختلف کشــاورزی، 
صنعت، فضای سبز و خدمات شهری و شرب و بهداشت در افق پنج ساله 

برنامه  ریزی شده است.
وی در این کنفرانس که توسط وزارت محیط زیست، حفاظت از طبیعت 
و ایمنی نیروگاه  های هسته  ای )BMUB( آلمان در جهت ارتقای ارکان توسعه 
پایدار در جامعه جهانی برگزار شــد، اقدام ها و دستاوردهای ایران )به ویژه 
وزارت نیرو( در چارچوب آرمان ۶ اهداف توسعه پایدار در تضمین دسترسی 

و مدیریت پایدار آب و فاضلاب برای همگان را تشریح کرد.
وزیر نیرو به مهمترین اقدام ها و دســتاوردها در بهبود اجرای مدیریت 
منابع آب )IWRM( تدوین لایحه قانون آب، تغییر ساختار بخش آب و تدوین 
نخستین برنامه ملی ســازگاری با کم آبی و مدیریت مصرف آب در ایران 
اشــاره کرد.اردکانیان درباره بازنگری قانون آب بعد از چهار دهه و تدوین 
لایحــه قانون آب گفت: با توجــه به اقتضائات و چالش های مهم و فزاینده 
کنونی بخــش آب همچنین رویکردهای نوین حکمرانی آب، قانون جاری 
در کشــور در حال حاضر توانایی پشتیبانی قانونی از مسائل جاری و ایجاد 
 بســتر لازم برای اعمال حکمرانی صحیح آب توسط حاکمیت را به ویژه در 

شرایط حدی همچون سیل و خشکسالی، نداشته و محدودیت های جدی 
را از این منظر موجب شده است.اردکانیان گفت: بدین لحاظ وزارت نیرو با 
تشکیل دبیرخانه تدوین لایحه قانون آب، بازنگری قانون آب را با گردآوری 
تجارب جهانی و اسناد و قوانین هم عرض و مرتبط، طراحی سازوکار ارتباط 
با ذینفعان بر اســاس روش های استاندارد و بین المللی را مد نظر قرار داده 
و برای تصویب لایحه مزبور به مجلس شورای اسلامی ارسال خواهد شد.

وزیر نیرو درباره ســاختار مدیریت آب کشور گفت: از جمله اقدام های 
دیگری که در چارچوب حکمرانی مطلوب و اســتقرار رویکردهای مدیریت 
به هم پیوســته در مدیریت آب کشــور صورت گرفته، تغییر ساختار بخش 
آب و اســتقرار کامل ساختار جدید است.وی از اهداف تحقق این اقدام به 
مدیریت مبتنی بر مرزهای هیدرولوژیکی و حوضه آبریز و تلاش برای کاهش 
تنش های اجتماعی، افزایش نقش و مشارکت نهادهای غیردولتی و مردم نهاد 
و همچنین تمرکززدایی در ساختار مدیریت فرابخشی آب، تقویت نقش و 
جایگاه شورای عالی آب به عنوان بالاترین نهاد سیاست گذاری در بخش آب 
کشور، تقویت رویکرد غیرسازه ای، نرم افزاری و اجتماعی در مدیریت بخش 
آب کشور و ایجاد ساختار و ساز و کارهای رسمی در حوزه های اجتماعی و 
مشارکت مردمی و تقویت جایگاه اقتصاد آب به عنوان تدوین اولین برنامه 
ملی اشاره کرد.وزیر نیرو درباره سازگاری با کم آبی و مدیریت مصرف آب 
در ایران افزود: دولت جمهوری اسلامی ایران در سال های اخیر با به رسمیت 
شــناختن این واقعیت که پایداری منابع آب تنها در شرایطی قابل تامین 
خواهــد بود که همه ذینفعــان و ذی مدخلان در حوزه  آب به فعالیت های 

میان بخشی اولویت داده و زمینه  مداخله موثر مصرف کنندگان آب و عموم 
مردم را در مدیریت منابع و مصارف آب در دستور کار قرار دهند، کارگروه 

ملی سازگاری با کم آبی را تاسیس و فعال کرده است.
وی افزود: حاصل ۳ ســال تلاش این کارگروه در فاصله سال های ۹7 تا 
۹۹، با صرف حدود 7۶ هزار نفر ساعت کار کارشناسی و مدیریتی، تدوین 
و تصویب اولین برنامه ملی مدیریت مصرف آب و سازگاری با کم آبی کشور 

برای همه ۳۱ استان ایران بوده است.
اردکانیان درباره آب و سیســتم فاضلاب بهداشتی هم گفت: تاسیس و 
ارتقای وضعیت بیش از  ۶۶۲  آزمایشــگاه آب در کشور که ۱0 باب آن به 
همراه اخذ ۸0 گواهینامه استاندارد ایزو ۱70۲۵ مربوط به سال ۹۹ است، 
دسترسی ۹۹.7 درصد جمعیت مناطق شهری و ۸۲.7 درصد جمعیت مناطق 
روستایی )جمعیت تحت پوشش( به آب آشامیدنی سالم در سال ۲0۱7 از 
دیگر دستاوردها و اقدامات وزارت نیرو در راستای اجرای اهداف SDG۶ است.

اردکانیان اظهار داشت: تا پایان سال ۹۹ در کشور ما ۵۲.۵ درصد جمعیت 
شــهرها تحت پوشش تاسیسات فاضلاب قرار داشته و از این خدمت مهم 
بهره مند هســتند. وزیر نیرو یادآور شــد: فاضلاب جمع آوری شده توسط 
۲4۲ تصفیه خانه فاضلاب شهری تصفیه شده و به چرخه آب باز می شود.

وی همچنین از جمله مشــکلات و چالش ها به شیوع  کرونا و افزایش 
مصرف آب، افزایش میزان فاضلاب تولیدی در اثر شــیوع کرونا و اقدامات 
بهداشــتی مترتب آن، تحریم های بین  المللی و مشکلات اقتصادی ناشی از 

آن اشاره کرد.
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گام های موثر قوه قضاییه در کنترل کرونا

اراک- خبرنگار آوای اقتصاد،رییس دانشگاه علوم پزشکی 
اراک گفت: قــوه قضاییه از ابتدای شــیوع کرونا تاکنون 
دوشادوش سربازان ســلامت بوده است.به گزارش وب دا 
مرکزی، دکتر سید محمد جمالیان بیان کرد: قوه قضاییه 
از ابتدای شــیوع کرونا تاکنون علاوه بر انجام امور قضایی، 
دوشادوش سربازان سلامت و در کنار دانشگاه بوده است و 

در نظارت ها، بازدیدها و بازرسی ها، انجام پلمپ ها و ارجاعات 
قانونی حمایت های مثمر ثمر و قابل توجهی داشته است.

متولی سلامت اســتان مرکزی اظهار داشت: حمایت 
های این مدت قوه قضاییه نشان داد که سلامت مردم جزو 
دغدغه های دستگاه های قضایی است و به این موضوع اهمیت 
می دهند و در هر زمان از شبانه روز یاریگر دانشگاه هستند.

وی خاطرنشان کرد: این قوه در کنار اقدامات مربوط به 
زندانیان، اقدامات مربوط به سطح دادگاه ها و مراکز محل 
رجوع مردم، رسیدگی به شکایات های و پرونده های مردمی 
و همچنین هیئت های ناظر جهت رصد و ارزیابی اجرای 
صحیح پروتکل های بهداشتی در تمامی اماکن و سالن ها را 

جز خط مشی های همیشگی خود قرار داده است.

وی تاکید کرد: یکی از وظایف قوه قضائیه نیز پیگیری 
مشکلات مردمی و شکایات ها و انتقاد ها بوده که در این 

راستا قوه قضاییه در شهر اراک خوش درخشیده است.
رییس دانشگاه علوم پزشکی اراک در پایان از گام های 
موثــر قوه قضاییه در کنترل کرونا، نظارت و پیگیری ها و 

حمایت های همیشگی تقدیر و تشکر نمود.

 
 

با حضور فرمانده سپاه روح الله استان مرکزي :

پایگاه بسیج »شهید فخري زاده« امور آب و فاضلاب خمین ، افتتاح شد
اراک- خبرنگار آوای اقتصاد،پایگاه مقاومت بسیج »شهید فخري زاده« 
در امور آب و فاضلاب  شهرســتان خمین با حضور سردار کریمي فرمانده 
ســپاه روح الله استان ، حجت الاسلام  علي حسیني پور امام جمعه خمین 
، ســرهنگ حسیني فرمانده مقاومت شهرستان و مدیرعامل شرکت آب و 

فاضلاب استان مرکزي افتتاح شد.
به گزارش روابط عمومي شــرکت آب و فاضلاب استان مرکزي در این 
مراسم سردار کریمي فرمانده سپاه روح الله استان طي سخناني با اشاره به 
روحیه فداکاري و گذشــت رزمندگان  طي ۸ سال دفاع مقدس ،بر احیاي 
این روحیه و فرهنگ شــهادت که باعث عزت و ســر بلندي نظام مقدس 
جمهوري اسلامي مي شود تاکید نمود.وي بیان داشت : اگر الگوي رفتاري 
و عملکرد ما در ادارات بر اساس رفتار و مرام سردار قاسم سلیماني باشد ، 
علي حســیني پورامام جمعه خمین ضمن اشاره به حضور پر شور مردم در قطعا شــاهد پیشرفت و سربلندي ایران اسلامي خواهیم بودحجت الاسلام 

صحنه انتخابات ، خواستار رفع و پیگیري مشکلات مردم توسط مسولین شد 
و  برخورد مناسب با ارباب رجوع را از ضروریات کار در نظام اداري برشمرد.

وي همچنین با اشاره به احادیث  نبوي و سیره امامان  مبني بر استفاده 
صحیح از امکانات و منابع خدادادي ، بر افزایش کار درحوزه فرهنگ سازي 

مدیریت مصرف آب ، در شرایط خشکسالي موجود در کشور تاکید کرد.
در ادامه مهندس عرفاني نسب مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان 
مرکزي طي ســخناني به همکاري و تعامل سازنده سپاه و بسیج در حوزه 
آبرساني به مناطق محروم اشاره نمود و بیان داشت : روحیه ایثار و فداکاري 
و اخلاص در نیروههاي بسیج ستودني و قابل تقدیراست و میتوان در جهت 

تقویت بنیه علمي و مدیریتي از ظرفیت هاي بسیج استفاده نمود.
وي اظهــار امیدواري نمود تعامل و همکاري خوب بین شــرکت آب و 

فاضلاب استان مرکزي با سپاه و بسیج سازندگي بیش از پیش ادامه یابد.

اراک- خبرنگار آوای اقتصاد، به گزارش روابط عمومی سازمان جهاد کشاورزی 
استان مرکزی ، معاون فرمانده نیروی انتظامی استان استان مرکزی ، با حضور 
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان مرکزی بهمراه حجت الاسلام والمسلمین 
دکتر توکلی مســئول حوزه نماینده ولی فقیه در ســازمان جهاد کشــاورزی، 
مهندس کتانفروش معاون توسعه منابع انسانی ، معصومی رئیس امور ایثارگران 
و شکرائی رئیس اداره روابط عمومی با خانواده شهیدان والامقام اکبرانصاری و 
حسین ذالقرنین دیدار وگفتگو کردند . حجت الاسلام والمسلمین دکتر توکلی 
مسئول نماینده ولی فقیه در استان مرکزی در این دیدار ضمن خوش آمدگویی 
به میهمانان گرامی و ابراز خرســندی از دیدار با خانواده  معظم شــهدای جهاد 

کشاورزی گفت: ما مدیون شهدا هستیم و خواهیم بود چرا که امنیت و آسایشی 
که امروز داریم نتیجه شجاعت و رشادت ها و از جان گذشتگی های شهدا است. 
سرهنگ یوسفی معاون فرمانده نیروی انتظامی استان مرکزی، دیدار از خانواده 
های شهدا را مایه دلگرمی دانست و گفت:خون شهدا حق الناسی است که بر 
گردن تک تک ما است پس ما همگی در قبال این حق الناس مسئول و مدیونیم . 
خانواده معظم شهدا مایه خیر و برکت نظام و انقلابند،اظهارداشت: امنیت و آرامش 
امروز کشور مرهون ایثار و از جان گذشتگی شهدای والا مقام و صبر و استقامت 
خانواده معظم شهداست وی خاطرنشان کرد: امیدواریم بتوانیم پاسدار آرمان ها 

و خون پاک و بر زمین ریخته شده این مجاهدان راه حق باشیم.

 ســد گلورد یکی از پروژه نیمه تمام حــوزه آب مازندران بود که بعد از 
چند دهه رکود ، سرانجام ساخت آن در دولت تدبیر و امید به عنوان پروژه 
اولویت دار در دســتور کار قرار گرفت و ســرانجام امسال با آبگیری آن کام 

اراضی خشک شرق مازندران سیراب شد .
 ســد گلورد در شهرستان نکا در شرق مازندران واقع است ، منطقه ای 
که از یک ســو همواره اراضی کشــاورزی آن با کمبود آب مواجه بود و از 
سوی دیگر جاری شدن سیلاب های متعدد در فصول پربارش جان و مال 
مردمان را به خطر می انداخت. درک این موضوع اگر چه چندان مشکل به 
نظر نمی رســد ، ولی بیشتر از سه دهه زمان برد تا اراده ای برای رفع این 
مشکل به صورت اساسی شکل بگیرد و تکمیل سد با تزریق بودجه آن هم 
در سخت ترین شرایط تحریمی و کمبود درآمدهای نفتی به سرانجام برسد.

مطالعه اولیه و مکان یابی ســاخت ســد گلورد به ســال های ۱۳4۸ و 
۱۳۵0 برمی گردد ، دوره ای که طرح جامع سدسازی مناطق شمال کشور 
شــامل استان های مازندران و گیلان مطرح بود. در همان زمان نقاطی در 
منطقه نکا برای ســاخت ســد در نظر گرفته شد ولی موضوع در حد حرف 
باقی ماند. پس از پیروزی انقلاب اسلامی طرح مطالعاتی ساخت سد گلورد 
در سال ۱۳۶۹ شروع شد و در سال ۱۳7۹ نیز تایید نهایی را دریافت کرد . 
عملیات ساخت این سد مخزنی در 40 کیلومتری جاده زرندین –گلورد 
به همراه تاسیسات در سال ۱۳۸۸ بر روی رودخانه نکا رود به عنوان یکی 
از رودخانه های سیلابی مازندران آغاز شد تا علاوه بر تامین آب کشاورزی 
بیش از ۲۵ هزار هکتار اراضی کشــاورزی دشــت نکا و بهشهر و تامین آب 
شــرب ۳۶ میلیون متر مکعبی شهرهای پایین دست نکا ، بهشهر و گلوگاه 
، از ســیلاب هایی که هر چند ســال یک بار در این مناطق رخ می داد ، 

جلوگیری کند.
این ســد پنجمین سد با رویه بتنی کشــور به شمار می رود که حجم 
تنظیم شده سالانه آبدهی آن ۱07 میلیون متر مکعب و حجم کل مخزن 

آن هم ۱۱۵ میلیون متر مکعب است.
مساحت حوزه آبریز این سد به وسعت یکهزار و 4۸0 کیلومتر است که 
۲۵ هزار هکتار اراضی کشاورزی دشت نکا و بهشهر از آب آن مشروب می 
شود و همچنین تامین ۳۶ میلیون متر مکعب نیاز آب شهرهای پایین دست 

نکا، بهشهر و گلوگاه هم از این سد مورد نظر است .
با توجه به ضرورت ایجاد این ســد گلورد برای رهایی اراضی کشاورزی 
کم آب شرق مازندران ، اما طی سال های اجرای آن به دلیل کمبود اعتبار 
و عدم تخصیص منابع مالی ســرعت اجرای آن به کندی پیش می رفت ؛ 
موضوعی که در هشــت ســال اخیر جبران شد و روند ساخت سد سرعت 
گرفــت و بنا به اظهار نظر مدیر عامل شــرکت آب منطقه ای مازندران به 
عنوان متولی اجرای این ســد ، بخش اعظمی از اعتبارات و اقدامات برای 
تکمیل پروژه در این دولت انجام شــد تــا اینکه این پروژه مهم نیمه تمام 

حوزه آب در سال ۱۳۹۶ به مرحله آبگیری رسید .
مدیر عامل شرکت آب منطقه ای استان مازندران در این باره گفت : پیش 
از انقلاب طرح جامع سدســازی مناطق شمال کشور مطرح شد که نقاطی 
در اســتان های فعلی مازندران ، گلستان و گیلان برای ساخت سد در نظر 

گرفته شد که از آن جمله مناطقی در شهرستان نکا  بود .
محمدابراهیم یخکشی افزود : پس از انقلاب برای اجرایی کردن پروژه های 
سد سازی به منظور ذخیره سازی منابع آبی منطقه طرح مطالعات سد گلورد 

در نکا آغاز و پس از پایان مطالعات ، تایید نهایی برای احداث صادر شد.
وی ادامه داد : ســاخت این ســد از اواخر دهه ۸0 آغاز شد و بخشی از 
کارها نیز در این زمینه انجام گرفت ، اما می توان عنوان کرد بخش اعظمی 
از کارهای انجام شــده و اعتبارات در دولت تدبیر و امید صرف اجرای این 

پروژه شد .
در آیین آبگیری سد گلورد که در سال ۱۳۹۶ انجام شد ، یخکشی که در 
آن زمان نیز مدیر عامل آب منطقه ای مازندران بود از تخصیص بیشترین 
اعتبار و صرف بیشترین اقدامات برای بهره برداری از این سد خبر داده بود و 
میزان هزینه برای اجرای آن را ۲ هزار و ۳00 میلیارد ریالی ارزی عنوان کرد .

مدیر عامل شرکت آب منطقه ای مازندران این بار نیز با تاکید بر همین 
نکته که در ســال های فعالیت دولت یازدهم و دوازدهم بیشترین اعتبار و 
اقدامات برای به ثمر رسیدن این سد انجام شد ، ادامه داد : به طوری که تا 
قبل از سال ۱۳۹۲ و روی کار آمدن دولت یازدهم بخش کمتری از ساخت 

این سد انجام شده بود . 
وی گفــت : دولــت تدبیر و امید با درک اهمیــت این پروژه و ضرورت 
تکمیل آن برای ســیراب کردن اراضی کشاورزی و همچنین جلوگیری از 
ســیلاب های متعدد در منطقه ، این پروژه را جزو پروژه های اولویت دار 
حــوزه نیرو قرار داد و به همین منظور در تخصیص اعتبار نیز این مســاله 
توانست کمک کند ، به طوری که طی این سال ها با وجود تحریم ها علیه 
کشــور و مشــکلات مالی دولت در این زمینه ، اما اعتبارات خوبی در این 

بخش اختصاص داده شد تا این سد به سرانجام رسید و در سال ۱۳۹۶ در 
آیینی آبگیری آن آغاز گردید. 

وی در توضیح بخشی از هزینه های میلیاردی دولت برای ساخت و تکمیل 
این ســد ، توضیح داد : ساخت سد تنها با آبگیری آن به اتمام نمی رسد و 
پس از آن اقدامات دیگری هم باقی اســت که دولت برای آن اعتبار صرف 
می کند. به طور مثال دولت طی ۲ سال اخیر ۱۲0 میلیارد تومان اعتبار از 
محل حوادث برای اجرای بخش هایی از روند اجرای این سد اختصاص داد .

مدیر عامل شرکت آب منطقه ای مازندران افزود : این میزان اعتبار برای 
ساخت راه روستاهای بالادست سد و فراهم کردن دیگر امکانات صرف می 
شــود و با این اعتبار بزرگترین پل شمال کشور به طول ۲00 متر و ارتفاع 
۸0 متر در زیر مخزن سد و برای تردد اهالی ۶0 روستای بالادست سد در 

دست ساخته است .
وی توضیح داد : برای ایجاد راه دسترسی اهالی این روستاهای بالادست و 
جلوگیری از تخریب جنگل ، دولت حاضر شد این میزان اعتبار را تخصیص 
بدهد تا  پل زیر مخزن ســد احداث شــود ، چرا که در صورت ایجاد مسیر 
دسترسی از بالای مخزن سد ، نیاز به تخریب عرصه های جنگلی بود ، اما 
دولت با تخصیص اعتبار بیشتر برای ساخت پل روی مخزن از این تخریب 

زیست محیطی جلوگیری کرده است .
به گفته مدیر عامل شرکت آب منطقه ای مازندران ، در حال حاضر در 
۲0 هزار هکتار از اراضی کشــاورزی پایین دســت سد کانال های اصلی و 
فرعی برای هدایت آب اجرا شده است که از این طریق آب اندازی در این 

میزان زمین از طریق آب سد گلورد محقق شده است . 
وی همچنیــن به دیگر اقدامات در حال پیگیری در این ســد به ایجاد 
نیــروگاه برق - آبی بــا ظرفیت پنج مگاواتی اشــاره و تصریح کرد :  این 
نیروگاه که به عنوان نیروگاه در مقیاس کوچک به شمار می رود به مرحله 
فراخوان جذب ســرمایه گذار رســیده است تا این چرخه نیز پیگیری و به 

مرحله اجرا درآید .
ساخت سد گلورد علاوه بر اینکه کمک کرد تا مشکلات کم آبی اراضی 
کشــاورزی مناطق شرق مازندران برطرف شود ، رهاورد دیگری هم داشت 
و آن حفاظت از محیط زیست و نجات تالاب میانکاله بوده است ، به طوری 
که اواخر سال گذشته معاون آب منطقه ای مازندران از رهاسازی یک هزار 
و ۳00 لیتر آب در هر ثانیه از سد گلورد برای تامین بخشی از کسری آب 
تالاب میانکاله خبر داده و گفته بود که این اقدام براســاس تصمیم ســتاد 

مدیریت بحران مازندران انجام شد . 
حیدر داوودیان افزود : آب رهاســازی شــده از سد گلورد از طریق سد 
انحرافــی نکارود به طول 40 کیلومتر کانال اصلی و ۱0 کیلومتر زهکش از 
منطقه »التپه« پس از طی مســیر ۵0 کیلومتری وارد تالاب شــد تا باعث 

کاهش تلفات پرندگان بر اثر بوتولیسم شود.

معاون فرمانده نیروی انتظامی استان استان مرکزی از خانواده شهید جهاد کشاورزی دیدار کرد

احداث سد گلورد؛ راه سیراب شدن شرق مازندران 

 
 

پیام تبریک شهردار کلانشهر اراک به رئیس کل  دادگستری استان مرکزی  به مناسبت روز قوه قضائیه
اراک- خبرنگار آوای اقتصاد، به گزارش اداره ارتباطات و امور بین الملل 
شــهرداری، مهندس بیاتیان شهردار کلانشهر اراک در پیامی به حضرت 
حجت الاســلام والمسلمین سید عبدالمهدی موسوی رئیس کل محترم 
دادگســتری اســتان مرکزی، روز قوه قضائیه و پاسداشت مقام شهیدان 
حادثه تروریستی هفتم تیر ۱۳۶0 را تبریک و از تلاش های عدالت محور 

قضات و کارکنان دادگستری استان تقدیر و تشکر نمود.
در بخشــی از پیام مهندس بیاتیان شهردار کلانشهر اراک، خطاب به 

رئیس کل دادگستری این استان آمده است:
 » قوه قضاییه به عنوان یکی از ارکان مهم و تاثیرگذار در نظام مقدس 
جمهوری اســلامی نقش بی بدیلی در حراست و پاسداری از آرمان های 
والای اسلام و ارزش های  انقلاب شکوهمند دارد، صیانت از کرامت انسانی 
و تلاش در جهت برقراری عدالت، تحقق حقوق شهروندی و همچنین دفاع 

از مظلومان نیز از رسالت های مهم دستگاه قضایی است.
مهم ترین انتظار مردم از قوه قضائیه  تأمین سلامت اجتماعی و برقراری 
امنیت و عدالت در جامعه است. اجرای عدالت و تأمین امنیت، از اهمیت 

بالایی برخوردار است به گونه ای که باید آن را معیار مدنیت و پیش نیاز 
هر گونه توسعه و مایه قوام و دوام جامعه قلمداد کرد.

مجموعه مدیریت شهری اراک، ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهید 
آیت الله دکتر بهشــتی و 7۲ تن از یارانش، هفتم تیر ماه روز قوه قضائیه 
را به همه خدمتگزاران و مســئولان قضایی، قضات، دادیاران، دادرسان و 
کارکنان این قوه به ویژه مســئولین قضایی اســتان مرکزی و شهر اراک 
تبریک گفته و برای این عزیزان توفیق خدمت رسانی به مردم و پاسداری 

از قانون و عدالت آرزومندیم.
امید است، مسئولان قضایی در انجام مسئولیت خطیر پاسداری از قانون 
اساسی و تحقق عدالت به عنوان گفتمان اصلی انقلاب اسلامی با استعانت 
از الطاف الهی و در سایه  رهنمون های مقام عظمای ولایت حضرت آیت 
الله العظمی امام خامنه ای )مدظله العالی( همواره موفق و سربلند باشند.

  پخش و توزیع سیزده هزار و ۹۰3 تنُ آسفالت در معابر اراک
 به گزارش اداره ارتباطات و امور بین الملل شهرداری، مهدی کرمی گفت: با 
تاکید مهندس بیاتیان شهردار اراک در در راستای تحقق نهضت آسفالت در شهر، 
کارخانه آسفالت سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری ، با تلاش 
مضاعف نیروهای اجرایی، آسفالت مورد نیاز پروژه های مختلف سطح شهر اراک را 
تهیه  و تولید می نماید.وی افزود: در همین راستا در خرداد ماه سال جاری، روکش 
و ترمیم آسفالت خیابان بهزیستی)۳۱4 تن(، خیابان جمهوری)۱40تن(، خیابان 
دانشگاه)۳۸تن(، خیابان یاقوت و کوچه زمرد)۵۸۵ تن(، خیابان مدرس)7۸0تن(، 
خیابان رشــادت واقع در کوی آزادگان )۱۵۹۶ تن(، خیابان وهب واقع در کوی 
آزادگان )4۸4 تن(، بزرگراه خلیج فارس)7۲۸ تن(، کوچه شهید کریم جورقی 
و شهید اسدالله چقا )۶۹ تن(، کوچه آزادی واقع در کوی آزادگان)۳۲4تن(، بلوار 
شهید صادق منش واقع در کوی آزادگان)4۶۹ تن(، بلوار آزادگان واقع در کوی 
آزادگان)۵۹۹ تن(، معابر اطراف میدان بهشــت واقع در کوی جوادیه)4۵ تن(، 
بلوار شهید حسن یساولی واقع در کوی آزادگان)444تن(، زمین فوتبال انتهای 
کوچه فلسفی واقع در کوی امام علی)ع( جهت نصب چمن مصنوعی)۹۱ تن(، 
زمین فوتبال کوی هجرت جهت نصب چمن مصنوعی)۱۲۲تن(، جاده سلامت 
کوی جوادیه) ۱040 تن(، جاده قره کهریز محدوده پمپ بنزین معراج به سمت 
ضامنجان)7۶7تن(، کوچه اتحاد ششم واقع در کوی آزادگان) ۲۵0 تن( و سایر 
معابر شــهری اراک)4۱۹0 تن( ، توسط عوامل اجرایی و ماشین آلات سازمان 

عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری اراک انجام شده است.

 دستگیری اراذل و اوباش محله »حسن آباد« 
ســید محمد جواد عرفان فر /یزد، جانشــین فرمانده انتظامی اســتان از 
دستگیری یکی از اراذل و اوباش نوظهور در عملیات ماموران پلیس، خبر داد. 
ســرهنگ »منوچهر نصیری« در گفت و گو بــا خبرنگار پایگاه خبری پلیس، 
درباره این خبر اظهار داشت: با توجه به دریافت خبری مبنی بر ایجاد مزاحمت 
و اقدامات شــرارت گونه یکی از اراذل و اوباش در محله حســن آباد شهر یزد 
بررســی موضوع در دستور کار ماموران اداره عملیات پلیس اطلاعات و امنیت 

عمومی قرار گرفت.
وی افزود: با بررســی و تحقیقات صورت گرفته مخفیگاه این فرد شناسایی 
و ضمن هماهنگی قضائی، متهم در عملیات ضربتی ماموران پلیس دستگیر و 

با دستور مقام قضائی روانه زندان شد.
جانشین فرمانده انتظامی استان یزد خاطرنشان کرد: برخورد قانوني با برهم 
زنندگان امنیت و آســایش مردم از وظایف ذاتي پلیس خدمتگزار و از حقوق 

شهروندي است که به جد پیگیري مي شود.

 مامور پلیس »ابرکوه« کیف میلیاردی را به دست صاحبش رساند 
سید محمد جواد عرفان فر / یزد،فرمانده انتظامی استان گفت: مامور وظیفه 
شناس پلیس »ابرکوه« کیف دستی حاوی اسناد و مدارک باارزش و همچنین 

۱0 میلیارد ریال چک حامل و سفته را به صاحبش بازگرداند. 
سردار »عباسعلی بهدانی فرد« در مصاحبه با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، 
درباره جزئیات این خبر اظهار کرد: اســتوار یکم »سعید کارگران« از ماموران 
انتظامی شهرســتان »ابرکوه« هنگام گشت زنی در سطح شهر یک عدد کیف 

دستی را در کنار جایگاه سوخت پیدا می کند.
وی ادامه داد: مامور پلیس با حضور در کلانتری در کمال صحت و سلامت 
اداری و بدون هیچ چشــم داشتی و با تلاش فراوان، صاحب کیف را شناسایی 
کرد.فرمانده انتظامی اســتان یزد خاطرنشان کرد: تمامی محتویات این کیف 
که شــامل ۳ برگ ســند کامیون، دفترچه و کارت های بانکی، کارت سوخت 
خودروهای ســنگین، بیمه نامه، 4 جلد دســته چک، اسناد و مدارک هویتی، 
کارت هوشــمند خودرو و ۳ برگ چک حامل و ســفته به ارزش ۱0 میلیارد 
ریال بود به صاحبش تحویل داده شد.سردار بهدانی فرد افزود: این اقدام مامور 
پلیس ابرکوه در امانت داری و پاک دستی در حفظ اموال شهروندان، خشنودی 
مالباخته و همچنین رضایت مندی بیش از پیش شهروندان از عملکرد پلیس 

را به همراه داشت.

  کاهش خطای برنامه ریزی با مشورت خواهی از بخش خصوصی 
آنچه لازم است در چهار سال دولت سیزدهم در راستای احیای اقتصاد کشور 

مورد توجه قرار بگیرد.
وضعیت اقتصادی کشور در شرایط سختی قرار گرفته به طوری که ارزش پول 
ملی به صورت چشمگیری کاهش یافته، تورم بالایی دامن گیر اقتصاد شده، گرانی 
کمر تولیدکننده و مصرف کننده را شکسته و بیکاری به مرز بحران نزدیک شده 
است؛ اگر این روند ادامه یابد از گردونه اقتصاد دنیا حذف خواهیم شد. هرچند در 
این بین تا زمانی که نفت برای صادرات داشته باشیم می توانیم بخشی از نیازهای 
جامعه را از طریق واردات تامین کنیم؛ اما بعد از این باید منتظر بدترین شرایط باشیم.

بهای دلار در یک پروســه ۸ ســاله از ۳ هزارو ۸00 تومان به نزدیک ۳0 هزار 
تومان رسید، تورم از ۱۵.۶ در سال ۹۲ به ۳۶.4 درصد در سال ۹۹ افزایش یافت، 
هرچند به علت تعدد نهادها و شاخص های محاسبه ای و برخی نگاه های سیاسی 
در بیان آمار نمی توان اعتماد کامل داشت؛ اما توجه به همین اطلاعات ارائه شده 

هم مبین شرایط سخت و پیچیده اقتصادی است.
عده ای تمام تلاش دارند تا این چالش های امروز اقتصاد را به گردن تحریم ها 
بیندازند، هرچند هیچکس منکر تاثیر تحریم ها نیست؛ اما باید بپذیریم که برخی 
سیاست گذاری ها و اقدامات نادرست مدیرتی، موجب شد تا ضریب آسیب پذیری 

اقتصاد تا این حد افزایش پیدا کند.
بالا بودن ضریب خطای برنامه ریزی داخلی برای مقابله با جنگ اقتصادی و وارد 
شدن زیان های متعدد از یک سو و بیگانه دانستن نهادهای تخصصی و تشکیلات 
صنفی بخش خصوصی از ســوی دیگر را نباید در رسیدن به این نقطه از اقتصاد 
بیمار کشور، نادیده و بی اثر دانست. متاسفانه در همین برهه زمانی، دولت و مجلس 

همواره خود را از مشاوره با این بخش ها بی نیاز دیدند.
بخش خصوصی برعلم آسیب شناســی مســلط بوده و بر دانش روش شناسی 
برون رفت از بحران ناشی از تحریم واقف است؛ اما نهادهای تصمیم گیر این واقعیت 
را نادیــده گرفته و بدون بهره گیری از توانائی هــای آن اقدام به تصویب قانون و 
صدور بخشنامه می کنند. برای نمونه می توان به بسته های حمایتی مملو از ایراد 
در زمان تحریم و کرونا و ضوابطی مانند پیمان سپاری ارزی اشاره کرد که علاوه بر 
اینکه موجب بهبود شرایط نشد بلکه زمینه  بروز بحران برای واحدهای اقتصادی 

را مهیا کرد.
حال با انتخاب ابراهیم رئیسی به عنوان رئیس جمهور آینده و با توجه به نوع 
فعالیت ها و نگرش های او این امید وجود دارد که شاهد تغییر و تحول اساسی در 

نظام اداره کشور و اجرای قوانین باشیم.  
  در زمان ریاست او بر قوه قضائیه، تشکیلاتی مانند ستاد پیگیری سیاست های 
کلی اقتصاد مقاومتی، ایجاد شعبه تخصصی ویژه برای پرونده های اقتصادی و مقابله 
با باندهای فساد تشکیل شد و اثرات مثبتی بر اقتصاد کشور داشت. در این مدت در 
بسیاری از پرونده ها حکم به نفع واحد تولیدی صادر شد و هزاران واحد تعطیل شده 
به چرخه تولید برگشتند.شواهد نشان می دهد رئیسی در راستای مقابله با فساد و 
رانت حرکت می کند؛ اما این کافی نیست. رویکرد مبارزه با فساد باید نهادینه شده 
و تبدیل به عمل شود. حال امیدواریم برای اعمال تغییرات ساختاری در مدیریت 
کشور، نگاه ها و بینش او تاثیرگذار باشد و بیش از این زمان را برای احیای اقتصاد 

کشور از دست ندهیم.
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تصویب سند چشم انداز تولید نفت خام تا افق ۱۴۲۰
شورای عالی انرژی کشور سند چشم انداز 
تولید نفت خام تا افق ســال ۱4۲0 منتج از 
مطالعات طرح جامع انرژی کشور را با هدف 
تعیین گزینه بهینه تولید نفت برای تعیین 
نهایی چشــم انداز تولید و سرمایه گذاری در 
بخش نفت خام موجود در مخازن کشف شده 

تصویب کرد.
به گزارش ایرنا، اســحاق جهانگیری روز 
دوشنبه )هفتم تیرماه( در نشست شورای عالی 
انرژی که امروز به ریاســت وی برگزار شد، با 
بیان اینکه کشور بزرگ و با موقعیت جغرافیایی 
منحصر به فردی مثل ایران همواره در منطقه 
پرتلاطم خاورمیانه تأثیرگذار بوده است، افزود: 
کشور ما در این منطقه همیشه رقبای جدی 
داشته است، اما ایران همواره توانسته است با 
توجه به ظرفیت ها و امکانات کشور در معادلات 

منطقه ای تأثیرگذار باشد.
وی با تأکید بر اینکه قدرت نظامی یکی از 
عوامل بازدارنده در برابر فشارها و توطئه های 
دشمنان ملت ایران است، تصریح کرد: ایران 
توانسته است در دهه های گذشته همواره در 
این منطقه تأثیرگذار باشد و قدرت خود را در 
برابر کشورهای رقیب افزایش دهد، اما در عین 
حال نتوانسته ایم از ظرفیت ذاتی و موقعیت 

جغرافیایی ایران به خوبی استفاده کنیم.
معاون اول رئیس جمهوری گفت: جوانان 
تحصیل کــرده و بااســتعداد ایرانی یکی از 
فرصت های مهم کشور هستند که با اتکا به این 
جمعیت جوان باید چرخ های توسعه کشور را 
پیش از بسته شدن پنجره جمعیتی به حرکت 
درآورد، زیرا متأســفانه در ۲0 ســال آینده 

جمعیت ایران به سالمندی نزدیک می شود.
جهانگیری افزایش ظرفیت تولید و فروش 
نفت را به عنــوان یکی دیگر از عوامل قدرت 
کشور عنوان کرد و افزود: ایران پیش از پیروزی 
انقلاب اسلامی ۱0 درصد از سهم تولید جهانی 
نفت را در دســت داشت، اما پس از پیروزی 
انقلاب اســلامی به دلیــل اختلاف نظرهای 
مدیریتــی و توطئه و تحریم هــای ظالمانه 
دشــمنان علیه ایران این سهم به 4 درصد 
کاهش یافته است و بعضی از کشورهای منطقه 

از این فرصت استفاده کردند و سهم خود را 
تولید و فروش نفت افزایش جدی داده اند.

وی با بیان اینکه متأسفانه وضع به جایی 
رســیده است که با خارج شدن ایران از بازار 
نفت جهانی، اقتصاد دنیا دچار مشکل نشود، 
گفــت: وظیفه ملی ماســت که بــا افزایش 
ســرمایه گذاری و ورود فناوری هــای نــو و 
بهره گیری از ظرفیت های داخلی بار دیگر سهم 
ایران را از بازارهای نفت جهان به دست  آوریم.

معاون اول رئیس جمهوری یادآور شــد: 
ممکن است به دلیل شرایط زیست محیطی 
در آینده برای کشــورهای تولیدکننده نفت 
که بیشتر از ســهمیه مجاز خود نفت تولید 
می کنند، قوانین و مقررات محدودکننده ای 

وضع شود.
جهانگیــری با تأکید بر اینکه اســتفاده 
حداکثــری از نعمت نفت بزرگ ترین وظیفه 
ملی است، ادامه داد: با سرمایه گذاری گسترده 
می توان سهم ایران در بازارهای جهانی نفت 
را افزایش داد تا با بازگشت ایران به موقعیت 
پیشــین خود در بازار نفت بتوان مشکلات 
اقتصادی و بیکاری را در کشــور حل کرد و 
باید برای رســیدن به ایــن هدف، همکاری 

و هم افزایی همه مســئولان و ارکان کشــور 
افزایش یابد.

جهانگیری در ادامه از ســازمان برنامه و 
بودجه خواست در تدوین برنامه هفتم توسعه 
کشور بر منابع طبیعی اتکای بیشتری شود 
و راهــکاری پیش بینی کرد که درآمد بازار از 
افزایش تولید نفت در صندوق توسعه ملی فقط 

برای سرمایه گذاری استفاده شود.

 سند چشم انداز تولید نفت خام تا 
افق ۱42۰ تصویب شد

در این نشســت که با حضور وزیران نیرو، 
نفت، صنعت، معدن و تجارت و رئیس سازمان 
برنامه و بودجه برگزار شد، شورای عالی انرژی 
کشور به موجب ماده )۵( قانون اصلاح الگوی 
مصرف در زمینه سیاســت گذاری، تنظیم و 
تدوین سیاســت های کلی راهبردی بخش 
انرژی کشور و سند ملی راهبردی انرژی کشور، 
ســند چشم انداز تولید نفت خام تا افق سال 
۱4۲0 منتــج از مطالعات طرح جامع انرژی 
کشــور را با هدف تعیین گزینه بهینه تولید 
نفت خام برای تعیین نهایی چشم انداز تولید 
و ســرمایه گذاری در بخش نفت خام موجود 

در مخازن کشف شده کشور را تصویب کرد.
وزیر نفت در گزارشی درباره سند چشم انداز 
تولید نفت خام تا افق سال ۱4۲0 با اشاره به 
تأکیدات مقام معظم رهبری در سیاست های 
ابلاغی ســال ۱۳77 درباره افزایش ظرفیت 
تولید صیانت شــده نفت متناسب با ذخایر 
موجود و برخورداری کشور از افزایش قدرت 
اقتصادی و امنیتی و سیاسی تأکید کرد: ورود 
ســرمایه گذاری های جدید، فناوری های نو و 
ایجاد بازار برای سهم نفت کشور از مهم ترین 
عوامل توسعه بازار نفت خام جمهوری اسلامی 
ایران اســت که این سند چشم انداز با توجه 
به دانش و تجربه مدیــران به منظور تعیین 
چشــم انداز و گزینه های قابل دســتیابی به 
تولید نفت و سرمایه گذاری برای توسعه ذخایر 

کشف شده تدوین شده است.
در این نشســت بر بهره گیــری  کامل از 
ظرفیت فروش نفت برای توســعه عمرانی، 
تلاش برای تجهیز و توانمندسازی شرکت های 
داخلی به منظور اکتشاف و تولید با تکیه بر بازار 
سرمایه و برنامه ریزی و تعریف مشوق های لازم 

برای سرمایه گذاری تأکید شد.
 تصویب دستورعمل اجرایی آیین نامه ایجاد 

بازار بهینه سازی انرژی و محیط زیست
دســتورعمل اجرایی آیین نامه ایجاد بازار 
بهینه ســازی انرژی و محیط زیست با هدف 
تدوین قوانین و مقررات برای بازار بهینه مصرف 
انرژی دیگر مصوبه نشست امروز شورای  عالی 
انرژی بود که این بازار متمرکز در چارچوب 
قوانین و مقررات حاکم بر بازار بورس و اوراق 

بهادار تشکیل و اداره می شود.
گواهینامه های صرفه جویی صادره توسط 
ناشــران )شــرکت ملی گاز و توانیر( در این 
بازار معامله می شود که طبق این دستورعمل 
اجرایی، گواهی صرفه جویی انرژی صادرشده 
اوراق بهاداری اســت که نشــان دهنده حق 
مالکیت بر مقدار مشــخصی از مقدار انرژی 
صرفه جویی شده در یک دوره زمانی مشخص 
اســت و عملکرد این بازار بر اســاس قیمت 
بخشــی و زمانی حامل های انرژی برق و گاز 

و محیط زیست تعیین می شود.
در ادامه مقرر شــد، بر اســاس ماده ۲۶ 
ناشــرین متعهد شــوند گواهی اوراق بخش 
مشخصی از رشد مصرف انرژی سالانه کشور از 
طریق بهینه سازی انرژی را صادر کنند. در این 
نشست همچنین نظام نامه ثبت، اندازه گیری و 
راستی آزمایی آیین نامه ایجاد بازار بهینه سازی 

انرژی و محیط زیست تصویب شد.
همچنین در این نشست اعضای شورای 
عالی انرژی مقرر کردند با توجه به اینکه هر نوع 
سیاست گذاری مرتبط با حامل های انرژی در 
چارچوب اختیارات شورای عالی انرژی کشور 
است و با توجه به جامعیت سند ملی راهبرد 
انرژی کشور، موضوعات مرتبط با پیش نویس 
ســند شورای عالی انقلاب فرهنگی با عنوان 
»سند ملی توســعه دانش بنیان انرژی های 
تجدیدپذیر« از سوی سازمان برنامه و بودجه 
در بازنگری ســند ملی راهبرد انرژی کشور 
لحاظ و برای تصویب به شورای عالی انرژی 
ارائه شود.شــورای عالی انــرژی نیز مصوب 
کرد مصوبه های کمیسیون صرفه جویی بازار 
بهینه سازی مصرف سوخت و محیط زیست 
توسط رئیس سازمان برنامه و بودجه ابلاغ و 

لازم الاجرا شود.

 مدیریت لجن های نفتی در نفت مناطق مرکزی
شرکت نفت مناطق مرکزی ایران از برنامه ریزی برای مدیریت لجن های نفتی 
)Oily Sludge( و به صفر رســاندن احتمال آلودگی زیست محیطی و ایجاد زنجیره 

ارزش در این بخش خبر داد.
به گزارش شرکت نفت مناطق مرکزی ایران، علیرضا قاسمی نژاد، رئیس ایمنی، 
بهداشت، محیط زیست، پدافند غیرعامل و مدیریت بحران این شرکت در نخستین 
نشست کارگروه لجن های نفتی تولیدی شرکت نفت مناطق مرکزی ایران گفت: با 
توجه به برنامه ریزی زیست محیطی انجام شده و تأکید بر صیانت از محیط زیست و 
توسعه پایدار در چارچوب قوانین و ضوابط سازمان حفاظت محیط زیست و شرکت 
ملی نفت ایران، تعیین تکلیف لجن های نفتی و مواد زاید تولیدی ناشی از پسماندهای 

صنعتی در دستور کار قرار گرفت.
وی با اشاره به اینکه این کارگروه در حوزه ستادی شرکت که در آن نمایندگانی 
از مدیریــت تولید، مدیریت امور فنی، اچ اس ئــی و قراردادها عضویت دارند فعال 
اســت، افزود: به دنبال نشســت های متعدد دربــاره برنامه ریزی و تعیین تکلیف 
اسلج های نفتی مخاطره آمیز و بازدید کمیته تخصصی موردنظر، مقرر شد به منظور 
تحقق این برنامه، نسبت به واگذاری پسماندها از طریق مزایده عمومی، زمینه رفع 

آلاینده های نفتی فراهم شود.
رئیس ایمنی، بهداشــت، محیط زیســت، پدافند غیرعامــل و مدیریت بحران 
شــرکت  نفت مناطق مرکزی ایران اعلام کرد: بر اساس مصوبه امسال نخستین 
نشست کمیته یادشده، کارگروهی متشکل از نمایندگان مدیریت تولید و اچ اس ئی 
در منطقه چشــمه خوش حضور یافت و با همراهی مســئولان ذی ربط منطقه و 
ناحیه دهلران درباره برآورد حجم و تخمین کیفیت لجن های نفتی موجود در این 

موقعیت ها اقدام شد.
قاسمی نژاد تصریح کرد: نشست بعدی کمیته در اسرع وقت تشکیل می شود تا 

برای قیمت گذاری و مزایده لجن های نفتی تصمیم گیری شود.
صنایع نفتی در سراسر دنیا روزانه مقادیری پسماند تولید می کنند که باید به منظور 
حفظ محیط زیست و ایجاد ارزش افزوده این مواد زاید بازیافت و استفاده شود. در 
همین زمینه لجن و مواد زاید تولیدی به پسماندهای صنعتی یا رسوبات آغشته به 
مواد هیدروکربوری اطلاق می شود که تحت شرایط و الزام های عملیاتی از زنجیره 
اکتشاف، حفاری، تولید، انتقال و ذخیره سازی خارج شده و از نظر فنی و عملیاتی 

قابلیت بازیافت در سیستم های فرآورشی موجود را نداشته باشد.

 تولید برق در نیروگاه نکا حدود 2۰ درصد افزایش یافت
 انرژی تولیدی نیروگاه شهید سلیمی نکا در شرق مازندران طی سه ماهه امسال 

در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته ۱۹ درصد افزایش یافت.
در فصل بهار امسال حدود ۲میلیارد و 7۱۶ میلیون و ۶0 هزار کیلو وات ساعت 
انرژی در واحدهای بخاری و بلوک ســیکل ترکیبی این نیروگاه تولید شد که 70 
درصد آن در واحدهای بخاری و حدود ۳0 درصد بقیه هم مربوط به واحدهای بلوک 
سیکل ترکیبی بوده است. بر اساس این گزارش ، با توجه به دشواری و حساسیت 
بسیار زیاد نگهداری و بهره برداری از واحدهای این نیروگاه با گذشت بیش از چهار 
دهه کارکرد ، به دلیل قدمت و عمر بالای تجهیزات ، حفظ آمادگی واحدهای این 
نیروگاه برای تولید پایدار انرژی کار آسانی نیست و لذا با توجه به نیاز شبکه برق 
کشور و علیرغم همه محدودیت های موجود بویژه در شرایط سخت مقابله با ویروس 
کرونا، با همدلی و تلاش جهادی و شــبانه روزی کارکنان نیروگاه، در حال حاضر 
تمامی واحدهای نیروگاه جهت تولید پایدار برق و گذر از پیک مصرف با آمادگی 
کامل در مدار تولید قراردارند.  نیروگاه شهید سلیمی نکا با 4 واحد بخاری به ظرفیت 
هرکدام 440 مگاوات، ۲ واحد گازی ۱۳7.۶ مگاواتی، یک واحد بخار سیکل ترکیبی 
با ظرفیت ۱۶0 مگاوات و دو واحد توربین انبساطی ۹.4 مگاواتی در مجموع با ظرفیت 

منصوبه ۲۲۱4 مگاوات نقش موثری در پایداری شبکه سراسری برق کشور دارد.

 تامین پایدار برق برای حوزه های برگزارکننده کنکور
 شرکت تولید، انتقال و توزیع نیروی برق ایران اعلام کرد: صنعت برق برای تامین 
برق مراکز برگزاری کنکورسراسری و آزمون های پایان ترم دانشگاه ها درآماده باش 
کامل است.  انتقال و توزیع نیروی برق ایران، این شرکت در اطلاعیه ای اعلام کرد: 
در حال حاضر علاوه بر آمادگی کامل نیروگاه ها و شبکه های انتقال و توزیع برای 

تأمین برق پایدار، پرسنل این شرکت نیز در تلاش بی وقفه هستند.  
علاوه بر این در زمان برگزاری کنکورسراسری به دلیل حساسیت موضوع ، بیش 
از ۳ هزار اکیپ عملیاتی، امدادی و برق رسانی در نقاط مختلف شهری و روستایی 
سراسر کشور مستقر هستند تا در صورت بروز حادثه ، در کمترین زمان ممکن نسبت 
به رفع نقص شبکه و پایداری برق مشترکان اقدام کنند.همچنین در این خصوص 
شرکت های توزیع نیروی برق سراسر کشور  آماده اند تا در صورت نیاز هماهنگی 
بیشتر را با مراکز برگزاری آزمون به انجام برسانند.همچنین از همه هموطنان  نیز 

خواسته شده تا با رعایت نکاتی، در پایداری شبکه برق همراهی کنند. 
در این اطلاعیه تاکید شده که تنطیم کولرهای گازی روی ۲۵درجه، استفاده از 
دور کند کولرهای آبی، عدم استفاده از وسایل پرمصرف برقی مانند اتو، بخارشور، 
لباسشویی، ظرفشویی در فاصله ساعت های ۱۲تا۱۸ هر روز، بهره گیری حداکثری 
از روشنایی طبیعی  در روز و خاموش کردن لامپ های اضافی در شب مهمترین 

اقدام ها برای پایداری شبکه برق است.
 نخستین کنکور سراســری ایران در قرن ۱400 با رقابت یک میلیون و ۱۱۱ 
هزار و ۸۱۸ داوطلب، از ساعت هشت صبح فردا چهارشنبه ۹ تیرماه کلید می خورد.

 مدیر امور آب و فاضلاب: قطعی آب ۱7 روستای روانسر برطرف شد
 مدیر امور آب و فاضلاب شهرستان روانسر گفت: با تجهیز و بازسازی چاه تامین 
آب مجتمع حسن آباد، مشکل قطعی آب ۱7 روستای این شهرستان برطرف شد.

»غفار صالحی« گفت: در راستای تامین و توزیع آب شرب مردم و افزایش آبدهی 
چاه آب مجتمع حســن آباد، کار تجهیز و بازسازی چاه تامین آب آن در محدوده 

روستای »بیرداد« در دستور کار قرار گرفت.
وی تصریح کرد: برای اجرای این طرح که حدود پنج هزار نفر از آن بهره مند شده 
اند سه میلیارد ریال از محل اعتبارات جاری شرکت آب و فاضلاب هزینه شده است.

مدیر امور آب و فاضلاب روانسر ادامه داد: با اجرای این طرح میزان آبدهی چاه 
مجتمع حسن آبرسانی حسن آباد روانسر افزایش پیدا کرده و در هر شبانه روز ۵۱0 

متر مکعب آب وارد مدار توزیع می شود.

 اختصاص ۵3 میلیارد ریال به توســعه زیرســاخت هاي شیلاتي 
شهرستان بوشهر

مدیرکل شیلات استان بوشهر گفت: در کمیته برنامه ریزي و توسعه شهرستان 
بوشــهر که  به منظور توزیع اعتبارات اســتاني سال ۱400 تشکیل شد، 4 پروژه 

شیلاتي با اعتبار ۵۳ میلیارد ریال به تصویب رسید.
به گزارش روابط عمومي سازمان شیلات ایران، علي بازدار با بیان اینکه از این 
تعداد ۳ پروژه به توسعه و بهسازي زیرساخت هاي صیادي و یک پروژه به تکمیل 
زیرساخت هاي آبزي پروري اختصاص دارد، اظهار داشت: لایروبي حوضچه بندرگاه، 
بهسازي بندر صیادي شیف، تعمیر سایبان بندر صیادي جلالي و تکمیل مرکز ترویج 
تولید آرتمیا در سایت شیف بامداد از جمله این پروژه هاست.بازدار پر شدن تدریجي 
حوضچه بنادر صیادي و استهلاک تجهیزات مستقر در این بنادر را از مواردي ذکر 
کرد که فعالیت شناورهاي صیادي و ارائه خدمات به آنان را به سختي میسر کرده 
است .وي افزود: در صددیم تا با استفاده از مشارکت مالي بهره برداران، بهره گیري 
از ظرفیت هاي قانون بودجه و تامین منابع مالي استاني و ملي به بهبود وضعیت 
زیرساخت هاي صیادي و آبزي پروري بپردازیم که تامین و هزینه کرد ۱۵00 میلیارد 

ریال در این زمینه طي ۵ سال اخیر نشان از همین رویکرد دارد .

 
 

مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان :

توسعه گازرسانی دربخش صنعت شهرستان آران و بیدگل قابل توجه است
اصفهان - محسن راعی، مدیرعامل شرکت گاز استان 
اصفهان گفت: آران و بیدگل از جمله شهرســتان های 
ســبز استان است و توسعه گازرسانی در بخش صنایع 

آن نیز بخوبی قابل مشاهده است.
ســید مصطفی علوی، مدیرعامل این شــرکت، در 
مراسم تودیع و معارفه رئیس اداره گاز شهرستان آران و 
بیدگل که با حضور فرماندار و امام جمعه این شهرستان 
برگزار شد، بیان داشت: این شرکت، با تامین منابع مالی 
لازم از طریق شــرکت ملی گاز آماده توسعه گازرسانی 
دربخش های صنعتی است، اما در این راستا مشترکین 
عزیز باید با مصرف منطقی گاز، طبق الگوی مصرف، با 

این شرکت همکاری کنند.
وی، با بیان اینکه یک میلیون و ۹۳۲ هزار مشترک 
گاز طبیعی در ســطح استان وجود دارد، اظهار داشت: 
ســال گذشــته بیش از ۵4 هزار و ۶۳0 مشترک گاز 
طبیعی در بخش های خانگی، صنعتی وعمومی به تعداد 

مشترکین شرکت اضافه شد.
مهندس علوی، با اشــاره به اینکه سالانه حدود۲۲ 
میلیارد متر مکعب گاز در سطح استان توزیع و به مصرف 
می رسد، افزود: برای انتقال گاز طبیعی تا زمانی که به 
دست مصرف کننده برســد زحمات و مشقات زیادی 

کشیده می شود.

مدیرعامل شرکت گاز اســتان اصفهان، با اشاره به 
اینکه در حال حاضر ۱۱۲ شــهر و یک هزار و ۶۶روستا 
در سطح استان اصفهان از نعمت گاز طبیعی برخوردار 
هســتند، ابراز داشــت: در حال حاضر حدود ۹ هزار و 
۶70 واحد صنعتی در سطح استان مصرف کننده گاز 

طبیعی هستند.
وی، اضافه کرد: در سالی که گذشت با توجه به شدت 
بــرودت هوا، به فضل خدا و تمهیداتی که اتخاذ گردید 

حتی یک قطع گاز رخ نداد و خدمات گازرسانی به صورت 
مداوم ادامه یافت .مهندس علوی، با بیان اینکه مصرف 
گاز در سال گذشته به 7۸ میلیون متر مکعب در روز هم 
رسید، گفت: نیروگاه ها و مجتمع های فولاد از مصرف 
کنندگان عمده استان هستند که روزانه بین ۱0 تا ۱۲ 
میلیون متــر مکعب در هر یک از این مجموعه ها گاز 
طبیعی به مصرف می رسد.وی، با اشاره به اینکه مردم 
باید همکاری لازم را در مصرف خانگی داشــته باشند، 

گفت: اولویت مصرف گاز با بخش خانگی اســت اما در 
صورت مصرف زیاد، تولید و صنایع آسیب می بینند.

در ادامه دکتر اسماعیل بایبوردی فرماندار شهرستان 
آران و بیدگل ضمن تشکر از وضعیت گازرسانی در سطح 
این شهرســتان، افزود: گاز به عنوان یکی از مهمترین 
حامل هــای انــرژی در تحول اقتصادهای ســنتی به 

اقتصادهای صنعتی نقش موثری داشته است.
وی، نقش گاز و گازرســانی را در توســعه شهرها و 
روستای ۱۱گانه شهرستان آران و بیدگل مهم برشمرد 
و به رابطه معنادار گازرسانی به واحدهای صنعتی، صنفی 
و خانگی و رشد و توسعه اقتصادی این شهرستان اشاره 
کرد و افزود: این مهم در شهرستان صنعتی، گردشگری 
و کشــاورزی آران و بیدگل که سوخت و انرژی غالبش 

گاز است، نمود عینی دارد .
وی، بیان داشت: شهرستان آران و بیدگل ۳۹هزار و 
۹۲7 مشــترک گاز دارد که از این تعداد، ۵هزار و۳4۲ 
مشترک روســتایی و ۳4هزار و ۵۸۵ مشترک شهری 
اســت.لازم به ذکر اســت در پایان از خدمات ۱۲ ساله 
سید امیر ســید ابراهیمی به عنوان رئیس سابق اداره 
گاز شهرســتان آران وبیدگل تشکر و قدردانی گردید 
و حکم آقای مشــجری به عنوان سرپرست جدید این 

اداره قرائت شد.

مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی بیان کرد

طرح های توسعه ای پتروشیمی فرصتی مناسب برای حضور سازندگان ایرانی
به گزارش شــرکت ملی صنایع پتروشیمی، بهزاد محمدی روز دوشنبه 
)هفتم تیرماه( در بازدید از بخش های مختلف شــرکت توربوکمپرسور نفت 
)OTC( با قدردانی از تلاش ها و دستاوردهای ارزشمند کسب شده در مسیر 
بومی سازی و ساخت کمپرسورها و توربین های مورد نیاز صنعت نفت اظهار 
کرد: این مجموعه تولیدی در استاندارد جهانی فعالیت می کند و هیچ چیز 
از رقبای اروپایی و آســیایی خود کمتر ندارد و یکپارچگی و مدیریت این 

شرکت ایرانی ستودنی است.
وی بــا بیــان اینکــه توجــه به تخصــص، دانــش و نوآوری ســبب 
پیشرفت در شــرکت توربوکمپرسور نفت شده اســت، گفت: شرکت های 
 مجموعــه صنعــت نفت از این شــرکت رضایــت دارند و ایــن مجموعه

 بــزرگ می تواند در طرح های توســعه ای صنعت پتروشــیمی نیز حضور 
مؤثرتری داشته باشد.

مدیرعامل شــرکت ملی صنایع پتروشــیمی به بهره برداری از ۱7 طرح 
پتروشیمی با ظرفیت ۲۵ میلیون تن و تحقق رکورد دست نیافتنی اشاره و 
تأکید کرد: با اجرای برنامه های توسعه ای و تولیدی شدن ۵0 طرح در دست 

اجرای دیگر، ظرفیت تولید صنعت پتروشیمی به ۱۳7 میلیون تن می رسد.
محمدی با اشــاره به اینکه اکنون ۵0 طرح پتروشیمی در حال ساخت 
اســت، اظهار کرد: این فرصتی مناســب برای حضور ســازندگان داخلی 

به شمار می رود تا با نگاهی راهبردی و بلندمدت در روند توسعه این صنعت 
مشارکت کنند.

وی ادامه داد: در ســال ۱404 درآمد صنعت پتروشیمی به ۳7 میلیارد 
دلار خواهد رسید و سروسامان گرفتن طرح های راهبردی و هوشمند صنعت 
که شامل طرح های خوراک ترکیبی، تولید پروپیلن و نیز طرح های پیشران 

است به تحولی بزرگ در صنعت پتروشیمی منجر می شود.
مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی تصریح کرد: با اتخاذ راهبردهای 
بلندمدت، می توان با مهم شمردن مشتری مداری و خدمات پس از فروش، 

در بازارهای متنوعی وارد شد.
محمدی با بیان اینکه استفاده از تجارب شرکت های صاحب نام بین المللی 
با نگاه به آینده، سبب شده است که بخش قابل توجه ای از نیازهای صنعت 
نفت از طریق شرکای داخلی نظیر شرکت OTC تأمین شود، گفت: حرکت های 
توســعه ای در گروه OTC بسیار هوشــمندانه است و این شرکت می تواند با 
همین راهبرد و با حرکت به ســمت تولید کمپرسورهای فرآیندی، حضور 

خود را در صنعت پتروشیمی افزایش دهد.
 
 

الزام ها و رویه های بهداشت،ایمنی و محیط زیست )اچ اس ئی( پیمانکاران 
شرکت بهره برداری نفت و گاز زاگرس جنوبی مطابق با راهنمای مدیریت 

ایمنی پیمانکاران شرکت ملی نفت ایران بازنگری شد.
به گزارش شــرکت نفت مناطق مرکــزی ایران، علیرضا امینی، رئیس 
ایمنی، بهداشــت، محیط زیســت و پدافند غیرعامل شرکت بهره برداری 
نفت و گاز زاگرس جنوبی، گفت: به منظور کنترل وقوع حوادث، مدیریت 
عملکرد پیمانکاران، تعریف رویه های درست کاری بین کارفرما و پیمانکار 
و تقسیم درست مسئولیت ها، الزام های و رویه های اچ اس ئی پیمانکاران این 
شرکت مطابق با راهنمای مدیریت اچ اس ئی پیمانکاران شرکت ملی نفت 
ایران بازنگری شــد.وی افزود: تعیین یک راهبرد برای مدیریت اچ اس ئی 
پیمانــکاران به منظور کاهش، کنترل یا حذف عوامل زیان آور محیط کار، 
پیشــگیری از بروز حوادث پرسنلی، موتوری، فرآیندی یا محیط زیستی 

در حــوزه کاری پیمانکاران، تعریف الزامات اچ اس ئی در همه قراردادهای 
پیمانکاری، کمک به مدیریت روابط دو طرفه کارفرما - پیمانکار در بهبود 
عملکرد اچ اس ئی و آگاهی دوجانبه نسبت به موضوعات مربوطه از جمله 

موارد بازنگری شــده است.رئیس ایمنی، بهداشت، محیط زیست و پدافند 
غیرعامل شرکت بهره برداری نفت و گاز زاگرس جنوبی اظهار کرد: به همین 
منظور از ابتدای پارسال تاکنون، اداره اچ اس ئی افزون بر تدوین راهنمای 
مدیریت اچ اس یی پیمانکاران و الزام های عمومی اچ اس ئی پیمانکاران، اقدام 
به تهیه ۹۹ نســخه الزام های اچ اس ئی اختصاصی مربوط به قراردادهای 
جاری در شــرکت کرده است.امینی تصریح کرد: رعایت قوانین و مقررات 
موجــود در صنعت نفت، نحوه نظارت صحیح بر روند انجام کار از دیدگاه 
الزامات و اولویت های اچ اس ئی و تفکیک حدود وظایف کارفرما و پیمانکار 
از جمله مواردی است که در الزامات اچ اس ئی اختصاصی قراردادها مورد 
توجه قرار گرفته است.وی گفت: پیمانکاران موظف هستند آیین نامه های 
حفاظت ایمنی، بهداشــت کار و محیط زیســت سازمان محیط زیست و 

دیگر مراجع ذی صلاح را به طور کامل اجرا کنند.

الزام های ایمنی پیمانکاران نفت و گاز زاگرس جنوبی بازنگری شد



7

روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران

ایده روز 
پنجشنبه  1400/04/10

شماره : 1129

فضای مجازی؛ محلی برای رشد غیر واقعی ها
 فضای مجازی در چند سال اخیر تبدیل به 
محلی برای نشر مطالب دروغ شده است.در 
سال های اخیر و با گسترش فضای مجازی در 
میان مردم، شبکه های اجتماعی چون تلگرام 
و اینستاگرام تبدیل به یک راه جدید برای 
بیان نظرات و انتقال اخبار شــده اند. اتفاقی 
که سرعت اعلام خبرها را به شکل عجیبی 
افزایش داده اما پیامدهای منفی زیادی را نیز 
به همراه داشته است.این روزها داشتن رسانه 
در صفحات مجازی کار بسیار راحتی شده 
و هرکسی که اراده کند می تواند یک کانال 
تلگرامی یا پیج اینستاگرامی بسازد و از این 
راه نظرات خود را به گوش دیگران برساند. در 
این بین اما عده ای فقط با هدف جذب فالوور 
و دنبال کننده اقدام به نشر اکاذیب می کنند 
و به قدری در این راه حرفه ای هســتند که 
حرف هایشــان برای عامه مــردم باورپذیر 
اســت!تیم های پرهواداری چون استقلال، 
پرسپولیس، تراکتور و سپاهان صاحب فن  
پیج های بسیاری در فضای مجازی هستند 
و اغلب آن ها با انتشــار اخبار دروغ در بین 
هــواداران تیم ها نفرت پراکنی می کنند و از 
همین راه به درآمدهای کلانی هم می رسند!

کلیدواژه هایــی چون وزیر پرسپولیســی، 
فدراسیون آبی، مهندســی مسابقات، تیم 
خاص و ... محصول کار همین صفحات است 
که تلاش دارند نتایج مسابقات را به عوامل 
بیرونی نسبت دهند و کار اصلی شان تهمت 
زدن بــه افراد مختلف اســت. در این میان 
متاسفانه اهالی فوتبال مانند پیشکسوتان و 
مربیان، بازیکنان و حتی خبرنگاران هم بعضا 
با آن ها همراه می شوند و گاهی برای افزایش 

محبوبیت و دنبال کننده در بین هواداران و 
گاهی برای کم کردن بار مسئولیت خود این 
صحبت هــا را تایید می کنند و حتی به این 

صفحات سوژه می دهند.

 فضای مجازی و دیگر هیچ!
مثلا هفته گذشــته بود کــه وزارت ورزش 
دو عضــو جدید را به هیات مدیره باشــگاه 
استقلال اضافه کرد و گویا انتخاب وزارت )که 

شکی هم در عملکرد ضعیفش در مدیریت 
سرخابی های پایتخت وجود ندارد( به مذاق 
بعضی هــا خوش نیامــد و تصمیم گرفتند 
شایعه ای زشت علیه یکی از اعضای جدید 
 بســازند و به سرعت هم آن را پخش کنند؛ 
حتی اگر ادعای ایــن افراد صحیح بود هم 
انتشــار خبر آن رفتــاری ناجوانمردانه به 
حســاب می آمد اما این ادعــا از بیخ و بن 
دروغ بود و نشــان می دهد وضعیت فضای 

مجازی چقدر مســموم شده است. مسائلی 
از این دســت به کــرات در فضای مجازی 
مشاهده می شــود و اغلب این ادعاها ۱۸0 
درجه از واقعیت به دور است ولی مخاطبین 
این صفحات به سادگی آن ها را باور می کنند 
و روی ذهنیت شــان تاثیر می گذارد. نتیجه 
چنین فضایی وضعیت این روزهای فوتبال 
ایران اســت. فوتبالی که پرخاش گر شده و 
مربیان و بازیکنانش هر هفته از خجالت هم 

درمی آیند و کمتر دیداری را می توان یافت 
که بدون حاشــیه و درگیری دنبال شــود.

چندی پیش از فضای مجازی شایعه ای به راه 
افتاده بود که درآمدهای پرسپولیسی ها در 
آسیا برای تیم استقلال خرج شده و بسیاری 
از هواداران چنین اعتقادی داشتند. مسعود 
ســلطانی فر، وزیــر ورزش در گفت و گوی 
اختصاصی خود بــا خبرآنلاین به این ادعا 
پاسخ داد:» اصلا مگر می شود چنین کاری 
را انجام داد؟ حســاب و کتاب ها مشــخص 
اســت و در این سال ها سازمان حسابرسی 
به عنوان یک نهاد مستقل کارهای خودش 
را انجام داده اســت. ریالی این طرف و آن 
طرف نمی شود. پرسپولیس از درآمدی که 
داشته حتی یک دلار هم نتواسته به دلیل 
تحریم ها بگیرد. در همین مسابقات فینال 
لیگ قهرمانان من با اینفانتینو مفصل حرف 
زدم. نبــی و تاج و بهاروند هــم بودند. به 
اینفانتینو گفتم که فدراســیون فوتبال ما 

بدهکار است و پولی ندارند.
 او گفــت که این مســائل را درک می کند 
اما مشــکل بانکی دســت او نیست و هیچ 
بانکی حاضر نمی شــود مراودات بانکی با 
ایران داشته باشد.«البته این تصورات فقط 
برای پرسپولیسی ها نیست و استقلالی ها و 
هواداران دیگــر تیم ها هم درگیر این مدل 
تصورات هستند. هر روز تعداد زیادی از این 
دســت ادعاهای واهی و دور از واقعیت در 
فضای مجازی رد و بدل می شود و به جز پر 
شــدن جیب عده ای سودجو و ایجاد فضای 
خشم و نفرت بین فوتبالی ها نتیجه دیگری 

نداشته است!

 
 

مدیر آکادمی باشگاه پرسپولیس می گوید با برنامه ریزی انجام شده قصد 
دارد بازیکنانی را از تیم پایه به تیم بزرگسالان معرفی کند.

محســن خلیلــی درباره حضورش بــه عنوان مدیر آکادمی باشــگاه 
پرسپولیس اظهار کرد: خوشحالم که دوباره در خدمت پرسپولیس هستم 
و به عنوان عضو کوچکی می توانم خدمتگذار باشــم. از همه کســانی که 
به من اعتماد کردند تشــکر می کنم و از کســانی که در آکادمی زحمت 
کشیدند به خصوص آقای محمد پنجعلی تشکر می کنم. از تجارب ایشان 

و دیگر عزیران استفاده خواهیم کرد.
او دربــاره ایجاد تغییرات در کادر فنی تیم های پایه پرســپولیس هم 
گفت: صحبت هایی برای انتخاب ســرمربیان تیم های پایه انجام شد و با 
هماهنگی های لازم، اســماعیل حلالی که چندین سال در این تیم زحت 
بزیک هم برای تیم جوانان انتخاب شــدند و بــرای نوجوانان و نونهالان کشــیده بودند را برای تیم امید پرسپولیس انتخاب کردیم و آقای ادمند 

هم از پیشکسوتان پرسپولیس استفاده خواهیم کرد.او درباره برنامه های 
خود برای آکادمی پرســپولیس هم گفت: فوتبــال پایه و آکادمی با تیم 
بزرگســالان متفاوت است. الان فوتبال پیشرفت کرده است و برنامه های 
خاصــی داریم و با صحبت هایی که با آقای ســمیعی داشــتیم امیدوارم 
بتوانیــم امکانات لازم را بگیریم و برنامه هــای خودمان را پیش ببریم و 
بتوانیم بازیکنان خوبی برای تیم  بزرگسالان معرفی کنیم و مسیر پیشرفت 
 را برای نوجوانان و جوانان هموار کنیم.او درباره اســتعدادیابی باشــگاه

 پرسپولیس هم گفت: مسلما کشور ما دارای بیش ترین استعداد در آسیا 
اســت و بازیکنان زیادی نمی توانند دیده شوند اما ما سعی کردیم راحت 
ترین شــرایط را برای جوانان و نوجوانان فراهم کنیم تا دیده بشوند و از 
مربیان خودمان هم خواستیم وقت بگذارند تا بتوانیم بازیکنانی که استعداد 

لازم را دارند را ببینیم.

می خواهیم از تیم های پایه به تیم بزرگسالان بازیکن معرفی کنیم

از میان ۱۵ بازیکن خارجی باقی مانده در لیگ برتر 
فوتبال ایران، برخی از آن ها راه خروج را در پیش گرفتند 
و باقی مانده ها هم در این فصل کارنامه موفق نداشتند.

 لیگ برتر بیســتم در حالی کلید خورد که فقط ۱۵ 
بازیکن خارجی زیر ســایه قانون منع جذب خارجی ها 
در ایران حفظ شدند و به عنوان مهره های کلیدی برای 
تیم های خود به شمار می رفتند. با این قانون، جذب مربی 
و بازیکن خارجی از ابتدای فصل جاری ممنوع شــد و 
حتی تلاش و تقلای استقلالی ها برای بازگرداندن آندره آ 
استراماچونی به تیم شان از طریق نهادهای مختلف برای 
لغو این قانون، میسر نشد ولی با گذشت زمان و برگزاری 
انتخابــات و روی کار آمدن مدیران جدید، قانون مذکور 

در لیگ بیست و یکم، لغو خواهد شد.
با گذشت حدود هشت ماه از شروع فصل جاری فوتبال 
ایران که حدود یک ماه و نیم دیگر هم از آن مانده است، 
تاثیر معدود خارجی ها هم رو به کاهش گذاشته و در این 
مسیر برخی  هم جدا شده اند. با این حال، به علت قانون 
منع جذب خارجی ها، تیم ها تا جای ممکن سعی کردند 
داشته های خود را حفظ کنند چرا که امکان جایگزینی 

وجود نداشت.
در این گزارش قصد داریم عملکرد بازیکنان خارجی 
را فصل جاری بررسی کنیم؛ بازیکنانی که ماندنشان در 

لیگ برتر حاکی از رضایت باشگاه ها است.
پرسپولیس )رســن و رادوشــوویچ(: هر دو بازیکن 

خارجی پرسپولیس در این تیم حضور ندارند. بشار رسن 
که جزو ســتاره ها و ارکان اصلی موفقیت سرخپوشــان 
محسوب می شد، در انتقالی عجیب راهی قطر شد. بوژیدار 
هم در ادامه نیمکت نشــینی های خود، به علت پرداخت 
نشــدن مطالباتش و اختلاف با مدیریت پرســپولیس، 
در حال فســخ قرارداد و در خارج از ایران اســت. عملا 
خارجی ها در این فصل نتوانستند عصای دست یحیی و 
تیمش شوند.استقلال )دیاباته و میلیچ(: این دو بازیکن 
هر چقدر فصل گذشته به کمک استقلال آمدند، در این 
فصل غایب یا مصدوم بودند. دیاباته به طور کلی، ۲ گل 

به ثمر رسانده است.
میلیچ هم بعد از آمدن و رفتن های متوالی و بحث بر 

سر تمدید شدن یا نشدن قراردادش، فعلا مصدوم است 
و او هم چندان عملکرد چشم گیری نداشته است.

سپاهان )الغسانی، گولســیانی و کی روش استنلی(: 
از بین ســه خارجی سپاهان، الغســانی بعد از مدت ها 
نیمکت نشــینی از این تیم جدا شــد. گولسیانی هم در 
حضور پورقاز و نژادمهدی کم تر در خط دفاعی این تیم 
به کار می رود. نکته عجیب افت کی روش استنلی است 
که معمولا در دقایق پایانی برای سپاهان به میدان می رود 
و به طور کلی ۲ گل در این فصل به ثمر رسانده است.

فولاد )شیمبا، پاتوســی و کولیبالی(: تنها تیمی که 
از هر ســه بازیکن خارجی خود در مسابقات مختلف به 
نحو احسن بهره می برد، فولاد است. آن ها می توانند تنها 

تیمی باشــند که حداقل از خارجی های خود اســتفاده 
کردند و شاید برای فصول بعد هم قرارداد این بازیکنان 

را تمدید کنند.
ذوب آهن )مارکوویــچ، بیدوف و خلیل(: ذوب آهن 
هم در لیگ بیســتم بهره چندانی از خارجی های خود 
نبرده است. مهدی خلیل از این تیم جدا شده و بیدوف 
و مارکوویچ هم هفته ها اســت که در ترکیب اصلی این 
تیم جایی ندارند و عملا در حد و اندازه یک بازیکن ایرانی 

این تیم ظاهر نشده اند.
تراکتــور )حمــزاوی(: حمزاوی در لیگ بیســتم با 
ماجراهایی عجیبی رو به رو شد. او نه تنها به کار تراکتور 
نیامد که در خروج از ایران هم به دردســرهای ناشی از 
ضبط پاسپورتش از ســوی این باشگاه مواجه شد و در 

نهایت به هر نحو ممکن از این تیم جدا شد.
گل گهر )منشا(: منشــا در زمره معدود خارجی های 
موفق لیگ بیســتم اســت. او ۱0 گل به ثمر رسانده و 
نزدیک ترین تعقیب کننده نســبت به ســجاد شهازاده 
اســت و عملکرد قابل قبولی نســبت به سایر مهاجمان 

لیگ داشته است.
در نهایت از میــان خارجی ها که امتحان خود را در 
فصول گذشــته پس داده  بودند، می توان گفت منشــا، 
پاتوســی، کولیبالی و شــیمبا تنها خارجی های موفق 
لیگ بیستم هســتند و درباره سایرین نمی توان چنین 

نظری داشت.

سرنوشت ۱۵ بازیکن خارجی لیگ بیستم؛ جدایی و ناکامی!

  استعفا نداده ام- شنبه در فدراسیون حاضر می شوم
نایــب رییــس زنــان فدراســیون فوتبــال اعــلام کــرد کــه خبــر اســتعفایش 
از ایــن ســمت درســت نیســت. بــه تازگــی خبــری مبنــی بــر اســتعفای شــهره 
موســوی، نایــب رییــس زنــان فدراســیون فوتبــال منتشــر شــد کــه بــه دلیــل 
ــرده  ــری ک ــزی خــادم از ســمت خــود کناره گی ــا شــهاب الدین عزی ــلاف ب اخت
ــان  ــس زن ــد.نایب ریی ــب ش ــوی تکذی ــط موس ــر توس ــن خب ــا ای ــت، ام اس
ــا ایســنا بیــان کــرد: ایــن خبــر را تکذیــب  فدراســیون فوتبــال در گفت وگــو ب
می کنــم. ســر جایــم هســتم و اســتعفا نــداده ام. روز گذشــته هــم تــا ۸ شــب 
در فدراســیون بــودم. فقــط چنــد روز بــه مســافرت آمــده ام و شــنبه هــم ســر 
ــود را  ــدرت کار خ ــا ق ــان ب ــای زن ــه تیم ه ــزود: هم ــوم.او اف کارم حاضــر می ش
انجــام می دهنــد. تیــم نوجوانــان بــه زودی بــه مســابقات کافــا اعــزام می شــوند، 
ــی رود و  ــش م ــه پی ــق برنام ــی طب ــه چ ــت و هم ــرار اس ــی برق ــای مل اردوه

ــرار دارد. ســرجایش ق

 تکذیب خبر اخراج مسلمان از سایپا
باشــگاه ســایپا بــا صــدور تکذیبیــه ای اخــراج هافبک سرشــناس خــود از تیم 
را تکذیــب کــرد. طــی ســاعات اخیــر خبــری مبنــی بــر اینکه محســن مســلمان 
از تیــم فوتبــال ســایپا کنــار گذاشــته شــده، انتشــار یافــت کــه ایــن باشــگاه 

چنیــن موضوعــی را به طــور کامــل رد کــرد.
باشــگاه ســایپا بــا انتشــار اطلاعیــه ای کوتــاه در ایــن بــاره نوشــت: »محســن 
مســلمان کــه بــه دلیــل یــک آســیب دیدگــی ســبک در تمریــن تیــم فوتبــال 
بزرگســالان ســایپا حضــور نداشــت، بــه ظــن برخــی رســانه ها به عنــوان بازیکــن 
کنــار گذشــته شــده قلمــداد شــد کــه ایــن موضــوع تکذیــب می شود.«محســن 
مســلمان کــه در ابتــدای فصــل بــه ســایپا پیوســت و در دیــدار هفتــه نهُــم لیگ 
برتــر مقابــل صنعــت نفــت آبادان مصدوم شــده و یــک مــاه و نیــم دور از میادین 
بــود، قبــل از تعطیــلات بــرای نارنجــی پوشــان بــه میــدان رفــت ولــی بعــد از 
وقفــه لیــگ در ترکیــب ایــن تیــم قــرار نگرفت.هافبــک ســابق پرســپولیس و 
ســپاهان در دیــدار اخیرشــان مقابــل صنعــت نفــت آبــادان جزو فهرســت ســایپا 

بــود، امــا فرصــت حضــور در زمیــن را بــه دســت نیــاورد.

 مددی تغییر موضع داد؛حمایت از مجیدی در دستور کار
ــت  ــای هئی ــه اعض ــن مصوب ــت: مهمتری ــتقلال گف ــگاه اس ــل باش مدیرعام
مدیــره جدیــد حمایــت قاطــع از مجیــدی و کادرفنــی او اســت. احمــد مــددی 
در خصــوص وضعیــت باشــگاه اســتقلال بــه ســایت رســمی ایــن باشــگاه گفــت: 
ــره باشــگاه اســتقلال، جلســه ای  ــد هیئــت مدی بعــد از انتصــاب اعضــای جدی
ــه اصلــی داشــت کــه در راس  برگــزار شــد و همانطــور کــه می دانیــد 4 مصوب
ــود.وی  آن هــا حمایــت قاطــع از فرهــادی مجیــدی و کادرفنــی محترمشــان ب
ــت  ــدی حمای ــدا از مجی ــدل و هم ص ــا هم ــه اعض ــده و هم ــرد: بن ــح ک تصری
می کنیــم. در خصــوص مســائل مالــی هــم بایــد بگویــم کــه مشــکلات مالــی 
زودگــذر اســت و در تــلاش هســتیم تــا ان شــاءالله بــه زودی بخشــی از مطالبــات 
بازیکنــان را پرداخــت کنیم.مدیرعامــل باشــگاه اســتقلال در خصــوص گابریــل 
پیــن هــم گفــت: مشــکلی بــا حضــور پیــن نداریــم و از آمــدن ایشــان اســتقبال 
می کنیــم. مطمئنــا حضــور پیــن بــه مجیــدی کمــک شــایانی می کنــد. درحــال 
حاضــر هــم منتظــر هســتیم تــا ایشــان قــرارداد را بــرای مــا ارســال کنــد و پس 

از بررســی نهایــی، حضــور ایشــان را در اســتقلال نهایــی کنیــم. 

 تقدیر از ستاره تیم ملی در رشت
لژیونــر فوتبــال ایــران روز گذشــته بــا حضــور در ورزشــگاه ســردار جنــگل 
رشــت از نزدیــک نظاره گــر رقابــت تیم هــای شــهرداری آســتارا و خیبــر خــرم 
آبــاد بود.یکــی از دیدارهــای هفتــه ســی و یکم لیــگ دســته اول فوتبال ایــران را 
تقابــل تیم هــای شــهرداری آســتارا و خیبــر خــرم آبــاد شــکل مــی داد؛ دیــداری 
کــه در نهایــت خیبری هــا موفــق شــدند 4 بــر ۱ از ســد میزبــان خــود عبــور 
کننــد و دســت پــر بــه خــرم آبــاد بازگردنــد. پــس از جدایــی احمد جمشــیدیان 
و در حالی کــه زمزمه هــای بازگشــت پایــان رأفــت مطــرح شــد امــا مســئولیت 
فنــی تیــم شــهرداری آســتارا بــه عهــده نــادر عزت اللهــی پیشکســوت فوتبــال 

ایــران اســت.
ــم  ــوش تی ــک ملی پ ــی هافب ــا ســعید عزت الله ــث شــد ت ــن مســئله باع ای
وایلــه کلــوب دانمــارک بــه آســتارا ســفر کنــد و از نزدیــک نظاره گــر عملکــرد 
شــاگردان پــدر خــود باشــد و در ورزشــگاه ســردار جنــگل رشــت روز گذشــته 
حاضــر شــد.طی مراســمی در حاشــیه دیــدار تیــم هــای شــهرداری آســتارا و 
ــی  ــزت الله ــاد در ورزشــگاه ســردارجنگل رشــت، از ســعید ع ــر خــرم آب خیب
بازیکــن ارزنــده و گیلانــی تیــم ملــی فوتبــال ایــران بــا اهــدای لــوح ســپاس و 
دســته گل، توســط قربانعلــی الماســخاله و میرشــهاب مومنــی رییــس و نایــب 

ریــس هیــات فوتبــال تجلیــل شــد.

ــرم  ــورد گ ــتقلال و برخ ــن اس ــح الله زاده در تمری ــور فت  حض
ــان ــا مهمان ــدی ب مجی

ــم حضــور  ــن تی ــروز ای ــن ام ــل اســبق باشــگاه اســتقلال در تمری مدیرعام
پیــدا کرد.تمریــن امــروز تیــم فوتبــال اســتقلال بعــد از اســتراحت یــک روزه 
بازیکنــان در مجموعــه ورزشــی انقــلاب در شــرایطی برگــزار شــد کــه تعــدادی 
از پیشکســوتان ایــن تیــم بــا کادر فنــی و بازیکنــان دیــدار و گفــت و گــو کردند.

علــی فتــح الله زاده مدیرعامــل ســابق اســتقلال، جــواد قــراب عضو اســبق هیات 
مدیــره، محمــد نــوری  و امیــر حســین صادقــی بازیکنــان اســبق ایــن تیــم بــا 
حضــور در تمریــن امــروز آبــی پوشــان بــا فرهــاد مجیــدی و بازیکنــان دیــدار 
و گفــت و گــو کردند.ســرمربی تیــم اســتقلال بعــد از حضــور ایــن نفــرات بــه 
اســتقبال آنهــا رفــت و برخــورد گرمــی بــا میهمانــان تمریــن تیمــش داشــت. 
همچنیــن فتــح الله زاده در اوایــل تمریــن بــه داخــل زمیــن چمــن رفــت و برای 
بازیکنــان و کادر فنــی تیــم اســتقلال صحبــت کــرده و از آنهــا خواســت تمــام 
تــلاش خــود را بــرای موفقیــت ایــن تیــم انجــام دادند.ووریــا غفــوری کــه گفتــه 
مــی شــد بــه دلیــل مصدومیــت ممکــن اســت بــه بــازی بــا آلومینیــوم نرســد 
در تمریــن امــروز حضــور داشــت و در کنــار ســایر نفــرات ایــن تیــم در کارهــای 
تاکتیکــی شــرکت کرد.تیــم فوتبــال اســتقلال روز پنجشــنبه در اراک میهمــان 

شــاگردان علیرضــا منصوریــان خواهــد بــود.

 از این جا مانده از آن جا رانده
خطیبــی هــم  نتوانســت بــا مدیریــت زنــوزی کنــار بیایــد و مجبور به اســتعفا 
از ســمتش شــد. قصــه رســول خطیبــی و تراکتــور بــرای بــار دوم هــم بــه اتمــام 
رســید، ایــن بــار هــم بــا ناراحتــی خطیبــی. ســرمربی تراکتوری هــا بــه گفتــه 
کانــال رســمی ایــن باشــگاه اســتعفا کــرد تــا فیــروز کریمی بــه عنوان ســرمربی 
ــر رخ  ــان فصــل انتخــاب شــود؛ اتفاقــی کــه می توانســت زودت ــا پای تراکتــور ت
دهــد امــا اســتعفای نخســت خطیبــی پــس از بازگشــت از لیــگ قهرمانان آســیا 
و حــذف مقابــل آلومینیــوم مــورد قبــول مدیــران تراکتــور قــرار نگرفت.رفیــق 
ــی  ــا فصل ــد ت ــده ش ــا ران ــده و از آن ج ــا مان ــا، از این ج ــه راه آلومینیومی ه نیم
کــه می توانســت بــا آلومینیــوم بــرای خطیبــی خاطره ســاز شــود، بــا تراکتــور 
نابــود شــد و حــالا بــه احتمــال زیــاد، ســرمربی ســابق تراکتــور بایــد تــا پایــان 
ــی  ــه چهارمیــن مرب فصــل خانه نشــین شــود. انتصــاب فیــروز کریمــی، او را ب
فصــل تراکتــور بعــد از علیرضــا منصوریــان، مســعود شــجاعی و رســول خطیبی 
تبدیــل کــرد و حــالا بایــد دیــد تکلیــف ایــن ســرمربی کهنــه کار بــا تراکتــور 

چــه خواهــد بــود.

 
 

 B مربی پایگاه قهرمانی شنا اصفهان گفت: هدف گذاری کسب سهمیه
بود اما متاسفانه برخی دوستان حرف و حدیث هایی می زنند تا موفقیت ها 

کوچک جلوه داده شوند.
گامر دیلانچیان در گفت وگو با ایسنا در خصوص کسب سهمیه B در 
مسابقات شنا انتخابی المپیک بلغارستان اظهار کرد: در دستورالعمل فینا 
دو سطح رکوردی A و B وجود دارد که تیم های بزرگ دنیا که می خواهند 
 A با تیم کامل به المپیک بروند باید هر دو ورزشکارشــان رکورد ورودی
را بگیرند. در کشور ما این دومین بار است که سهمیه  B کسب می شود 
 B البته اینبار شــرایط  بسیار ســخت تر بود. در سال ۲00۸ هم ورودی
کســب شــد که با اردوهای بلندمدت خارجی، مربی خارجی، مسابقات 
بین المللی خــوب و امکانات بهتر همراه بود. در این دوره با وجود کرونا، 
تعطیلی استخرها و اردوهای ملی، ما تنها در اصفهان تمرین کردیم اما با 

همین وجود توانستیم رکورد B  را کسب کنیم. 
مربی پایگاه قهرمانی شــنا اصفهان در ادامــه گفت: هدف گذاری هم 
همین کسب سهمیه B بود چون هنوز شنای ایران به شرایط ثبت رکورد 
A نرســیده  اســت. این اتفاق افتخاری برای شنای کشور بود و کار بسیار 
بزرگی اســت. زمانی که ورودی کسب می شود سهمیه اعطایی فینا دیگر 
به کشور تعلق نمی گیرد و تنها فردی که سهمیه را کسب کرده می تواند 
به المپیک اعزام شود. برخی مخالفان فدراسیون می خواهند این موفقیت 
را کم رنگ جلوه دهند و می گویند ورودی B بوده اســت. خب مگر این 
ورودی اتفاق کوچکی است، این ورودی توسط فینا و کمیته بین المللی 
المپیک تعیین شده است. کشورهایی نظیر آمریکا و چین که می خواهند 
مــدال زیــادی بگیرند و با ترکیب کامل در المپیک باشــند ورودی A و 

کشورهای سطح پایین تر ورودی B را کسب می کنند.
 B وی در پاســخ به این ســوال که امکان دارد با وجود کسب سهمیه

المپیک نتوانیم در المپیک شــرکت کنیم گفــت: من بعید می دانم این 
موضوع اتفاق بیفتد. رئیس فدراســیون شنا در حال حاضر به دنبال این 
است که حتی سهمیه اعطایی را نیز نگه دارد تا برای اولین بار دو نماینده 
در المپیک داشــته باشــیم . بعید می دانم این اتفاق رخ دهد. اینها حرف 
ها و حدیث هایی اســت که متاسفانه برخی دوستان می زنند تا موفقیت 
کوچک شود. اگر خودشان اکنون این سهمیه را گرفته بودند مطمئن باشید 
در بوق و کرنا می کردند. شــناگر ما به المپیک اعزام می شــود و در ۱00 
پروانه شــنا خواهد کرد. من می دانم که رئیس فدراسیون نیز می خواهد 
سهمیه اعطایی نیز کسب شود تا برای اولین بار دو نماینده داشته باشیم 
و موفقیت بزرگتر باشــد.گامر دیلانچیان در خصوص حواشی ایجاد شده 
در خصوص اینکه این شناگران ملی پوش نبوده اند گفت: چه کسی گفته 
اســت که ملی پوش نبوده اند؟ ما به عنــوان پایگاه ملی فعالیت می کنیم. 
چند ســال قبل فدراسیون یک تفکر جدید اعمال کرد و چند پایگاه ملی 
راه اندازی کرد که اکنون ســه پایگاه تهران، اصفهان و مشهد فعال است. 

با این کار دیگر نیاز نیســت شــناگران به اردوهای بلند مدت  و دور از 
خانواده بروند و فدراســیون تقریبا شبیه نمونه کوچک شده آمریکا کار را 
آغاز کرد. ما هم در اصفهان کار کردیم، من مربی ملی پایگاه هستم و از 
فدراســیون ابلاغ دارم. در ســال ۲0۱۹ هم مهرشاد در همین شرایط در 

مسابقات جوانان جهان مقام بیستم را برای اولین بار برای کشور آورد. 
وی گفت: اگر مســابقات المپیک در سال ۲0۲0 انجام می شد افقری 
به میزان آمادگی کامل نمی رسید، با عقب افتادن المپیک ما این شانس 
را پیدا کردیم که افقری را هم به انتخابی المپیک برسانیم. چون فرصتی 
برای حضور در انتخابی تیم ملی نداشتیم و مجبور بودیم ورزشکاران یکبار 
برای کسب سهمیه به اوج برسند تحت عنوان پایگاه قهرمانی کار کردیم. 
همچنین تقاضا کردیم در انتخابی المپیک شــرکت کنیم که اعلام شــد 
می تواند ســبب اعتراض ســایر افراد شود. تیم ما در سال ۲0۱7 قهرمان 
لیگ شده بود و رئیس فدراسیون و مدیر باشگاه به این نتیجه رسیدند که 
می توان از این سهمیه استفاده کرد و ما با استفاده از سهمیه برون مرزی به 
مسابقات اعزام شدیم و نخواستیم فرصت سوزی شود. اگر سهمیه هم کسب 
نمی شد باز هم هجمه بدی روی فدراسیون بود. خداراشکر راه هموار شد 
و ما سهمیه گرفتیم.  دیلانچیان افزود: این شناگران عضو تیم ملی بودند 
و این اتفاق برای شــنای ایران رخ داده است. تمرینات و اعزام های تیم ها 
در همه ســالها از طریق سیاست های فدراسیون انجام شده است تا آنها 
هم دیده شوند و بتوانند کار کنند. با همه محدودیت ها یک اتفاق بزرگ 
رخ داده و اگر همه با هم دید بهتری برای شنا داشته باشیم و برنامه های 

بهتری داشته باشیم حتما در آینده شنای ایران موفق تر خواهد بود.
وی در خصوص آسیب علیرضا یاوری و عدم اعزام به مسابقات انتخابی 
المپیک صربســتان گفت: آســیب بزرگی بود کــه دکترها می گفتند به 

المپیک نمی رسد. 

هدف گذاری کسب سهمیه B المپیک بود
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سید مهدی قیصری 

 | دبیر تحریریه : سعیده محمد
 |  تحریریه  :سارا هوشیار ،زهرا 

جعفری ،سمیه امانی ،لیلا منصوری
پریسا یادگاری،،معصومه امینی 

مصلح آبادی، محمود رضایی،
جاوید صفرنژاد   

 | نشانی : تهران ، میدان انقلاب ،  
ابتدای خیابان آزادی، کوچه جنتی، 

پلاک 7  
 | کد پستی ۱۵667-6۵3۵۱
 |  تلفن و  نمابر : 628۰۱ -    ۰2۱

   | سازمان آگهي ها: 883272۹۹
 | چاپ :نگار نقش 

وز
ث ر

دی
 ح

اد
رنژ

عف
ب ج

ها
 ش

وز:
ن ر

تو
ار

   ک

 پنجشنبه ۱4۰۰/۰4/۱۰-شماره ۱۱2۹        اذان صبح ۰4:۰۵:2۱    طلوع آفتاب۰۵:4۹:37     اذان ظهر۱3:۰3:4۵     غروب آفتاب2۰:۱6:۰۱     اذان مغر ب 2۰:37:۱4     نیمه شب ۰۰:۱۰:4۹     

پیامبر اکرم )ص(:
جُلِ . . .  ثلَاثٌ مِنَ العَجزِ فِي الرَّ

جُلُ جارِیتََهُ  وَالثّالثُِ : أن یقُارِبَ الرَّ
فَیُصیبَها قَبلَ أن یحُادِثهَا ویؤُانسَِها 

ویضُاجِعَها ، فَیقضِيَ حاجَتَهُ مِنها 
قَبلَ أن تقَضِيَ حاجَتَها مِنهُ .

سه چیز ، از ناتوانی مرد است : ... 
و سوم ، این که مرد ، با کنیزش 
نزدیکی کند و پیش از آن که با 
او به صحبت کردن و مؤانست و 

هماغوشی بپردازد ، کام گیرد ، و 
نیازش را ارضا کند ، پیش از آن 

که کنیزش نیازش را از او بر آورَد . 
المحجّة البیضاء : ج 3 ص ۱۱۰ 

 دلار                          2۵۱,7۱۰ 
 یورو                         3۰2,۹8۰ 
 پوند انگلیس           36۵,42۰

 درهم امارات              7۱,۵2۰   
 لیر ترکیه                   37,3۰۰
 سکه امامی         ۱۱8,68۰,۰۰۰
 بهار آزادی         ۱۱2,۹8۹,۰۰۰
 نیم سکه               66,۰۰۰,۰۰۰
 ربع سکه              43,۱۰۰,۰۰۰ 
 سکه گرمی          2۵,۰۰۰,۰۰۰
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کرونای ما و کرونای اونا...

فناوری
 ماموریت های جدید ناسا برای درک بهتر خورشید اعلام شدند

ناســا اخیرا از تصمیمش برای انجام دو ماموریت هلیوفیزیک برای درک 
بهتر ســاختار خورشید و سیستمی که آب و هوای فضایی در نزدیکی زمین 

را کنترل می کند، خبر داد. 
 به نقل از انگجت، ناسا در دو مأموریت هلیوفیزیک شرکت خواهد کرد که 
می تواند داده های لازم را برای درک بهتر طوفان های خورشــیدی  و به طور 

کلی آب و هوای فضایی به آنها ارائه دهد.
 این آژانس به طور رسمی مشارکت خود را در دو ماموریت اعلام کرد که 
 )EUVST( »یکی از آنها »ماموریت تلسکوپ طیف سنجی فرا بنفش اپسیلون
و دیگری »کاوشــگر تصویربردار زیمان فوارن الکتریکی«  )EZIE( است. آنها 
دو ماموریت از ســه ماموریت مرتبط با آب و هوای فضایی بودند که ناسا در 
ســپتامبر ۲0۱۹ برای انجام آنها و مطالعه مفهوم این مأموریت ۹ ماهه 400 

هزار دلار دریافت کرد.
ماموریت EUVST یک پروژه تلسکوپ خورشیدی است که به بررسی اینکه 
»چگونه جو خورشید، بادهای/طوفان های خورشیدی و مواد خورشیدی را که 
بــر میزان تابش فضا تأثیر می گذارد و آزاد می کند« می پردازد. این پروژه که 
قرار اســت در سال ۲0۲۶ انجام شود، توسط آژانس اکتشاف هوافضای ژاپن 
)JAXA( هدایت می شــود؛ اما ناســا ۵۵ میلیون دلار برای انجام این مأموریت 
هزینه کرده است. مشارکت های ناسا در این ماموریت شامل سخت افزارهایی 
مانند ردیاب های فرابنفش، الکترونیک پشــتیبانی، اجزای طیف سنج و یک 

تلسکوپ راهنما است.
در همین حال ماموریت EZIE از ســه ماهواره کوچک برای بررسی فوران 
الکتریکی شــفقی یا جریان الکتریکی بر فراز قطب های اتصال شــفق قطبی 
به مغناطیس کره زمین اســتفاده خواهد کرد. دانشمندان می خواهند فوران 
الکتریکی را مورد بررســی قرار دهند، زیرا این رخداد همان پدیده ای است 
که باعث ایجاد شــفق قطبی می شــود و می تواند در سیگنال های رادیویی و 
ارتباطی نیز تداخل ایجاد کند و همچنین به فضاپیما در مدار آسیب برساند.

آژانس های فضایی این نوع مأموریت ها را ارسال می کنند تا بتوانند اطلاعات 
لازم برای درک فیزیک پشت پدیده های مختلف خورشید را جمع آوری کنند. 
در ماه اوت ناسا پنج ماموریت دیگر زیرمجموعه ماموریت های هواشناسی فضایی 
را انتخاب کرد و به هرکدام از آنها ۱.۲۵ میلیون دلار برای انجام یک مطالعه 
مفهومی اختصاص داد. هدف نهایی این اســت که بتوانند رویدادهایی مانند 
شراره های خورشیدی و خروج جرم از تاج خورشیدی را پیش بینی کنند تا 

بتوانند از فضانوردان، فضاپیماها و سایر فناوری ها در آینده محافظت کنند.

 راه اندازی بزرگترین ایســتگاه شــارژ خودروهای برقی در 
شانگهای

تسلا بزرگترین ایستگاه سوپرشارژ جهان را که شامل 7۲ پایه شارژ در یک 
مرکز سرپوشیده است، در شانگهای چین راه اندازی کرد. 

به نقل از انگجت، شرکت تسلا اعلام کرد که بزرگترین ایستگاه سوپرشارژ 
جهان را در چین راه اندازی کرده اســت. این مرکز در شانگهای با داشتن 7۲ 
پایه شارژ به راحتی گوی سبقت را از ایستکاه شارژی که تسلا با ۵۶ پایه در 

ماه گذشته در کالیفرنیا تاسیس کرده بود، ربود.
بر اســاس تصاویر ارسال شده توســط کاربران چینی در توییتر، برخلاف 
ایستگاه شــارژ روباز کالیفرنیا، به نظر می رسد که این ایستگاه در شانگهای، 
سرپوشیده است. این ایستگاه در مرکز بین المللی »جینگ آن«)Jing’an( در 
یک منطقه مهم تجاری شــهر شانگهای واقع شده است. همه 7۲ پایه شارژ 
این ایســتگاه از سوپرشارژرهای V۲ استفاده می کنند که حداکثر ۱۵0 کیلو 
وات برق تحویل می دهند، در حالی که ۵۶ پایه موجود در ایستگاه کالیفرنیا 
از سوپرشــارژرهای ۲۵0 کیلو واتی V۳ استفاده می کنند. این بدان معناست 
که رانندگان خودروهای برقی در شــانگهای در مقایسه با همتایان آمریکایی 
خود باید کمی بیشــتر برای شــارژ شدن خودروی برقی خود منتظر بمانند. 
ضمن اینکه فقط خودروهای تسلا مدل ۳ و Y از شارژ V۳ پشتیبانی می کنند.

تســلا تاکنون بیش از ۲0 هزار خودروی برقی »مدل ۳« خود را در بازار 
چین به فروش رسانده است و این امر، چین را به یک بازار کلیدی برای این 
شرکت تبدیل کرده است. همچنین طبق گزارشات، تسلا در ماه نوامبر ۲۳ هزار 
 Gigafactory« خودروی برقی در کارخانه بزرگ خود در شانگهای موسوم به
۳« تولید کرده اســت. برخی از خودروهای الکتریکی ســاخته شده در این 
کارخانه در همان چین به فروش می رسند، در حالی که برخی دیگر به اروپا 

و بازارهای دیگر صادر می شوند.

 ابداع یک ربات شناور برای پاک سازی استخرها
یک ربات شناور به نام »آریل« می تواند هر ۱.۵ ساعت یک بار کل سطح 
یک اســتخر را بپیماید و ســطح آب را از وجود هرگونه زباله و شــاخ و برگ 

درختان و حتی ذرات گرد و غبار تا ۲00 میکرون پاک کند. 
 به نقل از نیو اطلس، شنا در استخر ممکن است سرگرم کننده باشد، اما 
لزوم استفاده از یک تور یا سبد برای برداشتن شاخ و برگ های درختان از سطح 
 )Ariel(»آب می تواند کاری خســته کننده باشد. به همین دلیل ربات »آریل
که با انرژی خورشیدی کار می کند، ساخته شده است تا این کار را به شکل 

خودکار انجام دهد.
 )Pivot-Solar Breeze(»آریل« که توسط شــرکت »پیووت سولار بریز«
مستقر در آریزونا ساخته شده است، در قسمت بالای خود یک جفت صفحه 
خورشیدی فتوولتائیک ضد آب دارد که انرژی این ربات را در طول روز و در 
زیر نور آفتاب تأمین می کند. ضمن اینکه قادر اســت انرژی تولید شده را در 
باتری خود ذخیره کند تا بتواند در شب نیز به مدت بیش از ۱0 ساعت کار کند.

»آریل« پس از قرار گرفتن در استخر و روشن شدن، با سرعت ۱0 تا ۲0 
فوت )۳ تا ۶ متر( در دقیقه شنا می کند و قادر به حرکت از هر دو طرف است. 
همینطور که »آریل« در اســتخر شنا می کند، زباله ها و شاخ و برگ درختان 
را همراه با حتی ذرات ریزتر مانند گرد و غبار از ســطح آب جمع می کند و 
مخزن زباله خود می ریزد. این مخزن در انتها می تواند برای تخلیه و شستشو 

از »آریل« خارج شود.
نیروی پیشــرانه این ربات توســط دو پره در کنار یکدیگر تامین می شود 
که مستقل از یکدیگر کار می کنند و به ربات امکان می دهند به سمت چپ 
یا راســت بچرخد. همچنین حسگرهای آن تشخیص می دهند که چه زمانی 

دستگاه به لبه استخر رسیده یا با موانع دیگری روبرو می شود.
به گفته ســازندگان، »آریل« قادر است سطح یک استخر خانگی با اندازه 

متوســط   را در مدت زمان تقریبی ۱.۵ ساعت پالایش کند و ذرات به اندازه 
۲00 میکرون را جمع آوری کند.

این دستگاه برای کار در دمای 4 تا ۵4 درجه سانتیگراد طراحی شده است.
»آریل« اکنون با قیمت 4۶۸ دلار برای پیش سفارش در دسترس است و 

پیش بینی می شود که تحویل آن از ماه مارس آغاز شود.

 بررسی دقیق اطلاعات بیمار با کمک یک ابزار نوین
در حال حاضر ابزارهای زیادی وجود دارد که به افراد در بخش های مختلف 
زندگی روزمره کمک می کنند، برای مثال گوگل مپس به افراد بهترین مسیر 
برای رسیدن به مقصد را نشان می دهد و برنامه اسپاتیفای نیز برنامه ای ایده 
آل برای گوش دادن به موسیقی است. حتی در دنیای پزشکی نیز محققان در 

حال توسعه سیستم هایی هستند که کار پزشکان را راحتتر می کند. 
به نقل اینوویشــن اوریجینز، پزشکان و پرســتاران دائماً از بیماران و به 
خصوص بیمارانی که حال وخیمی دارند، بازدید می کنند و متناسب با شرایط 

آنها تصمیمات مختلفی می گیرند.
هنگامی که آنها درمان مناسب را انتخاب کنند، بیماران می توانند سریعتر 
بهبود یابند و خطر مرگ بیماران کاهش می یابد. راهنماهای پزشکی و چک 
لیست نیز از قبل وجود دارد که در این زمینه به کادر درمان کمک می کند، 
اما در واقع این موارد همیشه کمک کننده نیستند؛ زیرا در برخی موارد کادر 
درمان مجبور به انتخاب سریع یک درمان هستند و کادر پزشکی وقت کافی 
ندارند که این دستورالعمل ها را دقیق بررسی کنند. چک لیست هم حتی در 

این موارد چندان برای کادر درمان کارآمد نیست.
اخیرا »اشــلی دی بی« )Ashley De Bie( و »شــان نان« )Shan Nan( از 
دانشگاه صنعتی آیندهوون )TU / e( هلند ابزاری دیجیتال را برای متخصصان 
مراقبت های بهداشتی ایجاد کرده اند. این ابزار«TraceBook« نام دارد و داده های 
سیستم های مختلف )داروخانه ها، نتایج آزمایشگاه و داده های پزشکی( را جمع 
آوری می کند و توصیه های شخصی متناسب با شرایط بیمار را ارائه می دهد.

TraceBook روی تلفن ها، تبلت ها و لپ تاپ کار می کند. این ابزار با کمک 
الگوریتم ها داده های بیمار را تجزیه و تحلیل می کند و توصیه های علمی را به 

ارائه دهندگان خدمات بهداشتی ارائه می دهد.
»دی بی« که یک متخصص مراقبت های ویژه داخلی است، این ابزار را در 
»بیمارســتان کاترینا« آزمایش کرده است. او برای انجام این مطالعه از چک 
لیست استاندارد کاغذی و این ابزار برای بررسی بیش از 400 بیمار استفاده 

کرد تا بتواند تفاوت عملکرد این دو ابزار را نشان دهد.
این تحقیق نشــان داد که TraceBook بهتر از چک لیســت اســتاندارد 
عمل می کند. گاها ارائه دهندگان خدمات بهداشــتی اطلاعات مهم را نادیده 
می گرفتند کــه اگر در نظر بگیرند، بهتر می تواننــد ارزیابی کنند که انجام 
معاینه یا کدام درمان مورد نیاز و ضروری است. با انجا این کار بیماران زمان 
کمتری را در بیمارســتان ســپری کردند و سطح درد آنها کاهش یافت؛ زیرا 
مســکن بیشتری تجویز می شد و از آنتی بیوتیک های کمتری )غیرضروری( 
اســتفاده می شد. TraceBook اکنون در بیمارستان نظامی در چین نیز مورد 
آزمایش قرار گرفته است. به گفته محقق »شان نان« چینی ها نیز از عملکرد 

این ابزار راضی هستند.

 طراحی کاتالیزوری برای نسل جدید باتری های لیتیومی با 
نانو ذرات

محققان ایرانی موسســه فناوری ایلینوی با همکاری محققانی از دانشگاه 
پنســیلوانیا، دانشگاه ایلینوی و آزمایشگاه ملی آرگون با استفاده از نانوذرات 
فسفید تری مولیبدن اقدام به توسعه نسل جدیدی از باتری ها کردند که عملکرد 

بهتری نسبت به باتری های لیتیوم یون رایج دارد. 
یکــی از گلوگاه های پیاده ســازی گســترده فناوری های انــرژی پایدار، 
سیســتم های ذخیره سازی کارآمد انرژی هســتند و باتری های لیتیوم یون 
)LIBs( گزینه اصلی برای دستگاه های الکترونیکی امروزی بوده و از ابزارهای 
مصرفی گرفته تا وسایل پزشکی، وسایل نقلیه الکتریکی و حتی ماهواره ها به 

این باتری ها وابسته هستند. 
باتری های لیتیوم یون به طور کلی، دارای ظرفیت انرژی ۱00 تا ۲00 وات 
بر کیلوگرم هســتند و این امکان را برای بیشتر خودروهای الکتریکی فراهم 

می کنند تا با یک شارژ ۳00 تا 400 کیلومتر حرکت کنند.
علی رغم دانســیته انرژی بالای باتری های لیتیوم یون، در مقایسه با انواع 
دیگر باتری ها، دانســیته انرژی آنها هنوز صد برابر کمتر از بنزین اســت. این 
بدان معناست که موتورهای بنزینی دارای بازده حرارتی بالاتری بوده و باعث 

می شوند بازدهی سوخت بالاتر از ۱00km / L 7-۶ باشد.
برای جایگزینی این فناوری، محققان در حال بررسی باتری های لیتیوم هوا 
)LABs( هستند. متأسفانه، باتری های لیتیوم هوا امروزه اشکالات جدی دارند، 
آن ها بسیاری از انرژی تزریق شده را به عنوان گرما هدر می دهند و به نسبت 

سریع تخریب می شوند و فقط چند دوره شارژ نگه می دارند.
این فناوری به طور گسترده توسط گروه های تحقیقاتی مختلف مورد بررسی 
قرار گرفته اســت. کاتالیزورهای فلزی زیــادی مانند پلاتین، طلا و روتنیوم 
و همچنین کاتالیزورهای غیرفلزی مانند اکســیدهای فلــزات انتقالی، دی 
کلکوژنیدهای فلزات گذار و کاتالیزورهای مبتنی بر کربن برای حل این مسئله 
استفاده شده است. با این حال، تاکنون هیچ پیشرفت بزرگی گزارش نشده  است.

در این راستا تیم تحقیقاتی علیرضا کندوری در موسسه فناوری ایلینوی با 
همکاری محققان دانشگاه پنسیلوانیا، دانشگاه ایلینوی و آزمایشگاه ملی آرگون 
در تلاش برای یافتن یک کاتالیزور بســیار فعال، یک نمونه آزمایشــگاهی از 
کاتالیزوری تولید کردند که از نانوذرات Mo۳P بسیار فعال با ظرفیت های بالای 
شــارژ ۸0 و ۲70 میلی ولت سود می برد. این تیم از نانوذرات Mo۳P )فسفید 
تری مولیبدن( به عنوان ماده کاتدی و همچنین یک الکترولیت مایع مهندسی 

شده متشکل از مواد افزودنی واسطه ردوکس استفاده کردند.
باتری حاصل، در شرایط هوای محیط با راندمان بالای انرژی ۹0/۲درصد در 
چرخه اول، تراکم انرژی Wh / kg 00۱۵00 )حدود ۸ برابر بهتر از باتری های 
لیتیوم یون پیشرفته( و طولانی مدت کار می کند. این باتری با۱۲00 چرخه 

شارژ / دشارژ از دوام بالایی برخوردار است.
بر اساس اعلام ستاد نانو، نتایج این کار نشان می دهد که نانوذرات Mo۳P به 
دلیل ساختار منحصر به فرد خود، یک گزینه  امیدوارکننده کاتالیزوری است. 
این فناوری تراکم زیادی از سایت های فعال مولیبدن را با خواص الکترونیکی 

خاص فراهم می کند که به بهبود علمکرد باتری منجر می شود.

فناوری ساخت پردازنده گوشی هوشمند به تازگی وارد فناوری ۵ نانومتری 
شــده است. اما گزارش های جدید حاکی از آن است که هوآوی به دنبال تولید 

اولین پردازنده ۳ نانومتری برای گوشی های هوشمند خود است.
 Mate هوآوی به تازگی از فناوری ۵ نانومتری خود در ســری گوشی هوآوی
40 رونمایی کرده اســت. اما این شرکت به دنبال ایده  جاه طلبانه دیگری است 
تا فناوری پیشرفته تر پردازنده با اندازه کوچکتر یعنی ۳ نانومتر را نیز در آینده 

نزدیک ارائه کند.
این پردازنده های جدید با نام Kirin ۹0۱0 شناخته خواهند شد و به احتمال 
زیاد در سری گوشی پرچم دار هوآوی Mate ۵0 به کار گرفته خواهد شد. شرکت 
Hisilicon بازوی فعال شرکت هوآوی در بخش پردازنده است که کار طراحی و 
ساخت پردازنده های جدید هوآوی را بر عهده دارد. علاوه بر این شرکت، بازیگران 
دیگر صنعت پردازنده نیز به احتمال زیاد دست به ارائه این فناوری جدید خواهند 
زد اما پیش بینی ها حاکی از آن است که برای استفاده از این پردازنده ها باید تا 

سال ۲0۲۲ صبر کنیم. 
در ســاخت پردازنده از نیمه هادی هایی از جنس سیلیکون استفاده می شود. 
هر چقدر تعداد این نیمه هادی ها بیشتر باشد قطعا میزان پردازش بالاتری را نیز 

ایجاد خواهند کرد. هر آنچه اندازه نیمه هادی ها کوچکتر باشند امکان قرارگرفتن 
تعداد بیشتری از آنها در کنار هم و در یک فضای معین وجود دارد.

فناوری ساخت گوشی هوشمند بسیار پیچیده است. از طرفی باید تجهیزات 
مختلفی مانند پردازنده، دوربین، صفحه نمایش، تجهیزات ارتباطی، باتری و غیره 
در یک گوشــی هوشمند قرار داده شود. از طرف دیگر باید همه این تجهیزات 
را در فضایی کوچک گنجاند تا حجم گوشــی از مقدار استاندارد بیشتر نشده و 

عملا قابل استفاده باشد. 
در نتیجه، نمی توان از فضای بیشتری برای پردازنده استفاده کرد و باید برای 
رسیدن به قدرت پردازش بالاتر از فناوری هایی پیشرفته تری مانند نیمه هادی های 
کوچکتر ۵ یا ۳ نانومتری استفاده کرد. به همین دلیل شرکت های تولیدکننده 
پردازنــده همواره در پی دســت یابی بــه فناوری های جدیــد و کاهش اندازه 

نیمه هادی ها هستند. 
نیمه هادی کوچکتر به غیر از توان پردازش بالا باعث مصرف باتری کمتری نیز 
می شوند. این امر باعث کم عرض شدن باتری ها و متناسب با آن گوشی ها خواهد 
شد. علاوه بر آن این  نیمه هادی ها گرمای کمتری نیز ایجاد می کنند. به همین 
دلیل گوشی های جدید به تجهیزات خنک کنندگی کمتری نیز نیاز خواهد داشت. 

برنامه هوآوی برای تولید اولین پردازنده های 3 نانومتری گوشی هوشمند

اینتل: از رقابت با AMD و اپل استقبال می کنیم

طبق گفته های گریگوری براینت، اینتل سایر شرکت های فعال در حوزه ی 
تولیــد پردازنده از جمله اپل و AMD را بســیار جدی می گیرد و قصد دارد با 

آن ها رقابت کند.
اینتل مدتی است که دیگر حاکم بلامنازع بازار پردازنده ها به حساب نمی آید. 
AMD با عملکرد فراتر از انتظار خود و بازیگران جدیدی، از جمله اپل به نوعی 
کار را برای اینتل که زمانی بازار را در انحصار خود می دید، ســخت کرده اند؛ 
به طوری که صنعت ســاخت پردازنده هیچ وقت این گونه فعال، زنده و جذاب 
نبوده است. حال اگر فکر می کنید که اینتل با فعالیت های اپل و AMD از رقابت 

شانه خالی می کند؛ شاید در حقیقت اینگونه نباشد.
طبــق گفته ی یکی از مدیران اینتل، گریگوری براینت، غول تراشه ســازی 
از این رقابت ها اســتقبال می کند؛ زیرا بر این باور اســت که رقابت به معنای 
ســود بیشــتر و رونق تجارت کامپیوتر تلقی می شــود. او در مصاحبه با بانک 

سرمایه گذاری USB و یاهو می گوید:
ما همیشــه گفته ایــم، فقط پارانویا زنده می ماند )اشــاره به جدی گرفتن 
تهدیدها(. من فکر می کنم که اوضاع شــرکت بسیار خوب، زنده و فعال است 
و مــا از تمام رقابت ها مطلع هســتیم؛ خواه این رقابت از طرف اپل یا ســایر 
 AMD شــرکت های مبتنی بر معماری آرم، از جمله کوالکام، مدیاتک یا حتی
باشد. ما تمامی آن ها را بسیار جدی می گیرم. هروقت تجارتی سالم و در حال 
رشــد باشــد، به تبع رقابت نیز به دنبال آن خواهد آمد. ما کاملا قصد رقابت و 

رشد داریم و از عملکرد و نقشه ی راه خود احساس خوبی داریم.
در این مصاحبه، براینت به صورت جزیی نقشه ی راه اینتل را برای عرضه ی 
پردازنده های لپ تاپ و دســکتاپ بازگو کرده اســت. طبق گفته های برایانت، 
نیمه ی نخست سال آینده ی میلادی پردازنده های Tiger Lake H برای استفاده 
در لپ تاپ، پردازنــده ی Rocket Lake برای کامپیوتر های رومیزی و به دنبال 
آن، پردازنده ی جدیدی موســوم به Alder Lake در نیمه دوم سال ۲0۲۱ به 

بازار عرضه خواهد شد.

همان طور که گفته شــد برایانت جزئیات زیادی از پردازنده های یادشده را 
درمیان نگذاشــته است؛ اما گفته می شود که Tiger Lake H احتمالا نسخه ی 
قدرتمندی از تراشــه محبوب نسل یازدهمی تایگر لیک با فرایند ساخت ۱0 
نانومتری خواهد بود. براینت همچنین به این نکته اشــاره می کند که فروش 
پردازنده هــای تایگر لیک ۳0 درصد بیشــتر از پیش بینی ها بوده و عملکردی 

فراتر از انتظار را به ثبت رسانده است.
انتظار می رود که پردازنده های Rocket Lake از طراحی و هسته های مدرن تر 
و با اســتفاده از فرایند ســاخت ۱4 نانومتری کنونی اینتل طراحی شده باشد 
و پردازنــده ی Alder Lake نیز می تواند یک تغییر مهم برای اینتل محســوب 
شود؛ زیرا به نظر می رسد پردازنده ی یادشده برای استفاده در گوشی های همراه 
ســاخته شده است و درست مانند چینش هسته های آرم از هسته های بزرگ 
در کنار هســته های کوچک بهره می گیرد. ناگفته نماند اینتل در ســال های 
گذشته با معرفی پردازنده های کم مصرف اتم )Atom(، بارها تلاش کرده است 
تا ســهمی از بازار پردازنده های گوشی های هوشمند را در اختیار گیرد؛ اما در 
نهایت، تمامی تلاش هایــش ناکام مانده و رقابت را به پردازنده های مبتنی بر 

معماری ARM۶4 باخته است.
زمانی انتظار می رفت با ورود دســتگاه های قابل حمل مانند گوشــی های 
هوشــمند، تبلت ها و لپ تاپ ها، کامپیوتر های رومیزی به مرور زمان منســوخ 
شوند و جای خود را به محصولات یادشده دهند؛ اما درحقیقت اینگونه نشد و 
در حال حاضر صنعت کامپیوتر های رومیزی با رشد فروش مواجه شده است. 
طبق گفته های براینت، درحالی که مصرف کنندگان و مشاغل به دلیل همه گیری 
ویــروس کرونا به خرید لپ تاپ ها روی آورده اند، اینتل در ســه ماهه ی دوم و 
ســوم رشد فروش پردازنده های کلاس دسک تاپ را تجربه کرده است و اینتل 
پیش بینی می کند که این روند ادامه داشته باشد؛ زیرا دسکتاپ به طور واضح 
برای محتوای حرفه ای و سطح بالا و خیلی از کسب و کارها مورد استفاده قرار 

می گیرد و این می تواند فروش محصولات آینده را تضمین کند.


